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آیت الله شبیری زنجانی:

آفت امروز حوزه
مدرک گرایی است 

ایمان: آیت الله شبیری زنجانی با انتقاد از شیوه آموزشی حوزه گفت: با این روش درس خواندن دیگر حوزه نمی تواند افرادی 
مانند شیخ طوسی را تربیت کند.

وی همزمان با آغاز سال تحصیلی حوزه ها در جمع تعدادی از شاگردان خود مدرک گرایی و اجرای سیستم آموزشی دانشگاه در حوزه را، 
آفتهای حوزه  امروز دانست و اظهار داشت: الان یک طلبه را وادار می کنند در سال چندین درس متعدد مثل تفسیر و فلسفه و فقه و اصول 
بخوانند. این کار اشتباه است. انسان باید اهم و مهم کند. چیزی که برای یک طلبه لازم است فقه و اصول است. باید به طلبه گفت همه وقتت 

را روی فقه و اصول بگذار تا ملا شوی ...

یمان: رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی 
شهر قم، گفت: کارگران فضای سبز شهرداری ،توصیه های 

ایمنی را رعایت نمی کنند. 
و  درهشتاد  یکشنبه  روز  روحانی'  'سعید  الاسلام  حجت 
پنجمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر قم، اظهار داشت: 
برخی از کارگران فضای سبز در قم واقعا خیلی بی مبالاتند، و 

با سهل انگاریهای خود مجموعه شهرداری و خانواده هایشان را 
با مشکلات فراوان مواجه می کنند.عضو شورای اسلامی شهر 
قم خاطرنشان کرد: بعضا دیده شده چند تن از کارگران فضای 
سبز در بلوارها و بزرگراه های شهر و در مکان هایی که اتومبیل 
های زیادی با سرعت در حال حرکت هستند، بر روی موتور خود 

نشسته و با یکدیگر صحبت می کنند.

رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای شهر:

کارگران فضای سبز قم 
مسائل ایمنی را رعایت نمی کنند

مدیرکل دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت  اعلام کرد :

مهمترین موانع افزایش نرخ باروری در کشور

وزارت علوم: دانشگاه ایرانیان غیرقانونی است

پایان دانشگاه احمدی نژاد 

استاندارقم:

وجود برخی معضلات زیبنده قم نیست
2

7

2

2

7

نماینده وزن 59 کیلوگرم کشتی فرنگی ایران با کسب هفتمین طلای المپیک و جهان موفق 
به شکستن رکورد عبدالله موحد شد تا تیم ملی فرنگی ایران هم برای اولین بار در تاریخ قهرمان 

جهان شود.
 حمید سوریان در فینال وزن 59 کیلوگرم رقابتهای کشتی فرنگی قهرمانی جهان مقابل مینگیان سمنوف 
دارنده مدال برنز المپیک از روسیه به روی تشک رفت و در پایان موفق شد در یک کشتی سخت و نفسگیر 

حریف خود را با نتیجه 2 بر یک شکست دهد و برای ششمین بار قهرمان جهان شود.
همچنین تیم ملی کشتی فرنگی ایران نیز برای اولین بار در تاریخ بر سکوی نخست جهان ایستاد.

سوریان که تنها طلای کشتی ایران در مسابقات جهانی ازبکستان را از آن خود کرده است پیش از رسیدن 
به فینال حریفان خود از کشورهای رومانی، مصر، کوبا ، آذربایجان و ازبکستان را شکست داده بود.

سوریان پیش از این 5 مرتبه در مسابقات جهانی در سال های 2005، 2006، 2007، 2009 و 2010 و 
یک بار در المپیک لندن سال 2012 موفق به کسب مدال طلا شده بود و برای هفتمین بار موفق شد ضمن 
کسب مدال طلای مسابقات جهانی، رکورد 6 طلای جهان و المپیک عبدالله موحد اسطوره کشتی ایران را 

بشکند . از لحاظ مرغوبیت مدال، بهترین کشتی گیر تاریخ ایران شود.
از لحاظ تعداد مدال نیز در حال حاضر سوریان و غلامرضا تختی تنها کشتی گیران تاریخ ایران هستند که 
هفت مدال جهان و المپیک دارند. سوریان هفت طلا )6 طلای جهان و یک طلای المپیک( دارد و تختی یک 

طلا و دو نقره المپیک به همراه دو طلا و نقره جهان را در ویترین افتخاراتش جاودانه کرده است.
همچنین مدال برنز مشترک وزن کیلوگرم مسابقات جهانی59 به آندری برگ از نروژ و علی مراد تاس 

مرادف از ازبکستان رسید.

ایران قهرمان کشتی فرنگی جهان:

سوریان پرافتخارترین کشتی گیر تاریخ ایران شد

برای شرکت در مجمع عمومی سازمان ملل؛

روحانی عازم نیویورک می شود
برای  شهریورماه   ۳۱ روحانی  حسن  دکتر 
به  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  در  سخنرانی 

نیویورک سفر خواهد کرد.
جمهوری،  ریاست  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
روحانی برای دومین بار از زمان ریاست جمهوری خود 

در مجمع عمومی سازمان ملل شرکت می کند. 

آستاراخان  عازم  نیز  مهرماه  هفتم  همچنین  وی 
روسیه برای شرکت در اجلاس کشورهای حاشیه خزر 

خواهد بود.
اجلاس  چهارمین  خزر  حاشیه  کشورهای  اجلاس 
کشورهای حاشیه خزر است که به منظور تدوین نظام 

حقوقی این دریا برگزار می شود.
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ایمان: آیت الله شبیری زنجانی با 
انتقاد از شیوه آموزشی حوزه گفت: با 
دیگر حوزه  روش درس خواندن  این 
نمی تواند افرادی مانند شیخ طوسی 

را تربیت کند.
تحصیلی  سال  آغاز  با  همزمان  وی 
حوزه ها در جمع تعدادی از شاگردان خود 
آموزشی  اجرای سیستم  و  مدرک گرایی 
دانشگاه در حوزه را، آفتهای حوزه  امروز 
دانست و اظهار داشت: الان یک طلبه را وادار 
می کنند در سال چندین درس متعدد مثل 
تفسیر و فلسفه و فقه و اصول بخوانند. این 
کار اشتباه است. انسان باید اهم و مهم کند. 
چیزی که برای یک طلبه لازم است فقه و 
اصول است. باید به طلبه گفت همه وقتت را 

روی فقه و اصول بگذار تا ملا شوی.
به گزارش دفتر این مرجع تقلید، آیت 
الله شبیری زنجانی با اشاره به خاطره ای از 
امام خمینی )ره(، اجرای شیوه کنونی در 

حوزها را مغایر با خواست ایشان دانست و 
افزود: یک روز برای گرفتن کتاب فلسفه به 
آقای خمینی مراجعه کردم. ایشان به من 
گفتند شما همین فقه و اصول را جدی 
بگیرید چون برای طلبه لازم است.وی ادامه 

داد: در شیوه ای که الان اجرا می شود تمرکز 
طلبه در چندین درس باید تقسیم شود و 
دیگر طلبه خوب نمی تواند به فقه و اصول 
بپردازد. وی با انتقاد از سیستم زمان محور 
برای دروس حوزه گفت: ما با این شیوه که 

این کتاب را حتما تا فلان مدت بخوانید 
نیست.  بردار  محدودیت  درس  مخالفیم. 
گاهی باید روی یک عبارت مدتها مطالعه 
تفکر داشت. من یک روزی درس می  و 
دادم. به من گفتند این درس را تا پایان سال 
تمام کن گفتم با این شیوه درس نمی گویم. 
شبیری زنجانی افزود: حوزه اداره نیست که 
درس زود یا دیر تمام شود. با این شیوه دیگر 
نمی توان انتظار داشت امثال شیخ طوسی و 
شیخ مرتضی انصاری از حوزه بیرون بیایند. 
الان برخی از طلبه ها می گویند ما یک 
محدوده را تمام نکرده سال بعد به محدوده 
دیگر می رویم. خب این کار درست نیست. 
را آفت دیگر حوزه ها  وی مدرک گرایی 
دانست و گفت: مدرک گرایی سقوط علمی 
می آورد. وقتی که پای مدرک به میان می 
آید دیگر علم ملاک نیست همه به دنبال 
این هستند که برای خودشان مدرکی دست 

و پا کنند.

یمان: رییس کمیسیون حقوقی و 
نظارت شورای اسلامی شهر قم، گفت: 
کارگران فضای سبز شهرداری ،توصیه 

های ایمنی را رعایت نمی کنند. 
روز  روحانی  سعید  الاسلام  حجت 
یکشنبه درهشتاد و پنجمین جلسه رسمی 
شورای اسلامی شهر قم، اظهار داشت: برخی 
از کارگران فضای سبز در قم واقعا خیلی بی 
مبالاتند، و با سهل انگاریهای خود مجموعه 
شهرداری و خانواده هایشان را با مشکلات 
فراوان مواجه می کنند.عضو شورای اسلامی 
شهر قم خاطرنشان کرد: بعضا دیده شده 
چند تن از کارگران فضای سبز در بلوارها 
و بزرگراه های شهر و در مکان هایی که 
حال  در  سرعت  با  زیادی  های  اتومبیل 
حرکت هستند، بر روی موتور خود نشسته 
و با یکدیگر صحبت می کنند.روحانی با بیان 

اینکه حتی چنین کاری درشب و درتاریکی 
هوا نیز به وسیله کارگران انجام می شود، 
افزود: این کار تاکنون در چندین مورد ایجاد 

حادثه و حتی مرگ کارگران را در پی داشته 
که علاوه بر ایجاد مشکلاتی برای خانواده 
های آنان ، شهرداری را به خاطر پرداخت 

دیه با هزینه های سنگینی روبرو کرده است.
نظارت  و  حقوقی  کمیسیون  رییس 
از  نفر  چند  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری 
خاطر  به  شهرداری  سبز  فضای  کارگران 
جدی نگرفتن مسائل ایمنی از کار اخراج 
شده اند،افزود: به رغم این کار هنوز برخی 
از کارگران در محل کار خود به توصیه های 

امنیتی توجه نمی کنند. 
عضو شورای شهر قم، خاطرنشان کرد: 
شهرداری باید ضمن توجه به مسائل ایمنی 
کارگران در محل کار به آنها درخصوص 
عدم رعایت این مسائل تذکر دهد.وی افزود: 
پرداخت دیه از سوی شهرداری مشکلات 
زیادی را از نظر مالی برای این نهاد بوجود 
با کنترل دقیق  باید  آورده، لذا شهرداری 
کارگران در محل کار، از بروز حادثه برای 

آنان جلوگیری کند.

ایمان: عضو شورای اسلامی شهر 
از  بیش  تقدیر  و  تشویق  گفت:  قم 
اندازه و زیاد؛  موجب کم کاری مدیران 

می شود.
در  یکشنبه  روز  ملکی   رضا  محمد 
هشتاد و پنجمین جلسه رسمی شورای 
شهر قم،اظهار داشت: اگر مدیری کاری را 
انجام داده، در حقیقت به وظیفه خود عمل 
کرده است.عضو کمیسیون امور زیربنایی 
به حقوق های  اشاره  با  قم  شورای شهر 
که  مسوولیتی  درقبال  مدیران  دریافتی 

انجام می دهند،افزود: هر مدیری که در 
شهرداری به فعالیت مشغول است، هر ماه 
حقوق آن را به صورت کامل دریافت می 
کند، پس بیش از این نباید مطالبه و توقعی 

داشته باشد.
وی افزود: تشویق بی رویه مدیران باعث 
می شود، که مدیران کار و تلاش را نه برای 
انگیزه  با  خدمت به مردم و جامعه بلکه 
تشویق شدن و گرفتن پاداش انجام دهند، 
که این مساله به لحاظ کمی و کیفی در 
کار آنها تاثیر منفی می گذارد.وی همچنین 

با انتقاد از لایحه کمیسیون برنامه و بودجه 
و سرمایه گذاری شورای اسلامی شهر در 
خصوص اعزام برخی از مدیران به همراه 
خانواده هایشان به سفر حج عمره مفرده 
پروژه  افتتاح  در  داشتن  نقش  خاطر  به 
شهید روحانی، خاطرنشان کرد: این پروژه 
یک سال با تاخیر به بهره برداری رسیده 
است،لذا این مدیران مستحق هیچ گونه 

تشویقی نیستند.
اسلامی  شورای  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهر به جای اینکه علت این تاخیر را ریشه 

یابی و مقصران آن را شناسایی کند، قصد 
تشویق مدیران را دارد، که این به هیچ وجه 

کار درست و عادلانه ای نیست. 
تاکید  به  اشاره  با  همچنین  ملکی 
برخورد  درخصوص  )ع(  علی  حضرت 
همام  امام  آن  گفت:  مدیران،  تخلف  با 
با  باید  فرموده است، در جامعه اسلامی 
مدیران متخلف وکسانی که کار خود را 
به درستی انجام نداده اند، برخورد جدی 
شود، تا درمقابل حق رعیت و زیر دستان 

پایمال نشود.

کتابخانه های  مدیرکل  ایمان: 
عمومی  استان قم بر گسترش وسعت 
مکانی کتابخانه های استان تاکید کرد 
و گفت: این اقدام باید به مرحله اجرا 
برسد زیرا بسیاری از کتابخانه های قم 

از کمبود فضا رنج می برند.
در  جباری  عطاءالله  حجت الاسلام 
دیدار مسئولان نهاد کتابخانه های عمومی 
امام  سعیدی  محمد  سید  آیت الله  با 
جمعه قم که ظهر دیروز در حرم مطهر 

با  شد،  برگزار  )س(  معصومه  حضرت 
اشاره به فعالیت 51 کتابخانه در استان 
قم اظهار کرد: قم 17 کتابخانه نهادی و 
34 کتابخانه مشارکتی را در خود جای 

داده است.
در  نفر  هزار   50 عضویت  از  وی 
کتابخانه های استان قم خبر داد و اضافه 
یک  قم  استان  کتابخانه های  در  کرد: 
میلیون کتاب مورد استفاده قرار گرفته 
عمومی  کتابخانه های  است.مدیرکل 

مکانی  وسعت  گسترش  بر  قم  استان 
افزود:  و  تاکید کرد  استان  کتابخانه های 
این اقدام باید به مرحله اجرا برسد زیرا 
بسیاری از کتابخانه های استان از کمبود 

فضا رنج می برند.
وی با اشاره به ظرفیت های استان قم از 
جمله مراکز علمی و پژوهشی و همچنین 
مراکز آموزشی از جمله حوزه های علمیه 
تصریح کرد: استان قم در جایگاه علمی 
انتظارات  و  دارد  قرار  ویژه ای  مذهبی  و 

مسئولان و مردم از کتابخانه های استان 
زیاد است به همین علت نیازمند امکانات 

بیشتری در قم هستیم.
جباری گفت: روستاهای تابعه استان 
و  هستند  کتابخانه  نیازمند  نیز  قم 
قم  در  روستایی  کتابخانه های  گسترش 
امیدواریم  که  است  اهمیت  حائز  بسیار 
با همکاری مسئولین استانی و کشوری 
مطلوبی  اقدامات  زمینه  این  در  بتوانیم 

انجام دهیم.

رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای شهر قم:

کارگران فضای سبز قم مسائل ایمنی را رعایت نمی کنند

عضو شورای شهر قم:

تشویق بی اندازه کم کاری مدیران را در پی دارد

مدیرکل کتابخانه های عمومی استان قم:

کتابخانه های استان قم از کمبود فضا رنج می برند

 ایمان : استاندارقم گفت: وجود برخی معضلات و 
آسیبهای اجتماعی در سطح شهر قم زیبنده چنین 
جایگاهی نبوده و باید این مسائل هر چه زودتر رفع 

شوند.
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش 
درحاشیه بازدید از مرکز درحال ساخت، نگهداری،درمان 
و کاهش آسیبهای معتادین قم با اشاره به برنامه ها برای 
پاکسازی چهره شهر از وجود این گونه آسیبها، ایجاد چنین 
مرکزی را گامی مؤثر در کاهش آسیب های ناشی ازحضور 
معتادین و متکدیان درسطح شهر قم عنوان کرد.وی گفت: 

جمع آوری این افراد از سطح شهر منافع بسیاری برای استان 
و افراد مبتلا خواهد داشت.وی همکاری همه دستگاه های 
ذیربط درحل مشکلات اجتماعی از جمله اعتیاد را ضروری 
خواند و گفت: عملیات ساخت این پروژه باید با سرعت و 

جدیت بیشتری پیگیری شود.
بسترهای لازم برای فعالیت های فرهنگی 

بانوان استان فراهم شود
استاندار قم همچنین در دیدار اعضای انجمن دانشجویی 
نسیم اندیشه طی سخنانی بر استفاده حداکثری از ظرفیت 
دانشگاه ها در عرصه های مختلف خصوصا مسئله فرهنگ 

تاکید کرد.
حجت الاسلام والمسلمین صالحی منش با اشاره به 
نگاه دولت تدبیر و امید به مقوله فرهنگ گفت: دولت تلاش 
می کند تا از پتانسیل دانشجویان در پیشبرد کارهای فرهنگی 

استفاده کند.
وی همچنین امکانات فرهنگی بانوان قمی را کمتر از 
نیازهای این قشر عنوان و خاطرنشان کرد: در این زمینه 
کارهای بزرگی در برخی استان ها انجام شده است که تلاش 
می کنیم با الگوگیری از آن ها بسترهای لازم برای فعالیت 

فرهنگی بانوان در استان فراهم شود.

 ایمان :دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور 
با اشاره به اینکه نسبت به شرایط مطلوب فاصله 
بسیاری داریم، گفت: کتابخانه های ایران اسلامی 

۳5 میلیون جلد کتاب را در خود جای داده اند.
آیت الله سیدمحمد  با  دیدار  در  مختارپور  احمدرضا 
امام جمعه قم که ظهر دیروز در حرم مطهر  سعیدی 
حضرت معصومه)س(  انجام شد، با اشاره به فعالیت شش 
هزار و 400 نفر در نهاد کتابخانه های عمومی کشور بیان 
کرد: این نهاد از نظر نیروی انسانی و وسعت جغرافیایی 
فرهنگی  نهاد های  دیگر  میان  در  را  جایگاه  بالاترین 
کشور به خود اختصاص داده است.وی نیروهای انسانی 
نهاد مذکور را سه برابر نیروهای وزارت ارشاد و فرهنگ 
اسلامی دانست و اظهار کرد: سه هزار و 170 کتابخانه در 
سراسر کشور فعالیت دارند.دبیرکل نهاد نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور با اشاره به اینکه نسبت به شرایط مطلوب 
ایران  کتابخانه های  کرد:  اضافه  داریم،  بسیاری  فاصله 
اسلامی 35 میلیون جلد کتاب را در خود جای داده اند.

روستایی،  شهری،  مرکزی،  کتابخانه های  افزود:  وی 
و  وقفی  ملی،  و  از جمله مجلس  رسمی  کتابخانه های 
با همکاری خیرین و  یک هزار کتابخانه مشارکتی که 
افراد مختلف تاسیس شده اند زیر نظر نهاد کتابخانه های 
عمومی کشور فعالیت دارند.مختارپور خاطرنشان کرد: 
سرانه مطالعه در ایران اسلامی کاهش یافته است و این 
خبر تاسف بار از زبان رهبر معظم انقلاب به کرات بیان 

شده  است.
وی از عضویت سه میلیون نفر در کتابخانه های سراسر 
کشور خبر داد و یادآور شد: با توجه به ظرفیت های کشور 
اسلامی همچون ایران این آمار باید به 30 میلیون نفر 
برسد و بسیاری از افراد برای استفاده از سالن کتابخوانی و 
پرداختن به مباحث درسی در کتابخانه ها عضویت دارند.

مختارپور اظهار کرد: این کاربرد از سوی پژوهشگران 
و محققان مناسب است اما باید افراد در کنار مطالعه های 
از  و  پرداخته  نیز  مطالعه  کتاب های عمومی  به  درسی 
رهبر  تاکید  به  اشاره  با  ببرند.وی  بهره  نیز  علوم  دیگر 

معظم انقلاب بر ایجاد فصل جدیدی در زمینه کتاب و 
کتابخوانی یادآور شد: پس از سخنان رهبر در دیدارشان 
با مسئولان کتابخانه های عمومی کشور نهادهای مختلف 
فرهنگی اقدام مطلوبی انجام دادند و همچنین صداوسیما 
نیز به فرهنگ کتابخوانی توجه کرد اما با گذشت مدت 

کوتاهی این اقدامات دیگر ادامه پیدا نکرد.
عمومی کشور گسترش  کتابخانه های  نهاد  دبیرکل 
فرهنگ کتابخوانی را مستلزم همکاری مداوم مسئولان 
برای گسترش  باید  کشوری دانست و گفت: مسئولان 
فرهنگ مذکور به معرفی ارزش های کتاب و کتاب خوانی 
تمام ظرفیت های خود  از  نیز  راستا  این  در  و  بپردازند 

استفاده کنند.
وی با اشاره به نقش ائمه جمعه و علمای دینی در 
هدایت افکار و رفتار مردم بیان کرد: علما و ائمه جمعه 
به عنوان قشر تاثیرگذار جامعه اسلامی باید کتاب های 
برجسته را مطالعه کنند و با معرفی آن ها به مردم در 

راستای ترویج فرهنگ کتابخوانی موثر واقع شوند.

آیت الله شبیری زنجانی:

آفت امروز حوزه، مدرک گرایی است 

ایمان: معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری قم با تاکید 
بر گسترش فعالیت های سازمان زیباسازی شهرداری قم، گفت: وظیفه اصلی 
سازمان زیباسازی شهرداری قم تنها نورپردازی خیابان ها، معابر، پارک ها و 

بوستانها و یا ساماندهی المان هایی از این دست نیست. 
رضا پوریافر  روز یکشنبه در هشتاد و پنجمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر 
قم ، اظهار داشت: زیباسازی منظر و سیمای شهری تنها بخشی از وظایف این سازمان 

به شمار می رود.
وی افزود: این سازمان درعین انجام اقدامات لازم برای زیبا نمودن چهره شهر قم، باید 

به سمت احیای بافتهای فرسوده و حرکت به سمت معماری اسلامی نیز حرکت کند.

این مقام شهرداری افزود: سازمان زیباسازی شهرداری به عنوان متولی رسیدگی به 
شکل ظاهری شهر باید به بحث نوسازی و مرمت بافت های فرسوده نیز ورود پیدا کند.

پوریافر با اذعان به موقعیت حساس و خاص قم به عنوان قطب جهان تشیع، خاطرنشان 
کرد: سازه ها و بناهای این شهر باید مطابق معماری اسلامی و ایرانی ساخته شود.

وی همچنین وظیفه سازمان زیباسازی شهرداری را دراین زمینه مهم ارزیابی کرد، 
وافزود: این سازمان نباید محدوده وظایف و مسوولیتهای خود را تنها در زیباسازی شهر 
ببیند، لذا باید با انجام مطالعات و تحقیقات زیر نظر کارشناسانه مربوطه کلیه تلاش ها و 
اقدامات لازم را برای ایجاد بناهایی به سبک معماری اسلامی به صورت کاملا زیبا و منحصر 

به فرد به کار گیرد.

معاون شهردار قم: 

وظیفه سازمان زیباسازی تنها نورپردازی نیست 

حــوادث 

اخبـــار

یادداشت روز

اخبــار

موضوعی که با ۱۳ شاکی پرونده اش بسته شد

کلاهبرداری  باچک های سرقتی در قم 
باند  یک  اعضای  دستگیری  از  قم  استان  آگاهی  پلیس  رییس  ایمان: 
کلاهبرداری در این استان خبر داد و گفت: متهمان با دادن چک های سرقتی 
بابت خرید مواد غذایی از ۱۳ نفر کلاهبرداری کرده بودند که با تلاش ماموران 

آگاهی قم دستگیر شدند.
سرهنگ مهدی قدمی روز یکشنبه با اعلام این خبر افزود: در پی دریافت چندین 
شکایت از شهروندان مبنی بر اینکه فردی با دادن چک های سرقتی و جعلی، بار مواد 
غذایی تحویل گرفته که پس از مراجعه به بانک متوجه سرقتی بودن این چک ها شده 
اند، بلافاصله با تشکیل تیمی ویژه از ماموران آگاهی استان قم شناسایی و دستگیری 
فرد مذکور در دستور کار پلیس قرار گرفت. وی ادامه داد: متهم با جلب اعتماد شاکیان 
مبنی بر اینکه بیشتر از قیمت واقعی بابت خرید مواد غذایی پرداخت می کند از 13 
نفر کلاهبرداری کرده بود. قدمی گفت: با انجام اقدامات پلیسی و تحقیقات گسترده، در 
نهایت متهم در یکی از استان های همجوار شناسایی و پس از اخذ دستور قضایی وی، 
دستگیر شد. رییس پلیس آگاهی قم با اشاره به دستگیری دو تن از همدستان وی، 
اضافه کرد: متهمان که به صورت باندی عمل می کردند، با به دست آوردن یک دسته 
چک سرقتی پس از جلب اعتماد افراد جهت خرید مواد غذایی اقدام می کردند. قدمی 
خاطرنشان کرد: متهمان به انضمام پرونده تشکیل شده برای سیر مراحل قانونی تحویل 

مراجع قضایی استان و با صدور قرار قانونی مناسب راهی زندان شدند. 

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله پنج میلیارد ریالی کفش های 
خارجی قاچاق

ایمان: جانشین فرماندهی انتظامی استان قم از کشف محموله پنج میلیارد 
ریالی کفش های خارجی قاچاق در این استان خبر داد. 

سرهنگ 'حمیدرضا اسدی' با اعلام این خبر گفت: در پی کسب خبری مبنی بر اینکه 
یک دستگاه تریلی حامل محموله کفش های خارجی قاچاق قصد عبور از محورهای 
مواصلاتی قم را دارد، شناسایی خودروی مذکور در دستور کار ماموران اداره مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان قرار گرفت. به گفته وی پس از 48 ساعت تلاش، 
خودروی مورد نظر در جاده قدیم قم - تهران شناسایی و توسط ماموران متوقف شد. 
جانشین فرماندهی انتظامی استان افزود: در ادامه با ضد و نقیض گویی های راننده پس 
از اخذ دستور قضایی خودروی تریلی به اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی 
منتقل و با حضور کارشناسان گمرک کانتینر فک پلمب شد که 12 هزار و 240 جفت 
کفش خارجی قاچاق در قالب 450 کارتن کشف شد. اسدی، ارزش این محموله قاچاق 
را از سوی کارشناسان پنج میلیارد ریال اعلام کرد و گفت: در نهایت راننده خودرو تریلی 

پس از انجام سیر مراحل قانونی تحویل مراجع قضایی استان شد.

شهردار منطقه چهار قم مطرح کرد:
 پیشرفت ۴5 درصدي تملک در بلوار کبیري

ایمان: شهردار منطقه چهار قم از پیشرفت ۴5 درصدي در تملک املاک 
واقع در طرح بلوار شهید کبیري خبر داد.

موسي حاتمي فرد در جلسه شوراي پروژه هاي شهري قم با اشاره به روند تملک 
املاک واقع در طرح بلوار کبیري گفت: تملک املاک واقع در طرح 45 درصد پیشرفت 
فیزیکي داشته است. وي با اشاره به اینکه املاک باقیمانده در طرح داراي مساحت هاي 
کوچک هستند افزود: 29 پلاک باقیمانده است و به دنبال رایزني و تعامل با مالکان این 
املاک هستیم. شهردار منطقه چهار قم همچنین در خصوص وضعیت تملک املاک 
واقع در طرح بلوار فردوسي تصریح کرد: در این بخش نیز فقط سه ملک باقیمانده 
است که نیازمند 700 میلیون ریال اعتبار هستیم. مصطفي سعادت طلب عضو شوراي 
شهر قم نیز در این جلسه گفت: در بخش بلوار فردوسي بیشتر باید شاهد کار مدیریتي 
و پیگیري مجدانه باشیم و آمادگي داریم در شورا نیز حمایت هاي لازم را داشته باشیم. 
وي خاطرنشان کرد: در این بخش مي توانیم طرح تشویق سلسله اي مالکاني که نسبت به 

واگذاري املاک خود اقدام کنند را بار دیگر اجرا کنیم. 

رئیس کمیسیون امور زیربنایي شوراي شهر قم تاکید کرد:

لزوم بازنگري در طرح بوستان خضر نبي
رئیس کمیسیون امور زیربنایي شوراي اسلامي شهر قم با اشاره به عدم بهره 
گیري از طبیعت در طراحي بوستان خضر نبي، خواستار بازنگري در این طرح شد.

مصطفي سعادت طلب در جلسه شوراي پروژه هاي شهري قم که با حضور اعضاي 
شوراي شهر و مدیران شهرداري قم برگزار شد با اشاره به اینکه بوستان خضر نبي به 
سه بخش موزه دفاع مقدس، مجموعه یادمان شهداي گم نام و محدوده بوستان تقسیم 
مي شود گفت: در حال حاضر اولویت اصلي بحث یادمان است و در مجموعه استان نیز 
جلساتي در این خصوص برگزار شده و پیگیري هاي لازم در دست انجام است. وي با 
اشاره به طرح بوستان خضر نبي که در سال 89 تهیه شده است خاطرنشان کرد: در 
بوستان هاي بزرگ در مقیاس شهري فضاهاي طبیعي بسیار مورد توجه قرار مي گیرد 
در حالي که در این بوستان فضاهاي طبیعي بسیار کم در نظر گرفته شده است و براي 
بیشتر بخش ها کف پوش در نظر گرفته شده است که علاوه بر هزینه هاي مالي سنگین 
مشکلات خاص خود را خواهد داشت. رئیس کمیسیون امور زیربنایي شوراي شهر قم 
با اشاره به اینکه باید بخش هاي بسیار بیشتري به فضاي سبز و طبیعت اختصاص داده 
شود، خواستار تجدید نظر در این زمینه شد و اضافه کرد: یادمان شهداي گمنام از نظر 
جایگاه و موقعیت شهري در رتبه سوم قرار دارد و مي تواند براي قم جاذبه خاصي داشته 

باشد و باید به این بخش توجه لازم را داشته و برنامه ریزي داشته باشیم. 

شهردار منطقه سه قم:

جلوي ورود ماشین آلات سنگین 
به داخل شهر گرفته شود

ایمان: شهردار منطقه ۳ قم گفت: باید جلوي ورود ماشین آلات سنگین به 
داخل شهر گرفته شود تا تبعات ناشي از تردد این ماشین آلات نیز کاهش یابد.

سید محمد موسوي منش در جلسه شوراي پروژه هاي شهري قم که با حضور اعضاي 
شوراي شهر و مدیران شهرداري قم برگزار شد با اشاره به اجراي طرح جلوگیري از پارک 
خودرو در پیاده روها بیان کرد: این طرح در سطح منطقه سه با مشارکت پلیس راهور اجرا 
مي شود. وي با اشاره به اینکه مسئله پارک خودروها در پیاده روها در بلوار شهید بهشتي 
بسیار حاد است گفت: در ابتداي امر نسبت به ایجاد راه بند اقدام کردیم ولي با توجه 
به اینکه تعداد مغازه هایي که باید به خیابان دسترسي داشتند زیاد بود عملا این اقدام 
نتیجه لازم را نداشت. شهردار منطقه سه قم همچنین جلوگیري از ورود ماشین آلات و 
خودروهاي سنگین به داخل شهر از پل دستغیب را مورد تاکید قرار داد و اظهار کرد: اگر 
این اقدام صورت گیرد گاراژهاي خیابان امام از حیض انتفاع خارج شده و مي توانیم در 

این بخش نیز ساماندهي لازم را داشته باشیم.

شهردار منطقه یک مطرح کرد: 

اهتمام جدي به تملک املاک 
واقع در طرح تقاطع شهداي ۱5 خرداد

ایمان: شهردار منطقه یک قم گفت: به تملک املاک واقع در طرح تقاطع 
شهداي ۱5 خرداد اهتمام جدي داشته و پیگیري هاي لازم را داریم.

 اکبر قلیچ در جلسه شوراي پروژه هاي شهري قم که با حضور اعضاي شوراي اسلامي 
شهر و مدیران شهرداري قم برگزار شد با اشاره به تخریب چهار باب مغازه در حاشیه 
اجراي تقاطع غیرهمسطح 15 خرداد بیان کرد: امیدواریم که هرچه سریع تر بتوانیم 
حق مالکان را به آنها پرداخت کنیم. وي تصریح کرد: طبق توافقات صورت گرفته در 
خصوص دیگر املاک تلاش خواهیم کرد که تملک به صورت غیرنقدي انجام شود. 
شهردار منطقه یک قم همچنین خواستار مساعدت مرکز در زمینه تأمین اعتبار مورد 

نیاز در این بخش شد.

مدیرکل هماهنگي امورمناطق شهرداري قم عنوان کرد:

 ادامه بلوار جمهوري تا میدان امام حسین)ع( 
نیازمند اعتبارات ویژه

ایمان: مدیرکل هماهنگي امور مناطق شهرداري قم از امکان بازگشایي 
ادامه بلوار جمهوري تا میدان امام حسین)ع( تا پایان سال در صورت تأمین 

اعتبارات خبر داد.
مجید متین فر در جلسه شوراي پروژه هاي شهري قم که با حضور اعضاي شوراي 
اسلامي شهر و مدیران شهرداري قم برگزار شد با اشاره به اینکه در خصوص تملک این 
بخش از بلوار جمهوري تا میدان امام حسین)ع( نیازمند تأمین اعتبار هستیم گفت: 

اگر تأمین اعتبار لازم صورت گیرد تا آخر سال مي توانیم کل مسیر را بازگشایي کنیم.
وي با اشاره به اینکه براي کل مسیر ماده 9 اخذ شده است و در خصوص تملک نیز 
مشکلي نداریم یادآور شد: باز شدن مسیر پل هاي جمهوري بدون بازگشایي این مسیر 
موجب مي شود که این پروژه کارایي لازم را در بخش ترافیکي نتواند ایفا کند.  مدیرکل 
هماهنگي مناطق شهرداري قم خاطرنشان کرد: باید این مسیر به عنوان یک پروژه ویژه 

مد نظر قرار گیرد و هرچه سریع تر شاهد بازگشایي آن باشیم.

هشدار آیت الله مقتدایی: 

در برخی جلسات مذهبی زنانه 
نحله های انحرافی ترویج می شود 

ایمان: رییس شورای سیاستگذاری حوزه های علمیه خواهران گفت : متاسفانه 
بانوان  عقاید مذهبی  و  احساسات  از  افرادی  بانوان  برخی جلسات  در  امروز 
سوءاستفاده کرده و با القائات افکار مسموم، نحله انحرافی خود را ترویج می کنند.  
آیت الله مقتدایی، روز گذشته در مراسم آغاز سال تحصیلی حوزه های علمیه خواهران، 
در مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( گفت: آنها با مرید سازی و مریدپردازی برای خود دستگاهی 
می سازند تا به مقاصد شوم برسند، در این زمینه طلاب خواهر وظیفه بسیار سنگینی برای 

مقابله با آنها دارند. 
مدیر حوزه های علمیه خواهران: 

نظام دانشگاهی را وارد حوزه نکنیم 
ایمان:  مدیر حوزه های علمیه خواهران گفت : نباید به بهانه به روز شدن، 
نظام دانشگاهی را در وارد حوزه کنیم؛ زیرا حوزه نظام تربیتی و آموزشی بسیار 
مترقی و پیشرفته ای دارد که با رعایت اسلوب های اصیل خود، هر روز توسعه 

خواهد یافت.  
حجت الاسلام والمسلمین محمودرضا جمشیدی، در مراسم آغاز سال تحصیلی 
حوزه های علمیه خواهران اظهار داشت: ما باید امتیازات نظام آموزشی حوزه که میراث 
هزارساله حوزه های علمیه است را حفظ کنیم. مدیر حوزه علمیه خواهران یادآور شد: 
متاسفانه برخی ادعای سربازی امام زمان)عج( را دارند، ولی برای این مکتب سرداری 
می کنند و  در عمل به شکل دیگر رفتار می کنند که باید خود را در این نظام تربیتی 
حوزه تعریف کنند. عضو جامعه مدرسین حوزه تصریح کرد: نباید به بهانه به روز شدن، نظام 
دانشگاهی را در حوزه وارد کنیم؛ زیرا حوزه نظامی بسیار مترقی و پیشرفته دارد که با رعایت 

اسلوب های اصیل خود هر روز توسعه خواهد یافت. 

دانشگاه و رسالت های جدید 
محمد هادی عسکری 

بررسی های تاریخی وفرهنگی به روشنی مشخص می کند که ایرانیان همواره مردمانی 
دانش دوست ودوستدار خرد بوده اند و هر زمان که کوچک ترین گشایشی در اوضاع 
اقتصادی و اجتماعی به وجود آمده،توجه به  دانش و بسط و ترویج آن، از اولویت های اساسی 
زندگی آنان بوده است. فرهنگ اصیل ایرانی و دانش اندوزی دیرین ایرانیان به همراه تاکیدات 
ویژه دین اسلام، که جستجوی علم و کسب دانش را یک فریضه می دانست، باعث شد تا 
درسایه هم زیستی دو وجه "فرهنگ ایرانی" و"تعالیم اسلامی" شاهد گسترش و تحّرک روز 

افزون کاروان علم ودانش درایران باشیم. 
انه علمی  نهاد نوشونده علم در جهان، گذشته خود را مرهون ساختارسازی های مجدِّ
فرانسوی ها و ژرمن ها در سده هجدهم است. در این میان آلمان ها با نظم و ساختار ذهنی 
هوشمندانه و بهره گیری از رویکرد فلسفی" هومبولتی" موفق به تضمین و تثبیت موقعیت 
دانشگاه های خود برای حداقل یک سده شدند. نوسانات پایدار و ارتقای روزافزون نهاد علم 
به ارتقاء پیوسته سطح آگاهی های جامعه منجر شد و ضرورت بازآرایی سازمان این نهاد 

حساس به تغییر را باعث شد. 
"دانشگاه برلین" در دورانی که عصر مدرن نام گرفت، تأسیس شد. این دانشگاه که 
آرمان گرایی فلسفی آلمانی را در درون خود داشت بدنبال آن بود تا دانشگاهی را خلق 
کند که پیوسته حریمی برای جستجوی حقیقت باشد. درادامه و در دوران جهانی شدن 
اقتصاد "دانشگاه فینکس" متولد شد. در سال هایی که بیبی بومرها به عنفوان جوانی نزدیک 
می شدند، مفهوم دانشگاه پوست انداخت و رسالت خود را به مثابه بنگاهی تجاری که 
مشتریانی به نام دانشجو دارد، تعریف کرد. از این رو این بنگاه، مجموعه ای خصوصی و 
متعهد به حداکثر کردن منافع برای سرمایه گذاران خود بود. حداکثر کردنی که در مقابل 
راضی بودن به دستاوردهای اکنون، به دنبال اثبات بهره وری خود بود.آموزش  مهارت ها و 

معارف مفید به حال مشتریان، سرلوحه کار دانشگاه فینکس قرار داشت. 
روندی که به اختصار بیان شد، شاهدی بر فرایند زایندگی درونی نهاد دانشگاه  بود. 
روندی که از آموزش صرف شروع و با تربیت نیروی انسانی متخصص و گسترش مرزهای 

علم، به تکامل مرحله اول عمر گرانبهای خود نزدیک شد. 
پدیده جهانی شدن و در پی آن تغییر نیاز مشتریان، به افزایش رقابت و تغییر در 
مقررات انجامید. افزایش نرخ و سرعت تغییرات و ظهور فناوری های جدید، شامّه دانشگاه 
را برای ضرورت تغییر تمام جنبه های سازمانی تحریک کرد. دانش محور شدن کارها، درک 
سازمان ها از اهمیت سرمایه انسانی و اهمیت مهارت ها، کیفیت و توانایی »افراد«، به تغییر 
جهت قدرت به سوی دانش گران در سازمان ها انجامید. سمت وسوی اقتصادتولید محور به 
اقتصادخدمات محورگرایش یافت و جنبه ملّی و محلی آن به سمت اقتصاد جهانی سیرنمود 
و در مؤسسه ها و ساختار دولت و. . . عدم تمرکز ایجادشد. براین اساس انتظارمی رفت تا 
دانشگاهی که به مثابه دماسنج و خرد منفصل جامعه عمل می کند، بعُد پژوهش محوری 

خود را تقویت نموده وپاسخی در خور برای نیازهای رو به تزاید جست وجو نماید. 
اما حجم گسترده منابع صرف شده برای پژوهش های فاقد کارایی، محدودیت منابع 
و توسعه ثروت ملل بر اساس خلاقیت، نوآوری و کارآفرینی، دانشگاه ها را دیگربار نیازمند 
تغییری بنیادین نمود. دانشگاه های نسل نو، علاوه برتریبت نیروی انسانی ماهر و صاحب 
دانش، وظیفه دارند خود را هم راستا با نیازهای جامعه توسعه داده و به ابزار شناسایی و بهره 

برداری از نیازهای جامعه مجهز کنند. 
دانشگاه های نسل سوم که از آنها به عنوان دانشگاه های کارآفرین نام برده می شود، 
محصول بازنگری و تحول در دانشگاه های سنتی و پذیرش نقش اساسی و راهبردی دانشگاه 
در توسعه اقتصادی ومشارکت در معاملات اقتصادی است. این نقش نه تنها مستقیم، بلکه 
از طریق تربیت کنشگرانی هوشمند و نوآفرین نیز صورت می پذیرد. دانشگاه هایی که خود 
حاضرند بر روی نوآفرینی و کارآفرینی خروجی های خود، یعنی دانش آموختگان، خطر 
کرده وبا آنها در ایده و کسب و کارهای دانشی، شریک شوند. دانشگاه کارآفرین علاوه 
برمشارکت درفرآیند آموزش و پژوهش، عامل تحقق نوآوری فناورانه بوده و از این طریق، 
به تسهیل گری میان دولت و جامعه در نظام ملّی نوآوری بدل شده و به تحقق توسعه 
مبتنی بر دانایی کمک می کند. در سطح ملّی، نوآوری و توسعه فنّاورانه نتیجه مجموعه 
تعاملات پیچیده ای میان عوامل تولید کننده،توزیع کننده و به کاربرنده انواع دانش ها است. 
بنابراین عملکرد نوآورانه یک کشور به میزان زیادی به ترتیب ویژه این عوامل در درون نظام 
دانش جمعی و فناوری هائی که به کار می گیرند، بستگی دارد. این عوامل کسب و کارهای 
خصوصی، دانشگاهها، موسسات پژوهشی و افراد راشامل می شود. ارتباطات و تعاملات میان 
این عوامل می تواند پژوهش ها، ثبت اختراعات، انتشارات، تامین امکانات و تجهیزات و سایر 

موارد مشابه را شکل دهد. 
با کمی تأمل و بررسی در زمینه های پیدایش دانشگاه کارآفرین، به روشنی درمی یابیم 
که تحولات اجتماعی، اقتصادی، محیطی و نیز تحولات درونی دانشگاه ها در دهه های اخیر 
در پیدایش دانشگاه کارآفرین مؤثر بوده اند. پس  در مسیر تبدیل دانشگاه ها به دانشگاه 
کارآفرین لازم است در ابعاد ساختاری، مدیریتی و فرهنگی تحولی بنیادین ایجاد گردد و با 

گسترش زیرساخت های مورد نیاز، زمینه برای ایفای کارکردهای متنوع فراهم آید. 
حمایت ازشرکت های دانش بنیان و اولویت دادن به تحقیقات بنیادی به عنوان هسته 
تولید و اشاعه دانش و ایجاد ظرفیت مفاهمه و ترویج گفت وگوی ملی، ازجمله الزامات 
دانشگاه نسل سوم می باشد که درصورت اهتمام به آن، به درصد قابل قبولی ازمرجعیت 
علمی و عقلانیت اجتماعی رسیده ودانش آموختگان آن افرادی کارآفرین هستند که منبع 

تولیدارزش وثروت درجامعه می باشند 
دانشگاه نسل سوم ناگزیربه همکاری های دوجانبه و مبتنی بر منفعت متقابل با صنعت 
وبخش های پژوهشی آن است؛ تنها دراین صورت است که فرایند تبدیل دانش به فناوری، 
تجاری سازی فناوری وتأسیس شرکت های دانش بنیان سرعت می گیرد.همچنین الزام 
قانون برنامه پنجم توسعه مبنی بر جهت گیری سیاست ها واقدامات دانشگاه درراستای 
رفع مشکلات کشور نیز فرصتی تاریخی پدید آورده  است. به استناد تکلیف برنامه پنجم 
توسعه،رسالت گروه های دانشجویی به ویژه انجمن های علمی دانشجویی  بسیار حیاتی ونقش 

آنان دراین زمینه منحصربه فرد وتاثیرگذار خواهد بود. 
انجمن های علمی قادر خواهند بود نه تنها سرمایه اجتماعی خود، بلکه سرمایه اجتماعی 
دانشگاه را توسعه داده و به پشتوانه این سرمایه، ازیک سو نیازهای جامعه و دولت را مرتفع 
نموده وازدیگرسوی، منشا شناسایی و جذب منابع برای دانشگاه باشند. نوآوری و کارآفرینی 
به شبکه های غیررسمی فرصت یابی نیاز دارد که انجمن های علمی دارای مزیت رقابتی 
ویژه ای در این زمینه هستند.تشخیص ظریف نیازهای جامعه و معرفی به دانشگاه، نهاد علم 
را به پویایی دائمی و مادام العمر وا می دارد. انجمن های علمی دانشجویی می توانند مکملی 
برای به روز شدن نیازهای آموزشی و پژوهشی دانشگاه ها بر اساس نیازهای جامعه باشند و 
با درک سریع تغییرات جامعه و انتقال به دانشگاه به تولید نسخه های منحصر به فرد برای 

حل معضلات و نیازهای جامعه بدل شوند. 
چانه زنی برای روزآمدسازی توانمندی های دانشگاه به عنوان قابلیت پویایی داخلی از 
دیگر کارکردهای انجمن های علمی در دانشگاه کارآفرین است؛چرا که هر سازمانی ذاتاً به 

سستی و عدم تحرک گرایش دارد ازاینرو محرک درونی از همه چیز موثرتر است. 
از دیگر کارکردهای انجمن های علمی می توان به پاسخ سریع به نیازهای جامعه، 
هویت سازی گروهی و تامین مالی آتی برای دانشگاه، برندینگ و توسعه نشان، عمق بخشی 
به مفهوم رویالتی )وفاداری ( به سازمان دانشگاه، اشاره کرد. به این کارکردها می توان 
مواردی چون معرفی دانسته های دانشگاه، چانه زنی دراجتماع برای معرفی اثربخشی 

نسخه های دانشگاه در جامعه و تجربه پذیر کردن نسخه های دانشگاه را اضافه نمود. 
دانشگاه های ایرانی، هر سه نسل دانشگاه ها را در شرایط کنونی خود توامان تجربه 
می کند؛ حال آنکه می توان با اتکا به تجربه دیگران وبهره گیری از آموزه های آنان،گامی فراتر 
نهاد و با پرهیز از دوباره کاری، سرمایه های کشور رابا سرعتی مثال زدنی توسعه داد.این امر 
می تواند توسط نهادهای غیردولتی وتأثیرگزار چون انجمن های علمی دانشجویی باسرعت 

دوچندان انجام گیرد همچنان که تاکنون درامورمحوله امتحان خوبی پس داده اند. 

استاندارقم:

وجود برخی معضلات زیبنده قم نیست

دبیرکل نهاد کتابخانه های عمومی کشور اعلام کرد:

گردآوری ۳5 میلیون جلد کتاب در کتابخانه های کشور



3 اقتصادی

وزیر ارتباطات؛

پست باید کوچک شود 
وزیر ارتباطات در مجمع عمومی عادی صاحبان سهام شرکت پست که روز 
گذشته تشکیل جلسه داد بر کوچک و چابک سازی مجموعه پست تاکید کرد. 
جلسه مجمع عمومی عادی صاحبان سهام به منظور ارایه گزارش هیات مدیره شرکت 
پست و تصویب صورت های مالی جاری سال 92 با حضور محمود واعظی وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات، قنبری معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی وزارت ارتباطات، حسین 
مهری رییس هیات مدیره و مدیر عامل پست، اعضای هیات مدیره این شرکت، نمایندگان 
وزارت امور اقتصادی و دارایی، معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری و 

سازمان حسابرسی تشکیل شد.
واعظی ضمن ارائه نظرات و رهنمودهای خود درخصوص تحقق اهداف عالیه شرکت 
پست، ورود مدیران جدید در سطح شرکت پست را توأمان با اقدامات مؤثری دانست و 
گفت: بر کوچک سازی و چابک سازی مجموعه، سرعت در ارایه خدمات با کیفیت، راه اندازی 
سرویس های نوین مبتنی بر فناوری اطلاعات، ایجاد پست مالی و پست رسانه تاکید دارم.

همچنین گزارشی از فعالیت  های شرکت پست در طول سال 92 توسط علی دوستی 
معاون مالی و اداری مدیر عامل پست و فعالیت های پیش روی شبکه طی سال 93 از سوی 
نصیری معاون برنامه ریزی و توسعه مدیر عامل این شرکت ارایه شد و اهم اقدامات صورت 

گرفته به سمع و نظر اعضای مجمع عمومی رسید.

قائم مقام وزیر نیرو:

افزایش قیمت آب و برق
 تا پایان سال منتفی است 

محمودی گفت: وزارت نیرو برنامه ای برای افزایش قیمت آب و برق تا پایان 
سال ندارد.

محمودی قائم مقام وزیر نیرو درباره تصمیم وزارت نیرو مبنی بر افزایش قیمت آب و 
برق گفت: وزارت نیرو برنامه ای برای افزایش قیمت آب و برق تا پایان سال ندارد. وی ادامه 

داد: افزایش قیمت آب و برق نیازمند مصوبه هیات دولت است. 
قائم مقام وزیر نیرو درباره اینکه پیشنهادی از سوی این وزارتخانه برای افزایش آب و 
برق در سال آینده نیز داده است گفت: وزارت نیرو در این خصوص نیز پیشنهادی تا کنون 

نداده است. 

مدیرعامل صندوق ضمانت بخش تعاون خبر داد؛

افزایش سقف صدور ضمانت نامه 
به 7 میلیارد تومان 

مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون از افزایش سقف صدور 
ضمانت نامه های این صندوق به 7 میلیارد تومان خبر داد و گفت: طرح های دانش 

بنیان و مناطق محروم بدون نوبت در اولویت رسیدگی قرار می گیرند. 
مهدی حسین نژاد اظهار کرد: در راستای حمایت از تعاونگران و طرح های تعاونی سقف 
صدور ضمانت نامه های صندوق از 5 میلیارد تومان به 7 میلیارد تومان افزایش پیدا کرد و 

این تصمیم در هفته تعاون اتخاذ شد. 
وی درباره طرح های در اولویت صدور ضمانت نامه، گفت: طبعا اولویت ما با طرح های 
دانش بنیان است و مزیتی که دارد این است که بدون نوبت در اولویت رسیدگی و بررسی 
قرار می گیرد ولی در کنار شرکتهای دانش بنیان طرح های دیگر را هم مورد حمایت قرار 
می دهیم.  مدیرعامل صندوق ضمانت سرمایه گذاری بخش تعاون افزود: طرح های دانش 
بنیان با طرح های دیگر یک تفاوت مهم دارد و این است که در مورد طرح های دانش بنیان 
و مناطق محروم تا 80 درصد وام و تسهیلات دریافتی را ضمانت می کنیم ولی در مورد 

طرح های دیگر این رقم تا سقف 70 درصد است. 
حسین نژاد در ادامه با تاکید بر مزیتهای صندوق های ضمانت اظهار کرد: مهمترین دلیل 
ایجاد صندوق های ضمانت سرمایه گذاری در دنیا، کاهش ریسک و ایجاد پوششی برای 
انواع خطرات پیش روی سرمایه گذاران، تولید کنندگان و صنایع کوچک و متوسط است 
و این صندوق ها نقش نیروی محرکه در اقتصاد را برای رسیدن به رشد و سرمایه گذاری 

برعهده دارند. 
وی تضمین تسهیلات و انجام تعهدات را موجب کاهش دغدغه سرمایه گذاران و 
تولیدکنندگان دانست و آن را در برون رفت کشور از بحران های اقتصادی و ایجاد اشتغال 

موثر خواند. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,130,000یک مثقال طلا

953,410یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,300,000سکه بهار آزادی

9,312,000سکه امامی

4,680,000نیم سکه

2,610,000ربع  سکه

1,680,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 ۳۱,000,000پژو 

SLX 405 ۳2,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 ۳9,500,000پژو پارس سال

E2 90 ۳9,500,000تندر 

LX ۳2,500,000رانا 

TU5 ۳2,500,000رانا 

LX ۳۱,000,000سمند 

LX EF7 ۳۳,000,000سمند 

ELX ۳7,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 ۱8,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 2۴,500,000سایپا تیبا 

اشتغال حدود 10 میلیون نفر از طریق بخش 
خدمات، حدود 7 میلیون نفر در صنعت و 4,1 
میلیون نفر نیز در کشاورزی شکل گرفته است. 
میزان  کمترین  دارای  یزد  و  قم  البرز،  تهران، 
اشتغال کشاورزی تا نزدیک به صفر هستند و 
یزد با 47,8 درصد صنعتی ترین استان کشور 
با 61,4  تهران  وجود  این  با  می شود،  محسوب 
خدماتی  مشاغل  میزان  بالاترین  دارای  درصد 

کشور است.
از طریق   در حال حاضر کل اشتغال زایی کشور 
بخش های کشاورزی، صنعت و خدمات صورت می گیرد 
و مجموعه شاغلان کشور که 21 میلیون نفر هستند 
زیرگروه های  در  غیرمستقیم  و  مستقیم  صورت  به 

بخش های یادشده فعالیت می کنند.
خدمات با 47.3 درصد، بیشترین سهم را در اشتغال 
زایی کشور دارد و در بهار امسال 9 میلیون و 990 
هزارنفر در این بخش فعالیت داشتند. پس از آن، بخش 
صنعت دارای بیشترین تعداد نیروی کار به میزان 6 
میلیون و 975 هزار نفر است که 33 درصد کل اشتغال 

کشور را تشکیل می دهد.
با وجود ظرفیت های فراوان اشتغال زایی از طریق 
بخش کشاورزی؛ در ایران سهم این بخش در طول 
دهه های گذشته در بازار کار کاهش یافته و در حال 
حاضر تنها 4 میلیون و 139 هزارنفر از طریق بخش 
کشاورزی اشتغال دارند. سهم بخش کشاورزی در حال 

حاضر تنها 19.6 درصد از کل بازار کار ایران است.
10 میلیون شغل خدماتی

اینکه بخش خدمات دارای عملکردی به  با وجود 
اما  زایی در کشور است،  اشتغال  میزان 10 میلیون 
کارشناسان بازار کار معتقدند اشتغالی که در این بخش 
شکل می گیرد جنبه پایدار و دائمی نخواهد داشت و 
دولت ها باید اشتغال زایی در بخش صنعت و کشاورزی 

را تقویت کنند.
کارشناسان می گویند اشتغال زایی و توسعه بیش 
از اندازه بخش خدمات بیشتر به مصرف گرایی جامعه 

توجه دارد، اما اشتغال در بخش های کشاورزی و صنعت 
دارای ظرفیت های پنهان تقویت تولید ناخالص داخلی 

کشور و در نتیجه رونق واقعی اقتصاد است.
شرایط برخی استان ها، گرایش روزافزون به مصرف 
گرایی و توسعه مشاغل خدماتی باعث شده تا کشاورزی 
به صورت کلی در اشتغال زایی تهران و البرز، قم و یزد 
نقش چندانی نداشته باشد. سهم اشتغال زایی بخش 
تنها 1.4  تهران  استان  کشاورزی در حال حاضر در 
درصد، در البرز 3.2 درصد، در قم 4.1 درصد و در یزد 

نیز 9.1 درصد است.
بهترین وضعیت اشتغال زایی بخش کشاورزی در 
حال حاضر مربوط به استان های آذربایجان غربی با 
جنوبی  خراسان  درصد،  اردبیل 35.9  درصد،   36.2
34.4 درصد، خراسان شمالی با 38.2 درصد، زنجان با 
33.1 درصد، کرمان با 33.6 درصد و گیلان با 36.1 

درصد است.
افت شدید اشتغال زایی در کشاورزی

به صورت کلی در بهترین شرایط؛ امروز نقش بخش 
کشاورزی در جریان اشتغال زایی کشور در استان ها به 
40 درصد نمی رسد و در میانگین آن 19.6 درصد است. 
در عین حال، مقامات دولتی اخیرا عنوان کرده اند صدها 
هزار شغل در بخش کشاورزی طی سال های اخیر نابود 

شده است.
تغییر بافت فرهنگی ایران در یکی دو دهه گذشته، 
زمین های  از  بسیاری  تبدیل  جامعه،  گرایی  مصرف 
کشاورزی استان ها به غیرکشاورزی، واردات بی رویه، 
عدم حمایت مناسب دولت ها از کشاورزان و مسائلی از 
این دست باعث شده تا با کاهش فعالیت های کشاورزی 
کشور؛ میزان اشتغال زایی در این بخش نیز افت قابل 
باشد؛ در حالی که ظرفیت های  ای داشته  ملاحظه 
کشاورزی در برخی کشورها به عنوان یک فرصت بزرگ 
و غیرقابل چشم پوشی در اشتغال زایی و تامین نیازهای 

غذایی محسوب می شود.
علاوه بر این، با وجود تمایل کشور به حرکت در 
مسیر توسعه و صنعتی شدن؛ اما آنچه که از آمارها قابل 

برداشت است هنوز تا رسیدن به نقطه مطلوب در این 
بخش فاصله است. در حال حاضر از کل اشتغال زایی 
کشور تنها 33 درصد آن مربوط به بخش صنعت است؛ 
در صورتی که این سهم در کشورهای توسعه یافته و 

صنعتی تا 2 برابر و بیشتر از آن نیز است.
آذربایجان غربی با 24.6 درصد، اردبیل با 24.5 درصد، 
ایلام 26.2 درصد، بوشهر 25.8 درصد، خراسان شمالی 
26 درصد، کردستان با 26.5 درصد، کرمانشاه با 24.8 
درصد و گیلان 21.4 درصد؛ دارای کمترین اشتغال 
صنعتی کشور هستند که به معنای عدم توسعه مناسب 
صنعت در این مناطق و نبود کارخانجات صنعتی و یا 

کمبود آن است.
صنعتی ترین استان های کشور

این مسئله به مهاجرت کارجویان جوان این استان ها به 
ویژه فارغ التحصیل دانشگاهی به استان های توسعه یافته 
و صنعتی نیز منجر می شود. عدم تناسب تحصیلات 
دانشگاهی کارجویان ساکن در این استان ها و ناتوانی در 
جستجوی شغلی متناسب با مهارت و تخصص خود؛ 
دلیلی بر مهاجرت اجباری به استان های برخوردار از 

صنعت است.
با این وجود، صنعت در برخی استان ها مانند آذربایجان 
شرقی دارای 37.7 درصد از کل اشتغال زایی منطقه 
است. این سهم در استان اصفهان 41.4 درصد، البرز 
44 درصد، تهران 37.3 درصد، چهارمحال و بختیاری 
39.6 درصد، قم 43.4 درصد، مرکزی 40.3 درصد و 

یزد 47.8 درصد است.
در بخش خدمات نیز بیشترین مشاغل خدماتی کشور 
در استان های البرز با 52.8 درصد، بوشهر 59 درصد، 
قم 52.5  تهران 61.4 درصد، خوزستان 51 درصد، 
درصد و هرمزگان با 56.7 درصد است. در عین حال، 
استان آذربایجان شرقی با 37.7 درصد، آذربایجان غربی 
39.2 درصد، اردبیل 39.6 درصد، خراسان جنوبی با 
37.8 درصد، زنجان 39.2 درصد، کرمان با 37.1 درصد 
و همدان با 37.4 درصد؛ 7 استانی هستند که دارای 

کمترین اشتغال خدماتی کشور هستند.

مردم دقیقا چه مشاغلی دارند؟

جدیدترین آمار از وضعیت بازار کار کشور

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X۳۳6۴,000,000

MVM X۳۳76,000,000 جدید اتومات

معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون تاکید کرد؛
اختصاص وام 80 میلیون تومانی

 به ساخت مسکن 
معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون با بیان اینکه وام 
80 میلیون تومانی خرید مسکن موجب افزایش تورم می شود، پیش بینی 
کرد: دولت وام 80 میلیون تومانی را به ساخت مسکن اختصاص بدهد تا 

ضمن افزایش تولید موجب رونق اشتغال در کشور شود. 
سید باقر فتاحی درباره اثرات افزایش وام مسکن به 80 میلیون تومان، ابراز عقیده 
کرد و گفت: خوشبختانه با تدبیری که وزیر راه و شهرسازی و رییس کل بانک 
مرکزی در پیش گرفتند، سقف تسهیلات مسکن افزایش یافت که طبعا در خانه دار 

شدن اقشار جامعه موثر است. 
وی ادامه داد: یکی از مواردی که در سنوات گذشته داشتیم بحث سقف تسهیلات 
مسکن بود که تا قبل از دولت یازدهم، سقف تسهیلات 25 میلیون تومان بود و وام 
جعاله 10 میلیون تومانی هم آنچنان مطرح نبود ولی اگر متوسط قیمت ساخت را 
بین 700 هزار تومان تا 800 هزار تومان در مناطق متوسط شهر در نظر بگیریم 
تسهیلاتی که فرضا به یک واحد 80 متری داده می شد رقم ناچیزی از نیازهای هر 

واحد مسکونی را پوشش می داد. 
فتاحی افزود: در حال حاضر پرداخت تسهیلات خرید مسکن از بانکهای کشور 
غیر از بانک مسکن ممنوع است و رقم آن بیش از 20 میلیون تومان نیست، لذا 
پیش بینی می شود که دولت وام خرید مسکن را تغییر و افزایش ندهد و صرفا روی 
ساخت مسکن که آثار تورمی چندانی ندارد متمرکز شود و با افزایش عرضه به 

کاهش قیمتها در بازار کمک کند. 
وی تصریح کرد: در بحث ساخت مسکن موضوع تولید و اشتغالزایی مطرح است 
زیرا مسکن یک بخش مولد است که با فعال شدن آن حداقل 150 رشته فعالیت 

اقتصادی دیگر نیز فعال می شود. 
فتاحی با بیان اینکه صد درصد نیازهای بخش مسکن از تولید داخل تامین 
می شود، اظهار کرد: اگر ساخت و ساز مسکن در کشور فعال شود موجب حرکت 
چرخه تولید و گسترش اشتغال می شود چون وارد فاز تولید می شویم و کارخانه های 
تولید سیمان، فولاد، مصالح ساختمانی، کاشی و سرامیک و دیگر رشته ها درگیر و 

فعال می شوند. 
معاون امور اعتباری و سرمایه گذاری بانک توسعه تعاون درعین حال اختصاص وام 
80 میلیون تومانی برای خرید مسکن را تورم زا دانست و گفت: این اقدام تقاضا برای 

خرید خانه را افزایش می دهد و خود به خود موجب افزایش تورم می شود. 
به اعتقاد وی تسهیلات 80 میلیون تومانی باید به سخت مسکن اختصاص داده 
شود تا با تولید مسکن میزان عرضه افزایش یابد و کاهش قیمت ها در بازار مسکن 

اتفاق بیفتد. 

دوشنبه -بیست و چهارم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3536

هیئت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را بر اساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تأیید نموده اند.
به  مربوط   1393/04/23 مورخ   139360330002004953 شماره  رأی   -1
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002002490 
مفروزی مالکانه آقای جمشید رشیدی فرزند علیرضا به شماره شناسنامه 846 صادره 
ازچاراویماق دارای کد ملی6369379891 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1970 
-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 118/85)یکصدو هجده مترو هشتادو پنج 

صدم ( متر مربع.
2- رأی شماره 139360330002004874 مورخ 1393/04/22 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002002400 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای حسن معصومیان فرزند صحبت اله به شماره شناسنامه 4604 صادره از 
قم  دارای کد ملی0381888061 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1873/13 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 94) نودو چهار ( متر مربع.
3- رأی شماره 139360330002005090 مورخ 1393/04/24 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002001000 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای حسن حاصلی فرزند سهلعلی به شماره شناسنامه 187 صادره از ساوه 
دارای کد ملی0600376400 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2322 -اصلی واقع در 

بخش 2 ثبت قم بمساحت 100/89) یکصد مترو هشتادو نه صدم( متر مربع.
4- رأی شماره 139360330002004972 مورخ 1393/04/23 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002002317 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای ستار جهان آرا فرزند قربانعلی به شماره شناسنامه 20 صادره ازبوئین زهرا 
دارای کد ملی5389725034 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2335/2 -اصلی واقع در 

بخش 2 ثبت قم بمساحت 126)یکصدو بیست و شش( متر مربع.
5- رأی شماره 139360330002004937 مورخ 1393/04/23 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002002593 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای جواد سطوتی فرزند حسن به شماره شناسنامه 350 صادره ازهشترود 
دارای کد ملی1601982781 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1947/190 -اصلی 
واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 115/88)یکصدو پانزده مترو هشتادو هشت صدم( 

متر مربع.
6- رأی شماره 139360330002004921 مورخ 1393/04/22 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002002692 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای بهرام علی بهادری پسند فرزند عبدالعلی به شماره شناسنامه 1 صادره 
از وفس دارای کد ملی5719655980 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1825 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 140)یکصدو چهل( متر مربع.
7- رأی شماره 139360330002025372 مورخ 1392/12/13 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002000220 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای علی دیزجی فرزند عباس به شماره شناسنامه 8266 صادره از قم دارای 
کد ملی0386324816 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2400 -اصلی واقع در بخش 2 

ثبت قم بمساحت 60/55)شصت مترو پنجاه وپنج صدم( متر مربع.
8- رأی شماره 139360330002004579 مورخ 1393/04/16 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002001923 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای محمد محمدیان فرزند چراغعلی به شماره شناسنامه 241 صادره 
ازچاراویماق دارای کد ملی6369387266 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1971 
-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 145/14)یکصدو چهل و پنج مترو چهارده 

صدم( متر مربع.
9- رأی شماره 139360330002004569 مورخ 1393/04/16 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002000988 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی 
مالکانه آقای حسین رضا بابائی فرزند غلام رضا به شماره شناسنامه 1 صادره ازکمیجان 
دارای کد ملی5719661141 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1915/32 -اصلی واقع 
در بخش 2 ثبت قم بمساحت 66/31)شصت وشش مترو سی ویک صدم ( متر مربع.

به  مربوط  مورخ 1393/04/14  شماره 139360330002004293  رأی   -10
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002002406 
مفروزی مالکانه آقای محمود خواسته فرزند حسن به شماره شناسنامه 550 صادره 
ازهمدان دارای کد ملی5029758453 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2181 -اصلی 
واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 48/04)چهل وهشت مترو چهار صدم( متر مربع.

به  مربوط  مورخ 1393/03/20  شماره 139360330002003019  رأی   -11
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000890 
مفروزی مالکانه آقای رحمت اله داستانپور فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 1137 

صادره از اصفهان دارای کد ملی5649225427 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
2540/200 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 41/41)چهل ویک مترو چهل 

ویک صدم( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/12  شماره 139360330002004272  رأی   -12
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001575 
مفروزی مالکانه آقای مهدی مرادی فرزند قیه محمد به شماره شناسنامه 1266 صادره 
ازهمدان دارای کد ملی5029549382 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2307 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 114)یکصدو چهارده( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/22  شماره 139360330002004928  رأی   -13
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001774 
مفروزی مالکانه آقای علی اکبر طلوعی فرزند محمدعلی به شماره شناسنامه 3412 
صادره ازساوه دارای کد ملی0601812964 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1934مکرر 

-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 150)یکصدو پنجاه( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/18  شماره 139360330002004759  رأی   -14
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000490 
مفروزی مالکانه آقای حسن رجبی فرزند محمد به شماره شناسنامه 3879 صادره 
از اراک دارای کد ملی5719032101 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2185و2186 

-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 132)یکصدو سی ودو ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/23  شماره 139360330002004969  رأی   -15
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000977 
مفروزی مالکانه آقای معصومه رفیعی زاده فرزند حاجی بالا  به شماره شناسنامه 
12942 صادره از قم  دارای کد ملی0381267865 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

2531 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 32) سی و دو ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/24  شماره 139360330002005099  رأی   -16
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000680 
مفروزی مالکانه آقای مجید فاتح فرزند غلامعلی به شماره شناسنامه 15668 صادره از 
قم  دارای کد ملی0381295151 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2593 -اصلی واقع 

در بخش 2 ثبت قم بمساحت 140) یکصدو چهل ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/22  شماره 139360330002004931  رأی   -17
پرونده کلاسه 1391114430002002435 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مالکانه 
آقای مظفر دولتی فرزند محمدرضا  به شماره شناسنامه 322 صادره از زنجان دارای 
کد ملی 5609698022  به میزان سه دانگ مشاع از ششدانگ بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 2181 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 136)یکصدو سی و 

شش ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/22  شماره 139360330002004930  رأی   -18
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002002431 
مالکانه آقای محمدعلی دولتی فرزند مظفر به شماره شناسنامه 575 صادره از ماه 
نشان دارای کد ملی5609700566 به میزان سه دانگ مشاع از ششدانگ بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 2181 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 136)یکصدو 

سی و شش ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/14  شماره 139360330002004285  رأی   -19
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001592 
مفروزی مالکانه آقای اباذر رزاقی فرزند یوسفعلی  به شماره شناسنامه 299 صادره از 
هشترود  دارای کد ملی6369615870 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2218 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 168) یکصدو شصت و هشت ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/16  شماره 139360330002004567  رأی   -20
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001365 
مفروزی مالکانه آقای ذبیح اله داودآبادی فراهانی فرزند قدمعلی به شماره شناسنامه 
5997 صادره از اراک دارای کد ملی0531019497 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1655/20 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 77/70)هفتادوهفت مترو هفتاد 

صدم( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/22  شماره 139360330002004913  رأی   -21
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002002283 
مفروزی مالکانه آقای حسن افشاری فرزند حسین به شماره شناسنامه 1572 صادره 
از رزن دارای کد ملی3990936077 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2378/1 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 120)یکصدو بیست ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/23  شماره 139360330002004954  رأی   -22
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001969 
مفروزی مالکانه آقای سیدعیسی خبیر فرزند سید نعمت به شماره شناسنامه 274 

صادره ازساوه دارای کد ملی0600319946 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2181 
-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 202/15)دویست و دو مترو پانزده صدم 

( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/14  شماره 139360330002004282  رأی   -23
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000554 
مفروزی مالکانه آقای حمیدرضا سلیم آبادی فراهانی فرزند علی اکبر به شماره 
شناسنامه 45309 صادره ازاراک دارای کد ملی0530452413 بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1965 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 113/08) یکصدو سیزده 

مترو هشت صدم ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/23  شماره 139360330002004948  رأی   -24
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001870 
مفروزی مالکانه آقای علی کوثر بیات فرزند عزت اله به شماره شناسنامه 19 صادره 
ازهمدان دارای کد ملی6479892801 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2305/2 

-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 118) یکصدو هجده ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/14  شماره 139360330002004284  رأی   -25
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001462 
مفروزی مالکانه آقای محمد خویه فرزند علی به شماره شناسنامه 383 صادره از 
فامنین دارای کد ملی5029721411 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2333و2334 
-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 77/05) هفتادو هفت مترو پنج صدم ( 

متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/22  شماره 139360330002004932  رأی   -26
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001767 
مفروزی مالکانه آقای حسن کریمی پارسا فرزند نورمحمد به شماره شناسنامه 470 
صادره از قم دارای کد ملی0382485785 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1934/31 
-اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 61/16)شصت ویک مترو شانزده صدم ( 

متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/23  شماره 139360330002004941  رأی   -27
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002002264 
مفروزی مالکانه آقای حسن ولی زاده فرزند عباس به شماره شناسنامه 365 صادره از 
رزن دارای کد ملی3990252291 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2304 -اصلی واقع 

در بخش 2 ثبت قم بمساحت 90) نود ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/04  شماره 139360330002003902  رأی   -28
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002000485 
مفروزی مالکانه خانم سمیه ثمری فرزند گل آقا به شماره شناسنامه 4 صادره از ساوه 
دارای کد ملی0602647665 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1935/1 و 1937 -اصلی 

واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 250) دویست و پنجاه ( متر مربع.
به  مربوط  مورخ 1393/04/14  شماره 139360330002004275  رأی   -29
تصرفات  مذکور  رأی  اساس  بر  که  پرونده کلاسه 1391114430002001386 
مفروزی مالکانه آقای صفرعلی کاظمی افرا فرزند محمدحسین به شماره شناسنامه 
223 صادره ازفامنین دارای کد ملی5029692762 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

1854 -اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم بمساحت 120) یکصدو بیست ( متر مربع.
30- رأی شماره 139360330002004290 مورخ 1393/04/14 و اصلاحی 
شماره 139360330002005626 مورخ 1393/05/04 مربوط به پرونده کلاسه 
1391114430002001370 که بر اساس رأی مذکور تصرفات مفروزی مالکانه 
آقای هادی آقامحمدی مهابادی فرزند محمد به شماره شناسنامه 28484 صادره از قم  
دارای کد ملی0381751384 بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 2527/50 -اصلی واقع 
در بخش 2 ثبت قم بمساحت 152/80)یکصدو پنجاه ودومترو هشتاد صدم( متر مربع.

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: روز     شنبه    1393/06/08 
تاریخ انتشار دوم: روز دو شنبه  1393/06/24 
علیرضا طریزآبادی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی



ورزشی4

امیر مظلومی:
 وضعیت پدرم امیدوارکننده است

فرزند غلامحس�ین مظلومی می گوید هیچ کمکی از س�وی مسئولان جهت 
پرداخت هزینه های درمانی پدرش صورت نگرفته است.

امیر مظلومی درباره آخرین وضعیت پدرش و پیشکسوت فوتبال ایران گفت: صبح جمعه 
عملی با نظارت دکتر حسن توکلی روی پدرم صورت گرفت که برای کنترل درد بود. در 
این عمل پمپی را در بدن پدرم قرار دادند که میزان تحمل درد او را کنترل می کند. یعنی 
به جای تزریق آمپول های مختلف برای کنترل دردش، این پمپ به صورت خودکار مسکن 
به او تزریق می کند. الحمدالله وضعیت پدرم امیدوار کننده است و به زودی وارد فاز بعدی 

درمان می شویم.
وی افزود: اجازه می خواهم از طرف پدرم و خانواده مظلومی از آقای دکتر روح الله مجاهد 
که از ابتدای بیماری پدرم مثل یک برادر دلسوز، بدون هیچ چشم داشتی کنار ما بودند و 
درمان پدرم را دنبال می کردند تشکر ویژه ای بکنم. همچنین از همه هواداران و دوستانی که 
با ابراز محبت و لطفشان کنار ما هستند تشکر کنم. امیدوارم آنها ما را از دعاهای خیرشان 

محروم نکنند.
مظلومی در پایان و در پاسخ به این سوال که آیا کمکی از سوی نهادهای ذی صلاح در 
هزینه های درمان پدرش صورت گرفته است یا نه بیان کرد: تا این لحظه که با شما صحبت 
می کنم متاسفانه با وجود هزینه های بالای درمان پدرم و علی رغم وعده و وعیدهایی که 
داده شده هیچ کمکی از سوی مسئولان وزارت ورزش، فدراسیون فوتبال، باشگاه استقلال، 
صندوق حمایت از پیشکسوتان و غیره جهت هزینه های درمان پدرم صورت نگرفته است.

باشگاه ذوب آهن خبر مذاکره با علي دایي را 
تکذیب کرد

باشگاه ذوب آهن اصفهان با انتشار اطلاعیه اي، مذاکره با سرمربي پیشین تیم 
فوتبال پرس�پولیس را تکذیب و از ادامه همکاري با یحیي گل محمدي در این 

باشگاه خبر داد.
در اطلاعیه این باشگاه اصفهاني آمده است: "باشگاه ذوب آهن اصفهان در پي اخبار منتشره 
در برخي از رس��انه ها مبني بر مذاکره این باشگاه با علي دایي اعلام مي کند ضمن تمام 
احترامي که براي علي دایي قائل است اما هرگونه مذاکره رسمي و غیر رسمي با ایشان را 
به شدت تکذیب و اعلام کرده و از ادامه فعالیت یحیي گل محمدي به عنوان سرمربي این 

تیم حمایت کامل مي کند.
این در حالي است که این روزها باشگاه ذوب آهن تحت فشار افرادي قرار گرفته که قصد 
دارند با حاشیه سازي ضمن متشنج کردن جو تیم، بي ثباتي هایي را به وجود بیاورند، اتفاقي 

که با درایت هاي سعد محمدي و اعضاي هیات مدیره نتوانسته کار به جایي ببرد."
همچنین سعید آذري، مدیرعامل باشگاه ذوب آهن اصفهان نیز با بیان اینکه این خبرها 
حکایت از ادامه حاشیه سازي برخي افراد براي بر هم زدن جو سالم تیم فوتبال این باشگاه 
را دارد، گفت: با اینکه دوستي دیرینه اي با علي دایي دارم اما هیچگونه تغییر و تحولي در 
کادر فني صورت نخواهد گرفت، بلکه باشگاه اعتقاد راسخي به توانایي هاي گل محمدي و 

دستیارانش دارد.
این تکذیب در شرایطي اعلام مي شود که در روزهاي گذشته و بعد از پیروزي ذوب آهن 
اصفهان مقابل پیکان تهران، حاشیه هاي اطراف تیم ذوب آهن تا حدودي فروکش کرده و 

بحث حضور دایي در این تیم اصفهاني چندان مطرح نشده است.

پیروزی نایمخن با جهانبخش
نایمخن با حضور علیرضا جهانبخش توانست والویک را شکست دهد.

 علیرضا جهانبخش و نایمخن کماکان در یوپیلرلیگ می تازند. نایمخن این هفته با حضور 
ستاره ایرانی خود والویک را شکست داد تا چهارمین برد خود را در 5 هفته اخیر تجربه 

کرده باشد.
در هفته ششم رقابت های دسته دوم لیگ فوتبال هلند موسوم یوپیلرلیگ نایمخن در 

ورزشگاه گلفر اشتادیون میزبان والویک شد که در رده نوزدهم جدول 20 تیمی قراردارد.
همانگونه که پیش بینی می شد نایمخن با حضور علیرضا جهانبخش توانست والویک را 

شکست دهد.
علیرضا جهانبخش در این دیدار از ابتدا برای تیمش به میدان رفت. آرس در دقیقه 19 تک 

گل پیروزی بخش تیمش را به ثمر رساند.

روزهای بد اشکان در قطر؛
شکست العربی با دژاگه

العربی درحالیکه اشکان دژاگه را 20 دقیقه در اختیار داشت با نتیجه سه بر یک 
مغلوب الجیش شد.

 ناکامی های العربی و اشکان دژاگه در لیگ ستارگان قطر ادامه دارد.
در حساس ترین بازی هفته سوم لیگ ستارگان بازی العربی با نتیجه 3-1 برابر الجیش تن 
به شکست داد تا اولین باخت خود را در فصل جاری تجربه کند. در این دیدار اشکان دژاگه 

نیمکت نشین بود و در دقیقه 73 وارد میدان شد.
العربی بازی را خوب آغاز کرد و در این دیدار ابتدا در دقیقه 7 توسط ازکیل نیجریه ای پیش 

افتاد و نیمه نخست با همین تک گل به پایان رسید.
در نیمه دوم این تیم الجیش بود که بازی را به سود خود برگرداند و در دقیقه 52 توسط 

محمد میثنانی به گل رسید.
در دقیقه 72 روماریو گل دوم الجیش را به ثمر رساند و تیمش را جلو انداخت.

العربی که نمی خواست بازنده باشد اشکان دژاگه هافبک ایرانی خود را به جای ازکیل به 
میدان فرستاد اما این الجیش بود که گل سوم خود را در دقیقه 77 به ثمر رساند تا بازی با 

همین نتیجه به پایان رسد.
العربی با این شکست در امتیاز 4 باقی ماند و الجیش 6 امتیازی شد.

قوچان نژاد: 
از ماندن کی روش خیلی انگیزه گرفتم

رضا قوچان نژاد می گوید از توافق فدراسیون فوتبال با کارلوس کی روش انگیزه 
گرفته است.

مهاجم تیم ملی ایران در واکنش به توافق فدراسیون فوتبال و کارلوس کی روش گفت: 
خیلی خوشحال شدم وقتی شنیدم که کارلوس کی روش با ما ماند. تصمیم بسیار خوبی بود 
که فدراسیون فوتبال گرفت. آقای کی روش فقط می توانند در این موقعیت تیم را آماده کنند، 

با اینکه وقت زیادی هم از دست داده ایم.
او ادامه داد: خیلی خوشحالم و خیلی انگیزه دارم بر گردم به تیم ملی و هم تیمی هایم 

را ببینم.

 گزارش از وضعیت نابسامان تیم ملی امید در چین:

 بیسکوییت می خوریم تا نمیریم!
 گویا وضعیت تیم ملی امید کشورمان در اردوی چین بسیار نا بسامان بوده 
است و بازیکنان در آستانه ی شروع بازی ها اصلا روحیه خوبی ندارند. جدا از 
آنکه این بازیکنان به شکلی نامطلوب و دیکتاتور وار از تیم هایشان جدا شدند و 
به اردوی تیم ملی امید برای رقابت های آسیایی پیوستند اما در فاصله یک روز به 
شروع بازی های تیم ملی در این رقابت ها، صحبت های بازیکنان درباره وضعیت 

اسکان و تغذیه شان چیزی شبیه به فاجعه است.
در همین خصوص یعقوب کریمی بازیکن تیم استقلال که غیبتش در دیدار با نفت تهران 
بدجوری به چشم می آمد در مورد شرایط تیم امید می گوید:  شرایط مان که خیلی بد 
است. فعلا هیچی نداریم. ما یخچال نداریم. آب نداریم باید آب گرم بخوریم کلا از همه چیز 
محروم هستیم. از مسئولان که پرسیدیم گفتند شرایط همه همین طور است. اما ما اتاق 
ژاپنی ها را دیدم اصلا این طوری نبود مثل قصر بود! کریمی ادامه می دهد: غذاها که افتضاح 
است، ما که بازی داریم باید پروتئین بخوریم اما مدام سیب زمینی سرخ کرده می خوریم. 
چون غذاهای این جا قابل خوردن نیست یا بو می دهد یا حرام است. در این ساختمان 
هم فقط خودمانیم با بنگلادشی ها. در اینجا تقریبا هیچ چیز نمی خوریم. فقط داریم میوه 
می خوریم بعضی اوقات هم می رویم مغازه بیسکوییت می خریم تا از گرسنگی نمیریم. 
حالا همه اینها به کنار هوا وحشتناک گرم است و جالب اینجاست که کولر هم نداریم. دو 
عدد پنکه داریم آن هم یک ذره کار می کند بعد از کار می افتد! محمدرضا خانزاده مدافع 
تیم پرسپولیس هم با تایید صحبت های کریمی می گوید: کمترین امکانات ممکن را در 
اختیار داشتیم. به گونه ای که 7 نفر در یک اتاق کوچک اسکان داشتیم و فقط یک حمام 
در اتاق وجود داشت. وقتی از تمرین بازمی گشتیم مجبور بودیم چند ساعت منتظر بمانیم تا 
نوبت مان شود و دوش بگیریم. امکاناتی که داشتیم اسفناک و در حد یک اردوی مدرسه ای 
هم نبود. واقعا برایم جای سوال است که چه کسی این هتل را برای اقامت تیم ملی امید در 
نظر گرفته بود؟! هتل ما شبیه یک ساختمان تعمیر شده بود و حتی اینترنت هم نداشت. ما 
مجبور بودیم مسافتی را طی کنیم تا به جایی برسیم که اینترنت دارد و از آن استفاده کنیم. 
در هتل ما وعده غذای خوب وجود نداشت و ما از وقتی به چین رفتیم یک وعده غذای 
درست نخوردیم. شرایط تغذیه ای ما فوق العاده ضعیف بود و مطمئنا همین ضعف ها روحیه 
بازیکنان را خراب می کنم.  واقعا برای فدراسیون متاسفم که ارزشی برای تیم ملی امید قائل 
نیست. ما با انگیزه بالا تمرین می کنیم اما مسئولان هیچ گونه حمایتی از ما نمی کنند، به 
طوری که هتل محل اقامت ما بیشتر شبیه خانه های معمولی بود و هیچ امکاناتی نداشت. 

حال با توجه به این اتفاقات باید دید مسئولان فدراسیون چه پاسخی خواهند داشت. هر 
چند هادی آیت الهی در مصاحبه ای در مورد انتقاد ملی پوشان از وضعیت شان گفت: زمانی 
که این موضوع را شنیدم، متعجب شدم چرا که کادر فنی و سرپرستی تیم هیچ مشکلی را 
گزارش نکرده اند. امکاناتی که در چین وجود داشت با تایید مدیر فنی و کادر فنی تیم بوده 
است.سوال اینجاست با چنین وضعیتی آیا باید انتظار نتیجه گرفتن هم از ملی پوشان تیم 

ملی امید داشته باشیم یا خیر؟!

تاثیر شماره 8 روی سکوها؛

بازگشت کریمی به فوتبال در مرحله ای تازه
سرمربی جدید پرسپولیس در یکی از نخستین اظهارنظرهایش اعلام کرد می خواهد 
هافبک پیشین این تیم که از فوتبال خداحافظی کرده، را برای نیم فصل دوم به میدان 
بازگرداند. هرچند ممکن است این اظهار نظر برای به دست آوردن دل هواداران باشد، اما علی 
کریمی نشان داده سابقه بازگشت به میدان را دارد و ممکن است از تصمیمش پشیمان شود!

 اختلافات موجود میان علی دایی و علی کریمی موجب شده بود که ستاره شماره 8 
فوتبال ایران و پرسپولیس طی سال های اخیر، از باشگاه متبوعش دور بماند اما خروج دایی 
از دایره پرسپولیس حالا درهای این باشگاه را روی کریمی که دوست داشت با پیراهن 
پرسپولیس از فوتبال خداحافظی کند، باز کرده است. در این سوی میدان حالا پرسپولیس 
هم برای ایجاد وحدت روی سکوها بیش از همیشه تاریخش به کریمی نیازمند است. اگرچه 
پاسخ اولیه کریمی به دعوت درخشان منفی بود اما سرخ ها هنوز به بازگرداندن کریمی 
به نیمکت و حتی زمین سبز چمن امیدوارند. تلاش فراوانی از سوی مسئولان باشگاه 
پرسپولیس به راه افتاده تا بتوانند علی کریمی را به نیمکت پرسپولیس نزدیک کنند و با 
بازگرداندن او سکوها را با توجه به علاقه شدید هواداران این تیم به جادوگر فوتبال ایران، آرام 
کنند. البته علی کریمی تاکنون به مدیران این باشگاه پاسخ مثبت نداده و اعلام کرده که قصد 
ورود به فوتبال در شرایط کنونی را ندارد و سعی دارد به کارهای شخصی و عقب افتاده اش 
رسیدگی کند. با این حال این پروسه ادامه دارد و به نظر می رسد که در هفته هایی که پیش 
روی پرسپولیس است، بحث بازگرداندن کریمی به پرسپولیس چه به عنوان بازیکن )کریمی 

سابقه بازگشت به فوتبال پس از خداحافظی را دارد( و چه به عنوان مربی باز خواهد ماند.
خداحافظی در سال ۱۳92 و بازگشت به فوتبال

کریمی پس از بازی پرسپولیس با سپاهان در فینال جام حذفی در 15 اردیبهشت 1392 
از دنیای فوتبال خداحافظی کرد. کریمی پس از خداحافظی از فوتبال اعلام کرد، فوتبال 

جای امثال او نیست و "دایه های مهربانتر از مادر" باید فوتبال را بچرخانند.
خداحافظی کریمی از فوتبال، بازتاب گسترده ای داشت و سایت رسمی فیفا با اشاره به 
خداحافظی علی کریمی از دنیای فوتبال، از او به عنوان اسطوره فوتبال ایران یاد کرد و 
خداحافظی او از میادین فوتبال را غیر منتظره خواند اما در نهایت کریمی به فوتبال بازگشت 
و در تراکتورسازی فوتبالش را ادامه داد. کریمی سرانجام در 29 تیر 1393 برای همیشه از 
فوتبال خداحافظی کرد؛ درحالیکه او اعلام کرده بود امیدوار است بتواند با پیراهن پرسپولیس 
از فوتبال خداحافظی کند به نظر می رسد همین بازگشت پس از خداحافظی پرسپولیسی ها 

را برآن داشته که این گزینه را روی میز حفظ کنند.

قربانی: 
تا دو هفته پیش بهترین بازیکن صبا بودم

 حالا بی انگیزه ترین هستم
پس از آنکه صمد مرفاوی، سرمربی صبای قم گفت پیروز قربانی را به دلیل عملکرد 
ضعیفش در تمرینات، در لیست دو بازی اخیر تیمش قرار نداده است، گفتگویی با این 

مدافع باتجربه انجام دادیم تا علت را جویا شویم.
صحبت های مرفاوی درست است؟

نظر ایشان محترم است ولی من این مسئله را قبول ندارم.
ولی هرکس در این چند وقت به تمرینات صبا آمد می گفت پیروز بی انگیزه 

تمرین می کند؟
این را باید از مربیان تیم بپرسید. از همه بچه های تیم و کسانی که تا دو هفته پیش به 

تمرینات می آمدند بپرسید من در چه حدی بودم و الان در چه حدی هستم.
مرفاوی هم گفت از شما بپرسیم...

نه. بروید از مربیان بپرسید، چون همه آن ها در جریان هستند. تا دو هفته پیش بهترین 
بازیکن بودم.

همه این قضایا به نیمکت نشینی بازی با پرسپولیس بر نمی گردد؟
والله من نمی دانم چه اتفاقاتی افتاده است. شاید هم به آن برگردد و بازهم می گویم 
این را از مربیان بپرسید چون خود من هم علت این نحوه رفتار و دیگر چیزها را نمی دانم 
و واکنشی هم نداشتم. تا دو هفته پیش یکی از بهترین ها بودم ولی الان بی انگیزه ترین 
بازیکن هستم. باید دلیل را پیدا کنید. دیوانه که نیستم. این اتفاقات رخ داده و امیدوارم 

هرچیزی است به نفع صبا باشد.
مرفاوی پشت این اتفاقات است؟

نه. من با شخص آقای مرفاوی هیچ مشکلی ندارم ولی فکر می کنم یک نفر این وسط 
موش می دواند که من، آقای مرفاوی و همه می دانند که آن شخص کیست ولی شأن من 

بالاتر از آن  طرف است که جوابش را بدهم.
این شخص ساکت الهامی نیست؟

من نمی دانم ولی خود آقا صمد آن را می شناسند. حرف من این است که با آقای 
مرفاوی هیچ مشکلی ندارم. امسال در درجه اول برای کمک کردن به آقای مرفاوی به صبا 
آمدم و بعد موفقیت تیم صبا را می خواهم. هنوز هم همان قصد را دارم اما این وسط یک 
نفر رابطه من و آقای مرفاوی را بهم می زند و موش می دواند. حالا هرکاری می خواهند 

بکنند و برایم مهم نیست.
خط دفاعی صبا در چند بازی اخیر ضعیف عمل کرده و گل های زیادی 

دریافت کرده اند. نبود شما تاثیری نداشته است؟
بازی بوده و حضور این و آن خیلی مهم نیست. بالاخره یک اتفاقی افتاده پیروز قربانی 
که در این سن و سال آن انگیزه را داشت و همه هم می دانند چطور بودم امروز با چه 

روحیه ای تمرین می کنم. این که نمی شود بگوییم شب خوابیدم و صبح بی انگیزه شدم.

 شاید از روشن ناراحت باشم اما احترامش را حفظ می کنم؛ 

قلعه نویی: با وجود تبلیغات منفی، هر روز بین مردم عزیزتر می شوم

سرمربی تیم فوتبال استقلال گفت: آقای علیپور، شما 
س�ال گذشته مسئولیت داش�تی و حرف می زدی اما 
امسال که مسئولیت نداری چرا علیه ما حرف می زنی؟

امیر قلعه نویی درباره عملکرد تیم فوتبال استقلال در پایان 
هفته هشتم، حرف وحدیث های بوجود آمده در مورد عملکرد 
ملی پوشان، صحبت های عیلرضا علیپور و ... صحبت هایی را 

انجام داد که در زیر می خوانید:
 از عملکرد تیم تان تا پایان هفته هشتم راضی هستید؟

اگر طبق قانون 1+2×8، امتیاز جمع کرده باشیم، به این معنی 
است که وضعیت راضی کننده بوده است. در بازی با نفت تهران 
برخلاف بازی با نفت مسجد سلیمان حق تیم شکست ما نبود. 
علاوه بر اش��تباهات فردی در این دی��دار، موجودی تیم در 
اختیار ما نبود. 2 بازیکن ملی پوش ما اواسط بازی درخواست 
کردند که تعویض شان کنیم. در بازی با نفت هر 3 تعویض من 
اجباری بود. از طرفی ملی پوش��ان ما تلاش خود را در زمین 
انجام می دهند ولی با شرایط همیشگی فاصله زیادی دارند و 
آن انتظاری که ما و مردم از آنها داریم، برآورده نکرده اند. از 3 
استاد دانشگاه قصد داریم مشاوره بگیریم که این بازیکنان به 

شرایط آرمانی برسند.
مشکلات تیم به مسائل دیگر هم برمی گردد و اگر حل شود، 
تیم ما شرایط آرمانی خود را بدست می آورد. به عنوان مثال 
یعقوب کریمی را در پست مدافع - هافبک چپ جا انداختیم 
اما به تیم امید رفت. میلاد فخرالدینی هم برای بازی با نفت 
محروم بود. همیش��ه شب قبل از بازی ترکیب تیم مشخص 
می شد اما تا ظهر بازی با نفت نمی دانستم چه کسی را انتخاب 

کنم.
 صحبت های تان در مورد عدم آمادگی ملی پوش�ان 

حرف و حدیث هایی زیادی بوجود آورد؟
چه حرف و حدیثی؟

 اینکه ش�ما به ملی پوش�ان و نحوه بازی ش�ان شک 
دارید؟

این حرف ها و اراجیف را همان آدم هایی مطرح می کنند که 
من بارها پیش از این در موردشان صحبت کرده ام. آدم هایی 
که قلم شان مشخص است که در اختیار چه کسی است. من 
می گویم که ملی پوش��ان به آمادگی خود نرسیده اند، آیا این 
حرف ش��ک کردن است؟ کجای حرف های من شک کردن 
به ملی پوشان بود؟ همانطور که گفتم کسانی این حرف ها را 
می زنند، پیش از این در موردش��ان صحبت کرده و بابت آن 
جریمه  هم شده ام و اشکالی هم ندارد. اتفاقا ملی پوشان ما جزو 
قلدرهای تیم هستند و تلاش خود را انجام می دهند که مردم 

را خوشحال کنند. آنها عصای دست من هستند.
 بگذریم، برخی ها اعتقاد دارند  یکی از دلایل موفقیت 
اس�تقلال برخلاف رقیب�ش یعنی پرس�پولیس این 
است که این تیم امیر قلعه نویی دارد ولی پرسپولیس 
ندارد. در س�وی دیگر مشخص است که هیئت مدیره 
اس�تقلال و بهرام افش�ارزاده به ش�ما اعتقاد دارند و 
حمایت تان کرده اند. نمونه حمایت آنها شکایت از جواد 
نکون�ام، مهدی رحمتی و ... به کمیته اخلاق بود اما در 
پرس�پولیس همانطور که متوجه شدید، علی دایی را 

برکنار کردند و هیچ حمایتی نشد.
من درباره پرس��پولیس اظه��ار نظر نمی کن��م و تنها دعا 
می کنم که این تیم به شرایط آرمانی خود بازگردد. آن بالایی 
)خ��دا( می داند که از صمیم قلب حرف می زنم و همه من را 
می شناسند که چه اخلاقی دارم. استقلال و پرسپولیس مثل 
فرصت می مانند و می توانند به جامعه آرامش ببخشند. این دو 
تیم سرمایه هستند و می توانند آرامش بخش باشند. نمی خواهم 
در سیاست  کاری باشگاه پرسپولیس دخالت کنم اما به عنوان 
همکار و کس��ی که دایی همبازی ام بوده از زحمات او تشکر 

می کنم. برای حمید درخشان و همکارانش هم در پرسپولیس 
آرزوی موفقیت می کنم.

در مورد تیم خودم هم واقعیت این اس��ت که هیئت مدیره، 
آقای افش��ارزاده و نظری جویباری آرام��ش را به تیم ترزیق 
کرده اند و ش��اید در ای��ن آرامش قلعه نویی کمترین نقش را 
داشته است. شما بهتر می دانید که تیم بیرونی از تیم داخل 
مهم تر اس��ت و در تیم بیرونی استقلال همه متحد هستند. 

در استقلال هیئت مدیره و مدیرعامل آرامش را به تیم دادند.
 با آغاز فصل درگیر اظهار نظر بازیکنان س�ابق خود 
از جمله جواد نکونام، مهدی رحمتی، ایمان موسوی و 
.. ش�دید. فکر می کردید  از همان ابتدای فصل درگیر 

چنین مسائلی شوید؟
اولا عزت و ذلت دس��ت خداست. اگر انسان توکلش به خدا 
باشد، یقینا آدم موفقی خواهد بود. دوم اینکه شما بروید تحقیق 
کنید که این آقایان در کمیته اخلاق چه مس��ائلی را  مطرح 
کرده اند. تا یکی دو ماه آینده همه چیز برای مردم مش��خص 
می شود و زمان به آنها نشان خواهد داد که حق با چه کسی 
بوده است. من توکلم همیشه به خدا است. ما امسال تیم خوبی 
داریم و یقینا برخی  آدم ها دنبال این هستند که تیم ما را بهم 
بزنند.  آنها را کامل می شناسم و می دانم که دنبال چه اهدافی 
هستند. هدف آنها زدن امیر قلعه نویی است و وقتی استقلال 
نتیجه می گیرد شب ها خواب شان نمی برد ولی تیم ما امسال 

موفق خواهد بود.
 ایم�ان موس�وی در اظه�ار نظری گفته ک�ه منظور 
صحبت هایش قلعه نویی نبوده و پیش از بازی با استقلال 
برای شما گل می برد ولی در سوی دیگر علیرضا علیپور 
مدعی شده که رای کمیته اخلاق باید تغییر کند و آن 
ش�خصی که باید محکوم ش�ود، محکوم نشده است. 

واکنش شما نسبت به صحبت های علیپور چیست؟
ابتدا در مورد موسوی باید بگویم که اگر نگرش او تغییر کند، 
یکی از بازیکنان خوب ما می ش��ود. موسوی خودش می داند 
که بارها او را نصیحت کرده ام. من برای این بچه خیلی وقت 
گذاش��تم. این بنده خدا را وسیله قرار دادند و در یکی دو ماه 
آینده همه این مسائل روشن می شود اما در مورد علیپور از او 
یک سوال دارم. چرا همیشه هر وقت استقلال شرایط حساسی 
دارد و تیم نتیجه می گیرد، به این مسائل ورود می کند؟ آیا او 
در مصاحبه  اخیر خود مسئولیت داشته که حرف زده است؟ 
سال گذشته در بازی های لیگ قهرمانان آسیا آن حرف ها را 
زد و امسال هم همین کار را انجام داد. آقای علیپور! شما سال 
گذشته مسئولیت داشتی، امسال که مسئولیت نداری برای 
چه حرف می زنی؟ من می دانم که این داستان ها برنامه ریزی 

شده است.
 این اختلافات در حالی پیش آمده که علیپور س�ال 

گذشته همراه شما و استقلال به مکه رفت!
کاری به برخی داستان های دیگر ندارم اما مردم قضاوت کنند. 
آقای علیپور، برادر من، چرا ش��ب بازی با نفت این حرف ها را 
مطرح کردی؟ سوال من را جواب بدهید، شما سال گذشته 
مسئولیت داشتی، امسال که مسئولیت نداری چرا مصاحبه 
کردی؟ شما سال گذشته چقدر علیه تیم ما حرف زدید؟ مردم 
خودش��ان در این مورد قضاوت کنند که هر زمان اس��تقلال 
شرایط حساسی داشته، علیپور در مورد ما صحبت کرده است.
 هیئت رئیس�ه فدراس�یون فوتبال 5 گزین�ه برای 
دستیاری کارلوس کی روش پیشنهاد که با واکنش تند 
حسین فرکی روبرو  و او گفت که مربی ایرانی تمایلی 

برای دستیاری کی روش ندارد. نظر شما چیست؟
من در این چند س��ال در مورد ای��ن آدم ها که میکروفن و 
قلم ش��ان را فروخته اند، حرف زده ام. بارها گفته ام که ایران و 
ایرانی می تواند جزو 20 نفر اول جهان باشد. در دنیا می بینید 

که چه ایرانی های داخل و چه خارج از کشور، انسان های بزرگ 
هستند. شاید بستر همه چیز برای موفقیت فراهم نباشد اما 
ایرانی ه��ا همه جا افتخارآفرین ش��ده اند و باید افتخار کنیم. 
متاسفانه آدم هایی که میکروفن و قلم شان را فروخته اند، ایرانی 
را خوار می کنند و این مسئله را جزو افتخارات خود می دانند. 
آنها در محفل خصوصی خود از تحقیر کردن ایرانی خوشحال 
می شوند. دنیا، دهکده جهانی شده و اگر ارتباطات نباشد، عقب 
می مانیم. فوتبال و ورزش ما نیز همین است ولی نه با روشی 

که آقایان درست کردند.
کی روش باید در تیم ملی باش��د اما در مورد دستیار ایرانی 
او، ابتدا بگویم که کی روش حق دارد دس��تیارانش را خودش 
انتخاب کند اما ایرانی نباید تحقیر ش��ود. اینکه چند ایرانی 
کنار کی روش باشند، اشکالی ندارد ولی با راه و روش درست. 
متاسفانه برخی ها اهدافی دارند که می خواهند ایرانی را خراب 

کنند.
 چ�را در بازی پیشکس�وتان اس�تقلال و هنرمندان 

حواشی زیادی ایجاد شد؟
چه حواشی؟

 اینکه چرا شما با حسن روشن در جایگاه ویژه دست 
ندادید...

اصلا چنین چیزی نیس��ت. وقتی آدم وارد جمعی می شود 
ک��ه 20،30 نفر در آن حضور دارند، زودتر س��لام می دهد تا 
مزاحم بقیه نباشد. زمانی که سلام کردم، عقب جایگاه نشستم 
تا دوس��تانی که در آنجا حضور دارن��د، به راحتی رفت و آمد 
کنند. هنگامی که دوستان آمدند و وارد جایگاه شدند به احترام 
آنها از جای خودم بلند شدم. این حرف  و حدیث ها اصلا خوب 
نیست. همه می دانند  قلعه نویی به پیشکسوت خودش احترام 

می گذارد.
ما امس��ال از 15 استقلالی در کادر فنی استفاده کرده ایم و 
چرا آقایان اینجا نمی گویند که قلعه نویی به پیشکسوتان احترام 
گذاشته است؟ یک نفر را پیدا کنید که از 15 استقلالی که هم 
کاپیتان استقلال و هم کاپیتان تیم ملی بودند، استفاده کنند. 
تعداد زیادی از پیشکسوتان استقلال چه با عنوان مشاور و چه 
آنالیزور برای استقلال زحمت می کشند و اگر رقم قراردادشان 
را ببینید، خنده تان می گیرد. اعتقاد دارم که حس��ن روشن 
برای فوتبال ایران و استقلال زحمت کشیده و شاید به خاطر 
یکسری از مصاحبه هایی که انجام داده است، ناراحت شوم ولی 
همیشه احترام او را نگه داشتم. برای تیمی که در حال نتیجه 

گرفته این مسائل را مطرح می کنند.
 صحبت پایانی؟

شب گذشته در برنامه ای شرکت کرده بودم که افراد بزرگی 
آنجا حضور داشتند. باید از آقای شهرام فخار به خاطر برگزاری 
این مراس��م که ورزش��کاران، هنرمندان، خیرین و ... حضور 
داشتند، تشکر کنم. در این جشنواره خانم دانشور که مسئولیت 
موسس��ه مهر آفرین را برعهده دارند، فیلمی را پخش کردند 
که افس��وس خوردم. کشور ما باید به گونه ای باشد که درون 
آن آرامش باش��د. ما کشور ثروتمندی داریم و نباید بچه های 
خیابانی و بی سرپرست داشته باشیم. شما خودتان می دانید 
چه اف��رادی بیرون از محل تمرین ما حضور پیدا می کنند و 
چه مشکلاتی دارند. امیدوارم و آرزو می کنم که هیچ خانه ای 
مشکلات روحی و روانی نداشته باشد. امیدوارم دولت تدبیر و و 

امید این کارها را انجام دهد. 
جایی که برنامه باشد و مدیران کارآمد حضور داشته باشند، 
موف��ق خواهد بود. گفتم که ایرانی می تواند جزو 20 تای اول 
باش��د که این اتفاق برای تیم های ملی والیبال و بسکتبال ما 
رخ داده است. وقتی برنامه ریزی ها درست باشد، تیم ها نتیجه 
می گیرند. بحث من این است که وقتی والیبال می تواند موفق 
شود، فوتبال ما هم می تواند موفق شود ولی در کل فوتبال ایران 
تنها یک ورزشگاه سالم به نام آزادی داریم. اگر حب  و بغض ها 
را کنار بگذاریم، یقینا به موفقیت می رسیم. در همه جای دنیا، 
وقتی بازی به پایان می رسد، بازیکنان و مربیان دو تیم با هم 
دس��ت می دهند ولی در ایران برعکس است و همه علیه هم 
حرف می زنند. من پس از بازی با نفت مسجد سلیمان گفتم 
که حق ما پیروزی نبود. کدام مربی چنین حرفی می زند؟ بعد 
از ه��ر ب��ازی در ایران حرف و حدیث بوجود می آید. ما با این 
گونه رفتارها به جایی نمی رسیم و برنامه ریزی ها باید درست 
باشد. در فوتبال ما اگر کسی پیشرفت کند، تلاش نمی کنند 
که خودشان را به او برسانند و سعی می کنند که او را پایین 

می کشند.
همیشه سعی کرده ام که حرف راست را به مردم بگویم. خیلی 
خوش��حالم که مردم در این چند وقت همه چیز را دیدند و 
محبت شان بیشتر شده است. در فرودگاه، تمرین و شهرهای 
مختلف با وجود تبلیغات زیادی که علیه من می شود، نمی دانم 
چرا محبت مردم به من بیشتر شده و هر روز عزیزتر می شوم.

پیشکسوت استقلال با بیان اینکه اتفاقات رخ داده در هیات 
مدیره پرسپولیس نگران کننده بوده است گفت می شد که 
این اتفاقات می توانست شکلی بهتر و محترمانه تر داشته باشد.

منصور پورحیدری درباره مس��ائل مختلفی صحبت کرد. 
اظهارات وی را می خوانید:

 از شکست استقلال برابر نفت شروع کنیم که نوار 
پیروزی های استقلال در این دیدار پاره شد.

- به هرحال فوتبال همین است و نوسان تیم ها در آن طبیعی 
است. البته ضمن تقدیر از تیم نفت و علیرضا منصوریان فکر 
می کنم چند مسئله در این شکست دخیل بود. مسئله اول 
دریافت گل در همان دقیقه نخست بود. این مسئله کار یک 
تیم را می تواند خراب کند و تمام آنالیزهای صورت گرفته را 
بی اثر می کند چراکه بازیکنان برای جبران، وارد فاز احساسی 
می شوند و کار در اینجا دشوار می شود. با این همه استقلال 
توانایی جبران نتیجه را داشت و بی دقتی و بدشانسی گریبان 
ما را گرفت. از سوی دیگر تغییرات اجباری ای که قلعه نویی در 

این دیدار مجبور شد انجام دهد هم مزید بر علت شد.
 نظرتان راجع به اظهارات قلعه نویی که به نا آماده بودن 
ملی پوشانش اشاره کرده و دو تعویض اجباری استقلال 
برابر نفت هم به دلیل مصدومیت ملی پوشانش صورت 

گرفته چیست؟
- باید به مسائل منطقی نگاه کرد. این بازیکنان فشار زیادی 
را در تیم ملی متحمل شده اند و شاید هنوز انگیزه لازم برای 
کار در لی��گ برتر را پیدا نکرده اند که با گذش��ت زمان این 
مسئله حل می شود. از سویی دیگر آن فشار سنگین احتمال 
مصدومیت آنها را بالا می برد و کار را دش��وار می کند. وجود 
چند بازیکن مصدوم در تیم روی کار موثر است. مثلا کرار که 
مصدوم بود و دیدیم که چقدر خلأ او در این دیدار به چشم 
می آمد. طبیعتا وقتی یک مربی ببیند چند بازیکنش مصدوم 
هستند یا احتمال مصدومیتشان بالاست، برای برنامه ریزی 
دستش بسته می شود. با این حال امیدوارم با تعطیلی لیگ 
یک بازسازی بدنی روی بازیکنان استقلال صورت بگیرد تا 

این مشکل ناآماده بودن آنها هم مرتفع شود.
 بازی با فولاد را چطور ارزیابی می کنید؟

- همه دیدارها دشواری خودشان را دارند. فولاد قهرمان سال 
گذش��ته بوده و امسال هم یک مدعی است. بازی برابر آنها 
ساده نیست ولی استقلال طبیعتا در تهران برای جبران بازی 

قبلی به میدان می رود و به سه امتیاز فکر می کند. من فکر 
می کنم این دیدار یکی از بازی های خوب لیگ شود.

 به عنوان یکی از بزرگان فوتبال ایران، نظرتان راجع 
به تغییر و تحولاتی که در پرسپولیس رخ داد چیست؟

- من در ریز ماجرای این تیم قرار ندارم اما واقعا این اتفاقاتی 
که آنجا رخ داد، جای نگرانی دارد. پرس��پولیس تیم بزرگی 
است و وقتی این تیم و استقلال قوی باشند، لیگ جذابتر و 
تیم ملی قدرتمند تر از همیشه است. ما با جام ملت ها فاصله 
زیادی نداریم و این وضعیت می تواند به فوتبال ما لطمه بزند. 
آنچه می توانم درباره تحولات پرسپولیس بگویم این است که 
می شد از راه های بهتری تغییرات را در این تیم انجام داد. دایی 
مرد بزرگی است و بازیکن بسیار بزرگی هم بوده است. می شد 
خیلی بهتر از این ها با او برخورد کرد و با حفظ احترام طرفین 

این تغییرات صورت می گرفت.
 نظرتان راجع به آرامش در هیات مدیره اس�تقلال 
با توجه به تش�تت آرا در هیات مدیره پرس�پولیس 

چیست؟
- من کاری به هیات مدیره پرسپولیس ندارم اما در استقلال 
همه اعضای هیات مدیره به نوعی با ورزش ارتباط داشته اند. 

از آقای صاحب پناه که تیم داری کرده بگیرید تا خود آقای 
افشارزاده که 50 سال مدیریت ورزشی را در کارنامه دارد. ما 
در هیات مدیره استقلال اختلافات زیادی داریم و در جلسات 
درباره آنها بحث می کنیم اما این صحبت ها همان جا می ماند 
و همه اعضای هیات مدیره هم می دانند که این بحث ها تنها 
برای بهتر ش��دن تیم است. من به شخصه آرزو می کنم که 
مشکل پرسپولیس هرچه سریعتر حل شود و آنها به روزهای 

خوبشان بازگردند.
 به عنوان بحث پایانی، کی روش در این ماند و آیا شما 

همچنان از ماندن او دفاع می کنید؟
- ماندن ک��ی روش در این برهه مفید اس��ت. آنطور که 
ش��نیده ام فدراسیون توانسته از خواسته های او کم کند و 
به توافق دس��ت پیدا کند که اتفاق خوبی است. کی روش 
در 4 سال گذشته در اینجا بوده و می تواند در زمان کوتاه 
پیش رو تا جام ملتها تیم را جمع کند. باید ببینیم او در این 
جام چه می کند. ما باید گذشته را فراموش کنیم و امیدوار 
باش��یم که در جام ملتها نتیجه خوبی بگیریم و در نهایت 
به این جمع بندی برس��یم که آیا او می تواند به فوتبال ما 

کمک کند یا نه.

پورحیدری: 

باید با دایی بهتر برخورد می کردند
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آگهی نوبت دوم
کارفرمای محترم : گرانول صدف قم 

نظر به  اینکه درخواست بررسی مشاغل سخت و زیان آور آقای رستمعلی محمدی 
کارگر سابق شما در کمیته تشخیص و تطبیق مشاغل سخت و زیان آور منتج به اتخاذ 
تصمیم گردیده ، بدلیل مجهول بودن نشانی شما مراتب به موجب این آگهی اعلام و 
ابلاغ می گردد  بدیهی است درج این آگهی به منزله ابلاغ قانونی تلقی می گردد.  در 
صورتی که به رای صادره اعتراض دارید حداکثر 15 روز پس از تاریخ درج آگهی به 
اداره کار تعاون کارو رفاه اجتماعی  استان قم مراجعه و نسبت به تکمیل فرم شماره 

4  اقدام کنید .
دبیرخانه تشخیص و تطبیق مشاغل سخت و زیان آور استان قم 

آگهی فقدان سند مالکیت 
خانم شکوه سادات صادق زاده با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت تک برگی ششدانگ پلاک 291/10105/15287 اصلی واقع در 
بخش 5 ثبت قم بشماره سریال 646972 الف 89 در صفحه 484 دفتر 167 ذیل ثبت 175430 بنام وی صادره و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته که سند مالکیت 
در اثر سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120آئین نامه قانون ثبت د ر یک نوبت 
به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزدخود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 
10 روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد . بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر 

جعفرکاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم مقررات اقدام خواهد شد .

آگهی ثبت انتخابات 
انجمن صنفی کارگری 

نقاشان ساختمان استان قم 
به استناد ماده 131 قانون کار و آیین نامه مصوب 71/10/6 
هیات وزیران و به موجب صورتجلسه مورخ 1392/03/06 
انتخابات هیات مدیره و سایر مدارک  مجمع عمومی و  
تسلیمی ، اسامی و سمت هریک  از اعضا اصلی و علی البدل 
هیئت مدیره انجمن صنفی که  از تاریخ 1392/202/29 به 
مدت 3 سال و بازرسان از تاریخ یاد شده ، به مدت یک سال 

انتخاب شده اند به شرح ذیل می باشد:
1-آقای محمد کریمی) رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی (

2-آقای قاسم وفایی خواه ) نایب رئیس (
3-آقای علی جباری تیمور آبادی )  خزانه دار(

4-آقای مهدی ناظری) عضو علی البدل هیئت مدیره و 
دبیر( 

5-آقای سید علی اکبر طباطبایی) عضو علی البدل هیئت 
مدیره (

6-آقای علیرضا مقدم ) بازرس اصلی(
7-آقای رمضانعلی فلاح ) بازرس علی البدل ( 

محمد جواد ترک زاده آرانی �  سرپرست مدیریت روابط کار 



5 علمی و سلامت

بهترین سن ارتودنسی را می دانید؟
از لحاظ رتبه بندی، ارتودنسی دومین رشته تخصصی علوم پزشکی است و در 
رشته دندان پزشکی اولین رشته تخصصی محسوب می شود. سالانه نوجوانان 
زیادی برای این درمان به مطب دندان پزشکان مراجعه می کنند اما بزرگسالان 

هم می توانند از این روش درمانی بهره مند شوند.
دکتر سید مهدی  هاشمی، متخصص ارتودنسی و عضو هیات علمی دانشگاه علوم 

پزشکی زاهدان به این سوالات پاسخ می دهند.
آیا ارتودنسی فقط مخصوص کودکان و نوجوانان است؟

امروزه تجهیزات مورد استفاده در تکنیک های ارتودنسی، بسیار کوچک و نامحسوس 
شده اند. براکت های فلزی، براکت های سرامیکی رنگ دندان و براکت هایی که از سمت زبان 
به دندان متصل می شوند مشکلات متعاقب درمان ارتودنسی را برای دندان ها به حداقل 
رسانده اند. نامحسوس شدن ابزار و نتایج بهترو مشکلات کمتر سبب شد سن مراجعان 
ارتودنسی هم افزایش یابد و دیگر فقط کودکان و نوجوانان به عنوان تنها گروه درمانی به 

متخصصان ارتودنسی مراجعه نمی کنند و امروزه مراجعان بالای 30 سال هم داریم.
سنین طلایی درمان ارتودنسی چیست؟

به طور کلی بهترین زمان درمان ارتودنسی 12تا 14 سالگی است. این زمانی است که 
دندان های دائمی رویش پیدا کرده اند و دیگر دندان های شیری در دهان وجود ندارند. در 
این سنین می توان از رشد طبیعی بدن استفاده کرد زیرا استخوان ها آنقدر محکم و سخت 
نشده اند و عموما کار روی دندان ها در این سنین بسیار آسان تر است. اما محدوده های سنی 

جزئی تری هم برای درمان های ارتودنسی داریم.
کسی که به سنین میانسالی رسیده هم می تواند برای درمان ارتودنسی 

مراجعه کند؟
اگر مشکل بیمار تنها نامرتب بودن دندان هایش باشد و مشکلات فکی و صورتی نداشته 
باشد، محدودیت سنی برای درمان وجود ندارد البته به شرطی که وضعیت سلامت لثه ها و 
دندان هایش مناسب باشد. گاهی فرد تا سنین بالا مثلا 50 سالگی حداقل 20 دندان سالم دارد 
و لثه های وی نیز از سلامتی کافی برخوردار است. این فرد به راحتی می تواند درمان ارتودنسی 
را با هدف ردیف کردن دندان ها انجام دهد. البته باید به این نکته هم توجه داشت که هرچه 
سن بالاتر می رود استخوان ها هم محکم تر می شوند، ریشه های دندان ها شکل می گیرند و 
دندان ها در دهان سخت تر جابه جا می شوند و در نتیجه طول درمان بلند مدت تر و نتیجه 
درمان دیرتر حاصل می شود. بر عکس در سنین پایین تر دندان ها به آسانی جابه جا می شوند، 

طول درمان کوتاه تر است. به علاوه ریشه های دندان ها هم آسیب کمتری می بینند.
جدیدا تنوع براکت های ارتودنسی بالا رفته، درباره انواع براکت ها توضیح دهید.

با افزایش سن، بیمار نیاز به براکت های مخفی تری دارد. ابتدا براکت های پلاستیکی، 
سپس کامپوزیتی و امروزه براکت های سرامیکی تولید شده اند. براکت های پلاستیکی و 
کامپوزیتی به راحتی تغییر شکل می دهند و اتصال آنها به دندان نیز ضعیف است. در عین 
حال این براکت ها بعد از مدتی دچار تغییررنگ می شوند. براکت های سرامیکی به راحتی 
خرد و شکسته می شوند ولی براکت های فلزی به دلیل خاصیت چکش خواری فلزات تنها 
تحت اثر نیروهای زیاد تغییر شکل می دهند. تکنولوژی سرامیک هنوزبه پای تکنولوژی 
فلزات نرسیده بنابراین ظرافت براکت های فلزی بیشتر از براکت های سرامیکی است. در 
نتیجه به رغم اینکه براکت های سرامیکی رنگ دندان هستند و کمتر دیده می شوند ولی 
از براکت های فلزی بزرگ ترند. می توان گفت امروزه بهترین نوع براکت های سرامیکی آن 

دسته ای هستند که در شیارشان یک لایه فلزهم باشد.
می گویند برای افرادی که سن بالاتری دارند از روش ارتودنسی سمت زبان 

استفاده می شود. این روش چه ویژگی هایی دارد؟
این روش بیش از 20 سال قدمت دارد که در آن براکت ها پشت دندان ها قرار می گیرند 
و دیده نمی شوند اما به دلیل مشکلات خاص خود چندان فراگیر نشده و به ندرت استفاده 
می شوند. مثلا زبان بین براکت ها گیر می کند و در نتیجه آسیب خواهد دید. به علاوه بر 
ساختار سیم ها اثر می گذارد وسبب تغییر شکل آن خواهد شد که بر مرتب شدن دندان ها 
اثر منفی دارد. دوم اینکه دندان های فک پایین درتماس با براکت های دندان های فک بالا 
قرار می گیرند یا براکت ها خیلی نزدیک به لثه قرار می گیرند که برای لثه آسیب زاست. 
در عین حال این براکت ها بیشتر تحت تاثیر مواد غذایی سخت قرار می گیرند و آسیب 
می بینند. سوم اینکه در هر نوبت ملاقات، معاینه و اعمال روش های درمانی به دلیل موقعیت 
این نوع ارتودنسی هم برای بیمار و هم برای متخصص بسیار دشوار است. مشکل چهارم 
این است که دندان ها از طرف زبان کاملا ردیف می شوند و از نمای جلو به دلیل تفاوت 
ضخامت دندان ها نامرتب خواهند بود که البته نمای جلویی نیز مهم است! بنابراین باید بعد 
از اتمام دوره درمان ارتودنسی زبانی، یک دوره ارتودنسی از سمت خارج اجرا شود تا دقت 

نهایی حاصل شود.

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

مهندسان رباتیک در آمریکا با ابداع یک اسکلت خارجی هوشمند سبک 
با مواد انعطاف پذیر که حرکات سربازان، ماموران آتش نشانی و افراد مسن 
مشتاق پیاده روی را افزایش خواهد داد، توانسته اند بودجه 2,9 میلیون دلاری 

سازمان دارپا را از آن خود کنند.
محققان دانشگاه هاروارد و موسسه طراحی زیستی Wyss نمونه ای از ربات پوشیدنی 
معروف به ربات هوشمند را ساخته اند. مواد نرم و پوشیدنی این ربات حرکات انسان را 20 

درصد افزایش می دهد.
کونور والش مسوول آزمایشگاه بیودیزاین دانشگاه هاروارد و رهبر این پژوهش اظهار کرد: 
شما احساس نخواهید کرد این قدرت ربات است که شما را پیش می برد. تنها با خاموش 
کردن دستگاه، سنگینی را در پاهای خود احساس می کنید و در این زمان درمی یابید که 

قدرت ربات با حرکات شما سازگار بوده است.
نه تنها این اسکلت خارجی قدرت سربازان و ماموران آتش نشانی را افزایش داده بلکه به 
آنها سرعت، چابکی و توانایی بهتر حمل ونقل تجهیزات سنگین را می دهد. این ربات برای 
افرادی که دچار سکته مغزی شده اند مورد استفاده قرار گرفته و بهبود آنان را سریعتر و در 

افراد مسن از افتادن آنان و آسیب وارده پیشگیری می کند.
این ربات دقیقا حرکات ماهیچه ها و تاندون های انسان را تقلید و زمانی که فرد قدم می زند 
محرک سیستم با دقت با حرکات قوزک و مفصل ران بدون محدودیت حرکت می کند. 
ساختار عملکردی پارچه ای آن نیروی کاربردی بر بدن را در طی یک حرکت طبیعی اعمال 
می کند. حسگرهای ارتعاشی و قابل انعطاف تمامی میزان حرکات بدن را تشخیص و آن 

را پشتیبانی می کنند.
از این دستگاه با وزن 6 کیلوگرم بعد از شارژ می توان بیش از 4 ساعت استفاده کرد. این 
گروه بیش از 200 جلسه مشورت با داوطلبان آزمایشگاه دانشگاه هاروارد برای بهبود نیروی 

خودکار دستگاه برگزار کرده اند و هنوز هم در جستجوی بهبود این مورد هستند.
وی در ادامه افزود: ما نمی دانیم اگر فرد نیروی اضافه به آن وارد کند آیا تندتر حرکت 

خواهد کرد یا خیر اگر چنین باشد با نیروی کم پیاده روی لذت بخشی خواهیم داشت.
آژانس پروژه های تحقیقاتی پیشرفته دفاعی )دارپا( اکنون بر روی خلق فناوری های 
پیشرفته برای مصارف امنیت ملی تمرکز دارد. بخشهای مختلف درون ارتش نیز در حال 
توسعه طرحهای دیگر با اهداف مشابه هستند که در این میان می توان به لباس نیروی 

دریایی FORTIS به عنوان یکی از این ایده ها اشاره کرد.

طراحی پوشاک رادار گریز با الهام
 از رمان مشهور جورج  اورول 

یک شرکت لندنی به تازگی جیب پارچه ای 
جدیدی ارائه داده که افراد را از رادار پنهان 

می کند. 
تمامی حرکات افراد با استفاده از سیگنال های 
امر  این  و  قابل  رهگیری است  تلفن  همراهشان 
مالکیت خصوصی آن ها را با خطر مواجه کرده است. 
هم اکنون، شرکت لندنی The Affair مدعی 
کاربران کمک  تمامی  به  ابداعی اش  لباس  است 

می کند با مسدودکردن سیگنال هایی که به هکرها و جاسوسان امکان دسترسی به داده های 
حساس را می دهد، از دید رادار پنهان شوند. 

این لباس موسوم به UnPocket در شکل جیب های مستتر و قابل حذف ارائه شده و رنگ 
و سبک رمان »1984« جورج اورول را ترکیب می کند. این جیب ها از پارچه محافظ پلیس 
ساخته شده اند و فیبرهای پوشیده از فلز روی آن ها ظرف چند ثانیه  قادر به مسدودکردن امواج 

تلفن همراه، وای فای، جی پی اس و سیگنال های تا تقریبا فرکانس 100 دسی بل است. 
جیب های مزبور امکان اتصال تلفن همراه به شبکه نظارتی مانند تلفن همراه، وای فای یا 
جی پی اس را غیرممکن می کند.  ابعاد این جیب ها 11 * 16 سانتی متر اعلام شده و می توان 
از آن ها برای نگهداری گذرنامه ها، کارت های بانکی و ایمن کردن آن ها در مقابل سرقت بی سیم 
هویت استفاده کرد.  شرکت تولیدکننده به دنبال جمع آوری 40 هزار و 200 دلار برای 

تجاری سازی این محصول است. 

کشف ردپای نمک
 در تخریب سریعتر ساختمان ها 

مطالعه صورت گرفته توسط محققان سوئیسی نشان می دهد، نمک نه تنها برای 
سلامتی انسان مضر است، بلکه بلورهای آن می تواند روند تخریب ساختمان ها و رنگ 

دیوارها را سرعت ببخشد. 
نمک از روش های مختلف می تواند وارد مواد ساختمان شود؛ بطورمثال سیمان حاوی گچ 

)سولفات کلسیم( و سولفات قلیایی است که هر دو حاوی نمک هستند. 
محققان موسسه مواد ساختمانی در موسسه فناوری فدرال زوریخ )ETH( در تحقیقات خود 
دریافته اند، نفوذ نمک در مواد ساختمانی از محیط، از طریق آب های زیرزمینی نزدیک به سطح 
یا از طریق دی اکسید گوگرد آلاینده جو – که در واکنش با کربنات کلسیم در سنگ آهک، گچ 

را شکل می دهد – صورت می گیرد. 
همچنین یخ زدایی با نمک یکی دیگر از روش های نفوذ نمک بداخل مواد ساختمانی محسوب 

می شود. 
از طریق شسته و حل شدن در آب باران، مایع حاوی نمک می تواند از طریق حفره ها و ترک ها 

وارد ساختمان شود و این بلورهای نمک به مرور منجر به تخریب ساختمان می شوند. 
در این مطالعه محققان مکعب های دو سانتی متری سنگ آهک را درون حمام سولفات سدیم 
– بعنوان مخرب ترین نمک – قرار دادند؛ سپس سنگ ها پیش از اینکه مجددا در حمام نمک در 

دمایی پایین تر قرار داده شوند، در دمای بالا خشک شدند. 
در طول فرآیند خشک شدن، نمک در حفره های سنگ به شکل خشک و بی آب متبلور 
شد؛ در مرحله بعدی حمام نمک، محلول نمک مجددا وارد حفره های سنگ  آهک شده و نمک 

بلوری شکل به حالت مایع بازگشت.

طراحی سیستم ساده هشدار زلزله 
 محققان دستگاه ساده ای برای اعلام هشدار وقوع زلزله طراحی کرده اند که در 

ارتباط با یک سیستم هشدار دهنده اصلی کار می کند. 
»جاشوآ بلوم« استاد دانشگاه کالیفرنیا در برکلی و طراح سیستم هشدار زلزله معتقد است 
که هر خانه بویژه در مناطق زلزله خیز باید علاوه بر آشکارساز دود و سیستم هشدار مونواکسید 

کربن، مجهز به یک سیستم هشدار زمین لرزه  نیز باشد. 
دستگاه ابداعی این محقق از طریق مرتبط شدن به سیستم ShakeAlert کار می کند. 

سیستم ShakeAlert توسط محققان چند دانشگاه و سازمان زمین شناسی آمریکا 
)USGS( در دست طراحی است و به گفته محققان، قادر به اعلام هشدار بموقع تا 10 ثانیه 
قبل از وقوع زلزله است؛ از این طریق می توان مانع از ورود قطار به تونل شد، خطوط گاز را 

قطع کرد یا عمل های جراحی حساس را متوقف کرد. 
این سیستم هشدار زودهنگام وقوع زلزله )EEW(، می تواند یک زلزله قریب الوقوع را از 

طریق اندازه گیری ارتعاشات موج 
از  مخرب تر  که   )P-wave( پی 
هستند،   )S-wave( اس  موج 

تشخیص دهد. 
سیستم  مشکل  اما 
ShakeAlert، نیاز به وجود یک 
سیستم هشداردهنده ثانویه است؛ 
دستگاهی که »بلوم« طراحی کرده 
مستقیم  گرفتن  به  قادر   است، 
سیگنال هشدار اولیه و تبدیل آن 

به یک هشدار صوتی است. 
این دستگاه ساده که با هزینه 110 دلار ساخته شده است، متشکل از یک میکرو رایانه تک 

بورد Raspberry Pi، آداپتور وای فای، کارت اس دی و یک بلندگوی صوتی است. 

فقط جوانان بخوانند!

فرآیند پیر شدن به طور طبیعی انجام می شود و متوقف کردن آن به طور 
کامل عملی نیست، اما راه هایی وجود دارد که پیری را به تأخیر می اندازد.

 هنگامی که شما سالخورده می شوید پوست شما شروع به از دست دادن رطوبت 
خود کرده و آن را در معرض خطر قرار می دهد. ما چند روش را برای کند کردن روند 

پیری به شما توصیه می کنیم.
۱-به مقدار زیاد آب بنوشید

بدن انسان از 60 درصد آب تشکیل شده است و فعالیت های روزانه این منبع 
ارزشمند آب را کاهش می دهد که نیاز به تجدید پذیری دارد. حداقل 8 لیوان آب در 

یک روز بنوشید که اگر این مقدار بیشتر باشد بهتر است.
آبدار بودن ارگان های درونی به دستگاه گوارشی بدن کمک می کند که یکنواخت 
فعالیت کرده و از یبوست روده ممانعت می کند و به پوست شما کمک می کند که 

منعطف، نرم و براق بنظر آید.
2- استرستان را کاهش دهید

هر کسی در زندگی روزمره خود استرس دارد و اگر بیاموزید که چگونه آن را 
مدیریت کند زندگی تان در مسیر بهتری قرار خواهد گرفت. محققان پی برده اند که 

استرس و فشارهای ذهنی سرعت سالخوردگی را افزایش می دهد.
وقتی که شما استرس دارید تعادل طبیعی بدنتان را از دست می دهید که به نوبه 
خود منجر به اختلالات ترشح هورمون -ترمیم سلول- تولید کلاژن در بدن می شود.

۳- ماسک میوه جات برای صورت خود تهیه کنید
ماسک صورت را از میوه جاتی که دوست دارید تهیه کنید. بهتر است که انبه هندی 
را نیز به سبد میوه جات دلخواه تان اضافه کنید. نوعی از آنزیم میوه جات که پاپایین 
نامیده می شود پوست خشک شده را زدوده و رسوب گیری ملان�ین را کاهش می دهد.

برش تکه هایی از توت فرنگی که سرشار از بتاکاراتن و ویتامین A می باشد به بازسازی 
دوباره رشته های کلاژن کمک می کند.

آلوورای طبیعی که در خانه تهیه می شود بهترین گزینه برای خلاص شدن از شر 
خط های صورت و چین و چروک ها بوده وهمچنین سرعت پیر شدن را به طور طبیعی 
کاهش می دهد. تمامی این موارد طبیعی ضد پیری وقتی مؤثر و کارامد هستند که 

همراه با موارد دیگر صورت گیرند.
۴-به طور منظم تمرین و ورزش کنید

ظاهراً ورزش کردن یک گام بنیادی در هرگونه نسخه  ی مراقبت از پوست می باشد. 
ورزش کردن موجب می شود که حجم ماهیچه و انعطاف پذیری آن در هنگام پیری 
حفظ شود و سلامت کلی و برازندگی شما را بهبود دهد که به نوبه خود منجر به 

حفاظت شما در برابر مشکلات قلبی می باشد.
ورزش کردن هم چنین جریان خون را در سرتاسر بدن افزایش داده که این به 
داشتن ذهنی فعال و پویا کمک خواهد کرد. بهترین و مؤثرترین تمرین ورزشی برای 
بدست آوردن بیشترین بازدهی پیاده روی می باشد. پیاده روی کردن یک فعالیت عالی 

مغزی-عروقی می باشد که افزایش طول عمر را به همراه دارد.
5-از رژیم های غذایی سالم تبعیت کنید

بهترین رژیم غذایی ممکن باید حاوی مقادیر زیادی ازمیوه و سبزیجات باشد. از 
گوشت قرمز در حد امکان پرهیز کرده و تا جایی که برای شما مقدور است از غذاهای 
دریایی استفاده کنید. به دنبال محصولات حبوباتی و گندمی با ارزش غذایی بالا 

باشید.
میوه جات و سبزیجات سرشار از آنتی اکسیدان های ضروری برای بدن می باشند 
که با رادیکال های آزاد )سموم ناشی از متابولسیم های داخل و یا خارج بدن که بر کار 
آنزیم ها، سلولها و پروتئین های بدن تأثیر گذاشته و موجب پیری زود رس می شوند( 

درون بدن مقابله می کنند.

تاثیر ماهی بر افزایش قدرت شنوایی
اشخاصی که با مشکلات شنوایی یا پیر گوشی دست به گریبان هستند با 

مصرف ماهی می توانند قدرت شنوایی خود را افزایش دهند.
محققان دانشگاه هاروارد در تحقیقات اخیر خود به این نتیجه رسیدند که مصرف 

ماهی می تواند باعث افزایش قدرت شنوایی شود.
امگا3 موجود در ماهی برای مبتلایان به پیرگوشی نیز سودمند است.)پیرگوشی، 

افت شنوایی است که با افزایش سن بروز می کند(.
تحقیقات پیشین نشان داده بود که مصرف ماهی می تواند ابتلا به بیماری آلزایمر 
را به تاخیر انداخته و اکنون مطالعات محققان فایده دیگری از ماهی را برملا کرده 
است. انواع ماهی ها می توانند فوایدی مانند کاهش علائم آلزایمر و افزایش قدرت 
شنوایی را در بر داشته باشند. محققان توصیه می کنند برای کاهش یا به تعویق 
انداختن بیماری های دوران پیری حداقل دو وعده ماهی در رژیم هفته ای گنجانده 
شود. در این تحقیق بیش از 65 هزار نمونه زن مورد بررسی و آزمایش قرار گرفتند. 
ماهی حاوی اسیدهای چرب امگا 3 است که باعث بهبود گردش خون در رگ ها و 

عروق خونی می شود.
در تحقیقات گذشته، فواید امگا 3 بر قلب نیز مشخص شده بود اما ماهی علاوه بر 
اینکه حاوی پروتئین و آمینو اسید است، می تواند احساس سیری را نیز در پی داشته 

و به کاهش وزن منجر شود.

این مواد پیریتان را به تأخیر می اندازد
و  ادویه جات  گیاهان،  مانند  غذایی  مواد  انسان،  بدن  پیری  برابر  در 
میوه هایی با خواص آنتی اکسیدانی زیاد وجود دارند که در صورت رعایت 

رژیم غذایی مفید هستند.
 در برابر پیری بدن انسان، مواد غذایی مانند گیاهان، ادویه جات و میوه هایی با 
خواص آنتی اکسیدانی زیاد وجود دارند که در صورت رعایت رژیم غذایی مفید 

هستند.
برخی مواد غذایی سرشار از آنتی اکسیدان هستند که بهتر است آنها را بشناسیم 
تا بدنی جوان داشته باشیم؛ این مواد غذایی به غیر از خاصیت مقابله با پیری برای 

سلامت بدن نیز مفید هستند.
 آنتی اکسیدان ها موادی هستند که با رادیکال های آزاد در سلول ها مبارزه می کنند 

و نفش مهمی در سلامت انسان و حتی پیشگیری از سرطان دارند.
کدام مواد غذایی آنتی اکسیدان بیشتری دارند؟

مهم ترین آنها چای و زنجبیل است و بقیه این مواد غذایی مانند آلو، کشمش، توت 
سیاه، توت فرنگی، گیلاس، کیوی، گریپ فروت، سیر، کلم بروکلی، کلم بروکسل، 

چغندر، فلفل قرمز، پیاز، ترشی جات، جوز و وانیل سرشار از آنتی اکسیدان هستند.

با این کار مغزتان از هم می پاشد
افرادی که خواب کمي دارند مغزشان سریعتر کوچک مي شود و زودتر به زوال 

عقل مبتلا مي شوند.
هنگام کم خوابی، بدن موادی ترشح می کند که پس از ضربه به مغز نیز تولید می شود. 
نتایج مطالعات قبلي محققان نشان داده بود که طول مدت خوابیدن بر کارکرد قواي 

شناختي مغز افراد مسن تاثیر مي گذارد.
بررسی ها نشان می دهند، کم خوابی باعث تحلیل عضلات می شود و بافت بدن به 
مرور زمان فرسوده می شود. اشخاصي که خواب درستی ندارند، قند خونشان پایین مي آید 
و قند تنها منبع غذایي مغز است. در نتیجه کاهش قند خون، باعث تخریب و اختلال در 

عملکرد مغز مي شود.
گفتنی است؛ مطالعات اخیر محققان نشان می دهد کمبود خواب در کودکان باعث 
کوتاهی قد در آن ها می شود و خون رسانی به مغز نیز کاهش می یابد. بررسی های 
پژوهشگران نشان می دهد افرادی که تنها 4 الی 5 ساعت خواب شبانه دارند سیستم 

ایمنی ضعیف تری دارند و چهره آن ها پیرتر به نظر می رسد.
نتایج مطالعات نشان می دهند، خواب 7 الی 8 ساعت شبانه باعث می شود تمام 
ارگان های بدن به درستی عمل کنند و روند پیری بدن کاهش یابد. خوابیدن باعث 
استراحت مغز مي گردد. اگر کمبود خواب به مدت طولاني ادامه یابد، موجب تسریع مرگ 

سلول هاي مغزي مي گردد.

سلاح جدید در مبارزه با باکتری های مقاوم 
با  مبارزه  در  جدیدی  سلاح  عنوان  به  عسل  دریافتند  سوئدی  محققان 

باکتری های مقاوم به آنتی بیوتیک شناخته شده است. 
با اینکه در سال های اخیر محققان روش های زیادی را برای از بین بردن باکتری های 
مقاوم موسوم به ویروس های قوی شناسایی کرده اند، اما این بار عسل به عنوان یک سلاح 

طبیعی قوی شناخته شده است. 
محققان دانشگاه لوند سوئد در یک بررسی، باکتری های اسید لاکتیک موجود در معده 

زنبور عسل و عسل را شناسایی کردند. 
این آزمایش بر روی انسان محدود به آزمایشگاه بوده است، اما محققان این آزمایش را بر 

روی اسب انجام دادند که نتایج موفقیت آمیزی داشته است. 
دکتر توبیاس الوفسون اظهار کرد: آنتی بیوتیک ها به طور کلی یک ماده فعال اند که در 
برابر تنها طیف اندکی از باکتری ها موثر هستند.  محققان بر روی گروهی از اسب ها که 

بیماری داشتند این روش را آزمایش کردند و به نتایج مفیدی دست یافتند. 

کشاورزی در مریخ بهتر است یا ماه؟ 
محققان هلندی در یک مطالعه، شرایط رشد و پرورش گونه های مختلف گیاهی 

در نمونه خاک شبیه سازی شده ماه و مریخ را مورد بررسی قرار دادند. 
در صورت تحقق ساخت کلونی های انسانی بر سطح سیاره سرخ، نجات ساکنان آینده مریخ 

به وجود منابع تولید اکسیژن و غذای تازه وابسته خواهد بود. 
به گفته محققان، رشد گیاهان در محیط خشن مریخ بصورت هیدورپونیک )کشت بدون 

خاک( و آئروپونیک )هواکشت( خواهد بود. 
محققان سه موسسه تحقیقاتی در هلند امکان رشد و پرورش مستقیم گیاهان در خاک 
شبیه سازی شده مریخ و ماه را مورد مطالعه قرار دادند؛ در این مطالعه گونه های مختلف گیاهی 

مورد آزمایش قرار گرفت. 
دانه ها در دو نوع از خاک زمین با ویژگی هایی مشابه خاک ماه و مریخ کاشته شدند و در 
طی 50 روز، وضعیت جوانه زدن دانه ها، رشد گل ها و برگ ها و زنده ماندن تا پایان مدت در 

نظر گرفته شده بررسی شد. 
نتایج نشان می دهد، در خاک مصنوعی مریخ امکان رشد بهتر گیاهان وجود دارد که در 
برخی موارد این شرایط حتی بهتر از شرایط خاک زمین است! برعکس خاک شبیه سازی شده 

ماه چندان برای رشد گیاهان مناسب نیست. 
هردو خاک شبیه سازی شده حاوی عناصر سنگین بودند؛ خاک مصنوعی ماه از لحاظ 
مواد مغذی ضعیف و اسیدیته )pH( آن بالاتر از خاک مریخ بود، اما هیچکدام برای رشد 

گیاه سمی نبودند. 
محققان تأکید می کنند که امکان رشد گیاهان در هر نقطه از مریخ یا ماه وجود ندارد و 
کشت گیاهان باید صرفا در یک محیط با کنترل دمایی – با شرایط دمایی نزدیک به زمین – 
انجام شود؛ دمای مریخ بین منفی 132 تا 26 درجه سانتیگراد متغیر است، چون این سیاره 

جو بسیار ضعیفی دارد. 
همچنین ساکنان آینده مریخ باید برای کشاورزی به نیتروژن طبیعی نیاز دارند که یک 

ترکیب مهم برای رشد گیاه محسوب می شود و این ترکیب باید به خاک افزوده شود. 
البته مشخص نیست که خاک واقعی مریخ یا ماه از شرایط لازم برای رشد گیاه برخوردار 

باشد. 
ناسا قصد دارد با اجرای پروژه احداث باغ فضایی، شرایط کشت گیاهان برای ساکنان آینده 
مریخ را فراهم کند؛ پروژه Mars Plant Experiment شامل بررسی امکان رشد گل هایی 

از گونه آرابیدوپسیس )Arabidopsis( در سیاره سرخ است. 
گیاهان گلدار بطور مستقیم در خاک مریخ کاشته نمی شوند تا اکوسیستم احتمالی این 
 )CubeSat( از یک ماهواره کیوب ست MPX سیاره دست نخورده باقی بماند؛ در پروژه

استفاده می شود 

ربات پوشیدنی که به گامهای شما قدرت می دهد

گل گاوزبان دارای طبیعت گرم و اثر نشاط آور، مقوی تمام بدن و آرامش بخش 
است. در معالجه تب های دانه ای مانند سرخک، آبله مرغان مصرف دم کرده آن با 

لیموعمانی اثر شفابخشی دارد.
گل گاوزبان

گل گاوزبان یک گیاه علفی به طول 70 – 40 سانتی متر است. این گیاه در مزارع و گاهی 
زمین های بایر می روید. منشأ اولیه آن دمشق بوده است.

از تجزیه شیمیایی این گیاه مهم ترین ماده ای که به دست می آید نیترات دو پتاس می باشد 
و بیشتر خواص آن مربوط به این ماده است.

گل گاوزبان دارای طبیعت گرم و اثر نشاط آور، مقوی تمام بدن و آرامش بخش است.
در معالجه تب های دانه ای مانند سرخک، آبله مرغان مصرف دم کرده آن با لیموعمانی اثر 
شفابخشی دارد. این دم کرده در درمان دردهای ناشی از سنگ کلیه و دفع سنگ مثانه 
نیز بسیار مفید است. اگر دچار آلرژی های فصلی می باشید توصیه به مصرف دم کرده گل 
گاوزبان است. دم کرده گل گاوزبان برای درمان جوش های دهان، آفت دهانی بسیار نافذ 

است.
 دم کرده گل گاوزبان، دمنوشی برای سرماخوردگی

گاهی اوقات سرفه های فصل سرما را هیچ قرص و شربتی درمان نمی کند اما تجویز یک 
جوشانده سنتی مانند گل گاوزبان به صورت مرهمی قوی عمل خواهد کرد.

دکتر نرجس گرجی، متخصص طب سنتی ایران، دم کرده گل گاوزبان را به همراه کمی 
لیمو عمانی، یک دمنوش مناسب برای مقابله با سرماخوردگی دانست و گفت: این دمنوش به 
شرط ترش نبودن به خصوص در ابتدای شروع علائم سرماخوردگی، یک نوشیدنی مناسب 

برای بهبود حال بیمار است.
گل گاوزبان در درمان سرفه های مزمن، وقفه های تنفسی و آسم های خفیف نیز موثر 
است. در درمان سرفه های خشک می توان گیاه گل گاوزبان را با بابونه، سنبل الطیب، شقایق 

مخلوط نموده و دم کرده حاصل از این چند گیاه را روزی 3-2 بار بنوشید.
 مقدار و زمان مناسب مصرف گل گاوزبان

دکتر غلامرضا امین، متخصص فارموکوگنوزی در مورد مقدار مصرف گل گاوزبان می گوید: 
به طور کلی، مصرف روزی یک وعده دمنوش گل گاوزبان برای افراد سالم مشکلی ایجاد 
نمی کند اما باید برای خرید گل ها و برگ هایی که می توان از آن ها دمنوش های گیاهی تهیه 
کرد، توجه لازم داشت و از مکان های معتبر، چنین محصولاتی را خریداری کرد چون گاهی 
در مخلوط کردن برگ ها و گل ها در برخی عطاری ها و مراکز فروش این محصولات تقلب 
اتفاق می افتد. خوردن این خوراکی های تقلبی هم باعث بروز مشکلاتی می شود. با این حال، 
اگر گل گاوزبان را از مراکز معتبر تهیه کنید، می توانید دمنوش آن را با مخلوط کردن گل 

و آب جوش و دم کردن آن به مدت حدود 10 دقیقه روی حرارت غیرمستقیم مانند بخار 
کتری یا سماور آماده کنید.

افرادی که به مصرف دمنوش گل گاوزبان علاقه دارند، باید بدانند این نوشیدنی می تواند 
باعث افزایش فشارخون در برخی افراد حساس شود. به همین دلیل بهتر است دمنوش آن 
را با افزودن چند قطره آب لیمو میل کرد. بهترین شیرین کننده ای هم که می توان همراه این 
دمنوش مصرف کرد، مقداری نبات است. شما می توانید نبات را از همان ابتدا داخل قوری 
دمنوش بیندازید تا طعم آن با طعم نوشیدنی تان ترکیب شود. گل گاوزبان، گلبرگ خالص 
است و دم کردن آن بیش از 10 دقیقه، لازم نیست. از طرفی ممکن است عطر، طعم و 
خاصیت آن در اثر دم کردن طولانی مدت از دست برود. افرادی که رنگ سیاه گل گاوزبان 
را دوست ندارند هم می توانند با افزودن یک عدد لیموعمانی کوچک به قوری دمنوش 
 یا چند قطره آب لیمو هنگام سرو آن، باعث ارغوانی شدن رنگ این نوشیدنی آرام بخش 
شوند. خاصیت آرام بخشی گل گاوزبان باعث می شود مصرف آن به عنوان نوشیدنی پس از 

شام توصیه شود.
 مراقب باشید: گل گاوزبان فشارخون را بالا می برد

دکتر معصومه خادمی زاده، معاون گروه داروسازی سنتی دانشگاه علوم پزشکی تهران با 
بیان آنکه داروهای گیاهی مانند داروهای شیمیایی دارای عوارض هستند، گفت: به طور مثال 
گل گاوزبان فشارخون را افزایش می دهد و نباید مبتلایان فشارخون از آن استفاده کنند. 
اگر مبتلایان به فشارخون می خواهند گل گاوزبان مصرف کنند باید از مصلح آن یعنی لیمو 
هم استفاده کنند.  مصلح به ماده غذایی یا گیاه دارویی اطلاق می شود که عوارض گیاهان 
دارویی را از بین می برد و آن را تعدیل می کند. همان طور که می دانید به اغلب مبتلایان 
به فشارخون که دچار ناراحتی اعصاب می شوند توصیه می شود گل گاوزبان مصرف کنند 
درحالی که این بیماران با خوردن آن دچار عوارض می شوند. پس داروهای گیاهی حتماً باید 

از سوی متخصصان مربوطه تجویز شوند.
گل گاوزبان به علت داشتن آلکالوئید برای زنان حامله و شیرده مضر است.

مصرف بیش از 5 روز مداوم این گیاه ممکن است باعث عادت شود؛ بنابراین پس از 5 روز 
استفاده از آن در صورت نیاز، 3 روز فاصله انداخته و سپس دوباره مصرف کنید.

نکته ی دیگری که باید متذکر شد این است که معمولاً با گل گاوزبان، سنبل الطیب نیز 
مصرف می شود باید بدانید که مصرف زیاد سنبل الطیب، در کنار خاصیت آرام بخشی، 
می تواند باعث مسمومیت شود. مقدار زیاد این داروی گیاهی، علائمی مثل خستگی، 
احساس سبکی سر، گشاد شدن مردمک چشم و مسمومیت کبدی به دنبال دارد و 
مصرف آن همراه با داروهای سیستم عصبی مرکزی مثل ضد افسردگی ها، ضد اضطراب ها، 

آرام بخش ها، خواب آورها و آنتی هیستامین ها می تواند بسیار خطرناک باشد.

 چند نکته در مورد گل گاوزبان
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اجتماعی6

مروری بر زندگانی و شخصیت
 حضرت فاطمه معصومه )س(

سهم قم وقمیون چه اندک بود از طلوع خورشید در این شهر و تابیدن ما ه برد در 
و دیوار این دیار. تنها هفده روز سهمیه و بهره این شهر بود که هر صبح ، خورشید ، 

ابتدا بر این شهر بتابد و سپس سری بزند به سایر شهر ها.
تنها هفده شام ، این شهر سهمیه داشت تا ماه هنگام تابیدن ابتدا بر گنبد این شهر 

چهره بگشاید و سپس ستارگانش را به دیگر سرزمین ها گسیل کند.
هفده روز سهم اندکی است برای این شهرکه از ابتدا در انتظار قدوم کریمه آفتاب  
بود و حالا به آرزویش رسیده است، ایام دوری  و جدایی را با یستی نظاره کند. آری 

هفده روز سهم بسیار اندکی  است:
یا رب آیینه حسن تو چه جوهر دارد/ که در او آه مرا قوت تاثیر نبود

تا مگر همچو صبا باز به کوی تو رسم / حاصلم دوش به جز ناله شبگیر نبود
آن کشیدم ز تو ای آتش هجران که چو شمع / جز فنای خودم از دست تو تدبیر 

نبود
اما دست تقدیر چنین سرشته است که سهم قم و مردم خوب این دیار از طلیعه 

خورشید و طلوع ماه همین هفده روز باشد.
البته این مهم نیست که بهره این شهر از وجود کریمه آفتاب هفده روز باشد یا 

بیشتر و کم تر !
مهم آن است که قم به آرزوی خود رسید.

قم در طلیعه ی وجود خود در انتظار روزی بود که فاطمه معصومه، این سرزمین را 
با گام های خود منور و مقدس سازد و حال به این آرزوی دیرین خود رسیده است و 
لیاقت مردم ولایت مدار این دیار در سینه تاریخ به ثبت رسیده است ؛ اما این که ، این 

آرزو در هفده روز نقش زده شود یا بیش تر و کم تر مهم نیست .
قم به آرزوی خود رسید و ا هل قم به تمنای خود دست یافت و اکنون که نوبت 
کوچ خورشید است، هر چند تلخ است و سخت ؛ اما دست تقدیر را نمی توان خواند.

حکم همان است که استاد ازل ترسیم کرده است.
خورشید کریمه در یکی از روزها به غروب نشست و بیت النور، دوباره در اندوهی فرو 

رفت که بیست روز پیش ، بلکه هیجده روز قبل  درآن حال و هوا بود.
آه که چه زود رخت بر بست خورشیدی که بیت النور را بیت النور کرد، بلکه قم را 

به آرزو رساند و ا هل قم رابه شادی کشاند.
دختر آفتاب بیش از این نمی توانست در این شهر و بلکه در این عرصه خاک بماند 
، همین چند روز پس از شهادت همراهانش هم که ماند، به خواست خدا بود تا آرزوی 
مردم قم برآورده شود، ماند تا گنبد و بارگاهی به اذن خدا در دیار قم بر پاسازد تا 
تقدس این خاک و مبارک بادی مردم این شهر را در عرصه تاریخ جاودانه سازد ، والا 
جسم و جان رنج دیده دختر موسی بن جعفر توان تحمل این همه بار نامردمی ها 
ونامردی ها را نداشت و مگر نه این که مادرش � زهرا� نیز در برابر هجوم پلشتی ها 

ی روزگار به جوار پدر پرکشید.
  و سرانجام آفتاب کریمه در امتداد دیوار بیت النور سایه ای طولانی رسم کرد.
از  امشب سکوتی بیت النور را پوشانده است و این خانه تلالو هر شب را ندارد.

در فراسوی دل کریمه آفتاب ، آرزوی دیداردبرادر به غروب نشست ؛ مدینه را برای 
همیشه به مدینه نشینان سپرد و دا عی جاودانه با حرم جدش – پیامبر خدا � رقم زد. 
روزگار می رود تا به کام عباسیان در چرخش باشد و به رنج خاندان نبوت در گردش .

اما این ایام نیز دیری نخواهد پایید ، که دولت بنی عباس مستعجل است و رایت 
حق ، بر فراز .

سرانجام روزگاری عباسیان از اسب مراد به زمین کشیده می شوند و فرزندان نبوت 
از زمین سیاه زین اسب فرا خوانده می شود و تا آن روز ، زمان همچنان می چرخد 

و زمین همچنان می گردد.
ز انقلاب زمانه عجیب مدار که چرخ / از این فسانه هزاران هزار دارد یاد

سرانجام اهل قم به حادثه پی برد و شیون وفریادی که قرینه ای بود بر شادی هفده 
روز پیش این دیار، از هرکوی و برزن برخاست .

اما اهل قم معصومه را از دست نداد، او را یافت، در آغوش مهر کشید و سرانجام با 
هزاران غزل وفاداری بدرقه کرد.

همین هفده روز اقامت کریمه در این شهر نشان داد که چه انتظاری طولانی و چه 
وفا و مهری جاودانه مردم این شهر را نقش و نگار زده است .

کریمه آفتاب در این شهر غروب کرد؛ نه؛ این سخن غریبی است ، بلکه کریمه آفتاب 
از امروز  در این شهر طلوع کرده ،  درخشش جاودانه اش را آغاز کرد و نور افشانی 

دایمی اش را شروع کرد و تا ابد این رسم را برای خود ترسیم کرد.
شب قدر است و طی شد نامه هجر / سلام ؛ فیه حتی مطلع الفجر 

لبخندی رضایت آمیز فراسوی دل دختر آفتاب را نقش زده است و مردم قم 
درحزنی  لطیف تن به تقدیر داده اند.

چرا سرقت موتورسیکلت رخ مي دهد؟

سهل انگاري و عدم بکارگیري تجهیزات ایمني در نگهداشت موتورسیکلت 
از عمده دلایل وقوع سرقت این وسیله نقلیه محسوب مي شود. 

عوامل زمینه سازاصلي: 
*عدم استفاده از تجهیزات ایمني.

*سهل انگاري و بي احتیاطي هنگام ترک موتورسیکلت. 
*رها کردن موتورسیکلت در معابر بدون رعایت اصول ایمني.
* پارک کردن موتورسیکلت در محل هاي نا امن و خلوت. 

پیشگیري از سرقت 
1-موتورسیکلت خود را به لوازم ایمني مانند سوئیچ مخفي ،قفل با دو شاخ ،قفل و 

زنجیر ضدبرش وقفل هاي ایمني دیگرمجهز کنید. 
الف(حتي الامکان موتورسیکلت خود را داخل پارکینگ پارک کنید و ازنگهبان 

پارکینگ رسید دریافت نمایید. 
ب(از پارک کردن در مکان هاي خلوت و تاریک خودداري کنید. 

2-موتورسیکلت خود را حتي براي لحظه اي کوتاه ، بدون برداشتن سوئیچ ترک 
نکنید. 

الف(هیچ گاه به بهانه طول نکشید ن کار ،موتورسیکلت روشن خود را ترک نکنید .
ب(هنگامي که موتورسیکلت خود را در جایي پارک مي کنید حتما آن را قفل کنید. 
و تا حد امکان با زنجیرمحکمي به یک میله ثابت ،درخت ،تیرچراغ برق یا هرجاي 

ثابت دیگري ببندید. 
ج(هنگام پارک کردن در پارکینگ ،حیاط منزل و محوطه اداري ،حتما به وسیله 

قفل و زنجیر مناسب ،موتورسیکلت خود را قفل کنید .
3-چنانچه از افراد ناشناس موتورسیکلت خریده اید قفل هاي آن را تعویض کنید. 
4-از قراردادن سوئیچ موتورسیکلت در مکان هاي نامناسب و در معرض دید افراد 

خودداري کنید. 
پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم  

هیس، گاهی سکوت لازم است

زندگی پرهیاهو در کلان شهرهای امروزی، موجب شده تا بخش زیادی از 
زندگی روزمره ما در انبوهی از صداها و تصاویر شلوغ، سپری شود. کسی که از 
خانه خارج می شود، از همان ابتدای صبح با انواع هیاهوها مواجه است و در هر 

نقطه از شهر که حرکت کند، این شلوغی ها او را همراهی می کنند.
حتی آن دسته از افرادی که در منزل هستند هم، به نوعی از شلوغی ها جدا نیستند. 
چون آلودگی های صوتی را تجربه می کنند و از همه مهمتر اینکه تلویزیون آنها را رها 
نمی کند. اما همین عوامل موجب می شود تا افراد بخشی از یک نیاز مهم را فراموش کنند 

و آن نیاز به گذراندن اوقاتی از زندگی روزمره در سکوت است.
برخی از افراد برای ارضای این نیاز، نیمه شب و نزدیکی های صبح را انتخاب می کنند. 
مثلا ساعت چهار صبح ممکن است برای برخی از افراد، محبوت ترین زمان باشد. چرا که 
این زمان، زمانی است که همه جا در سکوت فرو رفته. صدایی از خیابان به گوش نمی رسد، 
فرزندان در خواب هستند، تلویزیون خاموش است و تلفنی زنگ نمی خورد. به این ترتیب 

آرامشی دلچسب فراهم است.
سکوت موجب می شود تا هر فردی این فرصت را پیدا کند تا در تنهایی خود فرو رود و 
به خود بیندیشد. این زمان، فرصت آزادی برای فرد است. فرصتی که کسی از ما چیزی را 

نمی خواهد و می توان اوقاتی را با حس رهایی سپری کرد.
به نظر می رسد بسیاری از افراد از این بخش از نیازهای درونی خود غافلند و برای هر 

چیزی وقت گذاری می کنند جز وقتی برای سکوت و آرامش شخصی شان.
باید باور کنید که سکوت، بخشی حیاتی و مهم در زندگی شماست و موجب برقراری 
تعادل فکری می شود. تنها بودن، برای مدت زمانی مشخص، لحظاتی مفید و مناسب برای 
تامل داشتن، کار کردن، به علائق شخصی فکر کردن و صرفا از آرامش لذت بردن، احساس 

جوانی و آسایشی دلچسب را برای انسان به ارمغان می آورد.
اغلب افرادی که با مشکلات و استرس های عصبی مواجه هستند، وقتی لب به سخن 
باز می کنند به این موضوع اشاره دارند که در جستجوی دقایقی برای سکوت و آرامش 

هستند
بنابراین این موضوع را فراموش نکنید که سکوت، یک بخش حیاتی در زندگی است. 
سکوت، فرصتی است برای نظم دهی به تمام هیاهوها، سرو صداها و مشغله های روزمره. 
سکوت می تواند فرصتی باشد برای دستیابی دوباره به انرژی های از دست رفته و یا تبدیل 

انرژی های منفی به مثبت.
آنچه مسلم است اینکه اغلب افرادی که در دنیای امروز زندگی می کنند، نیاز مبرمی 
به تجربه سکوت و آرامش در زندگی روزمره دارند ولی نسبت به این موضوع بی اهمیت 
هستند و این نیاز را نادیده می گیرند. همین امر موجب خستگی روحی آنها می شود و 
کسالت را به دنبال دارد. بهتر است همه ما در رابطه با نحوه گذران زندگی مان، قدری 

تامل داشته باشیم.
به خود احترام بگذاریم و وقتی را برای خود اختصاص دهیم. وقتی که تنها و تنها در 
اختیار ما باشد تا بتوانیم برای مدت زمانی کوتاه، خودمان را از تمامی دغدغه ها فارغ کنیم. 
نفس عمیقی بکشیم و از خداوند بخواهیم به ما کمک کند تا روزهایی خوب و سرشار از 

انرژی را تجربه کنیم.
از چیزهایی که موجب عصبی شدن ما می شوند دوری کنیم و یا اینکه سعی کنیم در 
مواجهه به آنها، صبور باشیم. تمرین این صبوری ها به همان اوقات سکوت ما باز می گردد. 
پس بهتر است برای این اوقات سکوت ارزش بیشتری قائل باشیم و سعی کنیم به هر 

نحوی که ممکن است این اوقات را در زندگی روزمره مان، جا دهیم.

از عصبی شدن کودکتان جلوگیری کنید
را  مرتب خود  و  مبتلاست  اضطراب  به  گفته  روان شناس  که  دارم  کودکی   .1
می خاراند و باعث زخم و خراش روی پوستش شده است. تا درمان ها انجام شود، 

بگویید با او چه کنم که ضایعات پوستی جدید روی بدنش ایجاد نشود؟
اصطلاحی داریم به نام خارش با زمینه اضطرابی؛ یعنی افراد از روی اضطراب 
پوستشان را می خارانند و ادعا می کنند که پوستشان خارش دارد. در این افراد 
باید پوست مرطوب نگه داشته شود. از صابون های کرم دار استفاده کنند و به کمک 
داروهای ضدخارش به شرطی که تداخل اثر با داروهای زمینه ای نداشته باشد، مشکل 
را برطرف کنند. در صورتی که پوست زخم شده باشد، می توان از زینک اکساید هم 

استفاده کرد. سعی کنید مدام حواسش را پرت کنید و پوست را چرب نگه دارید.
2. کودکم موی سر، ابرو و مژه اش را می کند. چه کنم؟

یک بیماری عصبی داریم به نام »تریکوتیلومانیا« که در افراد مبتلا به آن که 
موهایشان را می کنند. ابتدا باید زمینه اضطراب را از بین برد. موهایی که در اثر این 
مشکل از بین می روند، در ابتدا مجدد می رویند اما بعد از مدتی ریزش دائمی می شود. 
درمان دارویی برای این افراد وجود ندارد ولی برای آنکه التهاب ناشی از کندن مو 
کاهش یابد، می توان از قطره بتامتازون برای سر استفاده کرد و برای مژه و ابرو در 
کودکان از پماد چشمی هیدروکورتیزون به صورت موقتی کمک گرفت تا التهاب تا 
حدی کاهش یابد اما درمان اصلی کاهش اضطراب و استرس است. در این میان گاهی 

نه تنها کودک بلکه افراد خانواده نیز باید تحت مشاوره و درمان قرار بگیرند.
3. دخترم از صبح که چشم باز می کند، شیئی را محکم در تمام طول روز در 
دستش نگه می دارد. این کار باعث تعریق زیاد کف دست می شود و من نگران قارچ 
پوستی و ایجاد زخم به واسطه فشردن بیش از حد جسم تیز در دستش هستم. او 4 
ساله و مبتلا به اوتیسم است. وقتی آن را از دستش می گیرم، جیغ می زند و بی قرار 

می شود. چه کنم؟
ابتدا باید مطمئن شویم کف دست واقعا دچار قارچ شده است. گاهی در دست 
گرفتن طولانی مدت یک شیء باعث می شود پوست به آن ماده حساسیت نشان 
دهد. فشار و تعریق نیز باعث تشدید اثر مواد حساسیت زا می شود. توصیه می کنم 
برای دخترتان اول آزمایش قارچ بدهید و اگر جواب مثبت بود، درمان های لازم قارچ 
را دریافت کند در غیر این صورت به فکر درمان اگزما باشید. در مورد زخم ها نیز باید 
دید عمق  آنها چقدر است. گاهی ترک های کم عمقی در اثر حساسیت در کف دست 
ایجاد می شود. اگر زخم ها عمیق باشد، حتما باید کف دست را ضدعفونی و از کرم 
زینک اکساید استفاده کرد اما اگر مشکل آلرژی باشد، معمولا کرم های استروئیدی 
ضعیف و بتامتازون تجویز می شود. برای کم شدن تعریق نیز می توان از ترکیب های 

آلومینیوم فلوراید استفاده کرد.
به شما مادرگرامی توصیه می کنم که شب ها وقتی کودکتان خواب است، کف 
دستش را کاملا خشک کنید و این ترکیب یا کرم ها را به پوست بزنید. سایر درمان ها 
را هم می توان شب ها استفاده کرد اما حتما باید زیرنظر متخصص پوست و روان پزشک 

این کار انجام شود.
4. کودکی دارم که 5 ساله است و مبتلا به اوتیسم خفیف. او درمان شده اما مرتب 
لب هایش را به دهان می برد و شکل خاصی به لبش می دهد. پوست لب هایش خشک 

و پر ترک شده است.
این عادت رفتاری اشتباه باعث اگزمای ناشی از لیسیدن در این کودک شده است. 
باید تلاش کنید این عادت را از سر کودک بیندازید. برای بهبود وضعیت لب می توان 
از کرم های نرم کننده مثل اوسرین یا وازلین یا کرم های لب آماده استفاده کرد. این 
کرم ها را باید مرتب در طول روز به لب زد اما اگر امکان این کار وجود نداشت، باید 

شب ها که کودک خواب است، این کار را انجام داد.
5. کودکی دارم که مرتب بازویش را می مکد و این کار باعث ایجاد کبودی های 

کوچک و بزرگ در سطح پوستش شده است.
متاسفانه تا از نظر روانی مشکل او درمان 

پابرجاست،  کبودی ها  مشکل  نشود، 
چون هر کبودی حدود یک هفته 
و  برود  بین  از  که  می کشد  طول 
برای  سطحی  درما ن های  گرچه 
از  استفاده  مثل  کبودی  رفع 
حاوی  کرم های  یا  یخ  کمپرس 
ویتامین K وجود دارد اما درمان 
علامتی است و اساسی نیست. مگر 
چند بار در روز می توانید کمپرس 

استفاده کنید؟ این کودک بیش از 
درمان زمینه ای به رفتاردرمانی نیاز 

دارد تا عادتش را سریع ترک 
کند.

مدیریت  مورد  در  بسیاری  مطالب  مردم  معمولا 
بیان می کنند، اما به ندرت پیش می آید کسی بگوید 
مدیریت کار آسانی است. همین سختی هم باعث 
می شود که مدیران به یکسری مهارت ها نیاز داشته 
روبه  و  درست  راه  شغلی شان  مسیر  در  تا  باشند 

پیشرفت را بپیمایند.
در اینجا از 5 مهارت اولیه برای مدیریت سخن می گوییم 
که ضعف در آنها نقطه آغاز لغزش و شکست یک مدیر 
مهارت ها  این  در  پیشرفت  با لطبع  و  کارش می شود  در 
و به عبارت بهتر بهسازی آنها می تواند هر شکستی را به 

موفقیت تبدیل کند.
صبر

نیاز  به صبر و شکیبایی  در نقش های مدیریتی همه 
دارند. طبق بررسی های صورت گرفته حدود 000, 600 
موضوع در فضای کاری شما وجود دارد که می تواند عامل 
استرس تان باشد. از رئیس تان، ضرب الاجل های کاری، فشار 
طاقت فرسای انجام بیشترین کار با کمترین هزینه گرفته تا 
مشتریان و کارکنان آزاردهنده در سازمان و شرکت تان که 

می توانند آستانه تحمل شما را پایین بیاورند.
اما داشتن روحیه صبور و شکیبا مانند یک نوشدارو در برابر 
همه این مشکلات عمل می کند و باعث تصمیم گیری های 

درست و بجا می شود. از طرف دیگر صبر و شکیبایی در 
برابر خطاهای کوچک کارکنان اغلب در یادشان می ماند 
و باعث می شود با تلاش و کار بیشتر همواره قدردان این 

چشم پوشی شما باشند.
شهامت

داشتن شهامت لازم برای احقاق حق افرادی که مسوولیت 
پاسخگویی به مسائل آنها با شما است، دومین نقطه قوت 
یک مدیر خوب است.  ممکن است این موضوع در سطح 
مدیریت خرد کم اهمیت جلوه کند اما چه موضوعی مهم تر 
از اینکه یک مدیر بتواند با »شهامت پاسخگویی« کارهای 
با  آیتم هایی  پیچیده،  پروژه های  انجام  مانند  را  مهمش 
بودجه های بسیار بالا، طرح های کلیدی استراتژیک و... در 

مسیر درست قرار دهد.
مطالعات مختلف نشان می دهد که مشکل اغلب مدیران 
»شهامت پاسخگویی« است. بنابراین سعی کنید روی 
انرژی تان متمرکز شوید و در جاهایی که بیشترین نیاز را 
به شهامت شما برای پاسخگویی به مردم دارد موثر واقع 
شوید و نتایجی را که سازمان تان به آن نیاز دارد به ارمغان 

بیاورید.
اندیشمندی)متفکر بودن(

به طور آگاهانه و اندیشمندانه در زمانی که فکر می کنید 

کارکنان تان سزاوار تمجید هستند از آنها تعریف کنید. البته 
مواظب باشید که زیاده روی نکنید یا عادت ستایش بیجا از 
دیگران را در آنها به وجود نیاورید. تمجید و ستایش درست 
و اصولی و به موقع یکی از ساده ترین و در عین حال بهترین 
سرمایه های مدیریت شما می تواند باشد. این کاری است 
که هیچ هزینه ای برای شما ندارد اما عامل انگیزش بسیار 
قوی در کارکنان شماست و خوب است مدیران بیشتر از 

آن استفاده کنند.
انصاف

به طور طبیعی در هر انسانی تمایل و علاقه  به بعضی افراد 
خاص وجود دارد. در مدیران نیز این میل به سمت برخی 
کارکنان که دوست داشتنی ترند سوق می یابد که باید سعی 
کنند از میل طبیعی شان به انجام کاری که مورد علاقه شان 
است اجتناب کنند تا همواره بتوانند انصاف را درباره همه 
داشتن شان سخت تر  آنهایی که دوست  کارکنان )حتی 

است!( رعایت کنند.
مدیران خوب احساسات شخصی خود را کنترل می کنند 
که  فرد خاص  یک  به  علاقه مندی شان  میل  برابر  در  و 
در اغلب موارد از چشم دیگر کارکنان نیز دور نمی ماند، 
مقاومت می کنند. پس سعی کنید با این میل طبیعی تان 
مبارزه کنید، آن را مطیع خودتان کنید و شکستش دهید.

قدرت اجرایی
 به عبارت ساده در مدیریت، »قدرت اجرایی« همه چیز 
اجرای یک کسب وکار معمولا  و  راه اندازی  فرآیند  است. 
به ایده های انتزاعی وابسته نیست اما بر عکس، یک ایده 
بسیار عالی اگر به درستی اجرا نشود به کار نمی آید. عملیات 
اجرایی بسیار مهم است. هرکاری باید سروقت و در مکان 
باید  شما  مدیر،  یک  عنوان  به  شود.  اجرا  خود  مناسب 
تشخیص دهید که چه کاری را اجرا کنید تا نتایج مطلوب 

حاصل شود.
نحو  به  تا  دهند  انجام  را  کارها  تیم تان  افراد  چگونه 
اثربخشی به آنچه مورد نیاز است دست یابند؟ آیا نتایجی 
که کسب کرده اید همان اهدافی هستند که مدنظر بودند؟ و 
سوالات بسیاری از این دست اهمیت قدرت اجرایی را نشان 
می دهد. بنابراین همواره چشم تان به دنبال گوی طلایی 
اجرا باشد، زیرا این عامل تمایز شما به عنوان یک مدیر 

موفق از یک مدیر شکست خورده است.
باشید که مدیریت اساسا یک  یاد داشته  به  پایان  در 
به معنای  این  است.  نتیجه گرا  و  ملموس  عملی  تمرین 
مدیریت به عنوان یک کار ساده نیست، بلکه به این معنا 
نتایج بزرگی به  است که بهسازی های کوچک می تواند 

دست آورد.

مهارت هایی که یک مدیر نیاز دارد

روحی،  ضربه   دارد:  زیادی  محرک های  افسردگی 
مشکلات مالی، سوگ از دست دادن عزیزان و بیماری 
نمونه هایی از این عوامل هستند. اگر افسرده هستید 
و هیچ کدام از این ها در مورد شما صدق نمی کند، 
تعیین دلیل خاص برای افسردگی کمی دشوار است. در 
واقع، ممکن است افسردگی تان دلیل خاص و مشخص 
نداشته باشد. در زیر به برخی از علت های تعجب آور 

افسردگی اشاره می کنیم.
۱. هوای گرم تابستان

 اختلال عاطفی فصلی بیشتر با افسردگی زمستانی شناخته 
شده است که افراد را تحت  تاثیر قرار می دهد. اما برای تعدادی از 
این افراد، این نوع افسردگی در تابستان اتفاق می افتد. افسردگی 
هوای گرم زمانی اتفاق می افتد که بدن برای هماهنگ شدن با 
فصل جدید با تاخیر وارد عمل می شود. این می تواند به  خاطر 

عدم توازن در شیمی مغز و هورمون ملاتونین باشد.
2. دود کردن سیگار

خیلی وقت است دود کردن سیگار یکی از عوامل افسردکی 
معرفی شده است. افرادی که در معرض افسردگی قرار دارند 
بیشتر به دود کردن سیگار روی می آورند. اما گفته می شود 

اثر  مغز  در  عصبی  انتقال  دهنده های  فعالیت  بر  نیکوتین 
می گذارد و موجب بالا بردن سطح دوپامین و سروتونین )که 
مکانیزم عمل داروهای ضدافسردگی نیز هست( می شود. این 
می تواند ذات اعتیادآور دارو و تغییرات خلق  و خو که با آن همراه 
است و هم چنین اینکه چرا افسردگی با ترک سیگار همراه 
است را توضیح می دهد. خودداری از کشیدن سیگار و ترک 

آن می تواند به متوازن کردن مواد شیمیایی مغز کمک کند.
۳. بیماری تیروئید

وقتی غده تیروئید نتواند هورمون تیروئید کافی تولید کند، 
افسردگی یکی  تیروئید گفته می شود که  به آن کم کاری 
از علائم اش است. این هورمون چند کاره است اما یکی از 
مهمترین وظایف آن انتقال  دادن پیام های عصبی و تنظیم 
سطح سروتونین بدن است. اگر علائم جدیدی از افسردگی را 
در خود مشاهده می کنید -مخصوصا اگر همراه با حساسیت به 
سرما، یبوست و خستگی باشد - بد نیست عملکرد تیروئید تان 

را بررسی کنید.
۴. اختلالات خواب

به  منجر  می تواند  خواب  کمبود  نیست  آور  تعجب 
آسیب پذیری شود اما می تواند احتمال بروز افسردگی را نیز 

افزایش دهد. در یک تحقیق که در سال 2007 انجام گرفت 
مشخص شد وقتی شرکت  کننده های سالم تصاویر ناراحت  
کننده مشاهده کردند، فعالیت مغزی شان بیشتر شد و بی 
خواب شدند. این واکنش درست شبیه واکنشی است که 
افراد افسرده نشان می دهند. اگر به اندازه کافی نخوابید، وقت 
کافی برای استراحت کردن و ترمیم شدن دوباره سلول های 
مغزی نداشته و مغز خوب کار نخواهد کرد و افسردگی نمایان 

می شود.
5. فعالیت بیش از حد در فیس بوک

وقت زیادی را در اتاق های گفت و گو و وب سایت های 
اجتماعی می گذرانید؟ نتایج تحقیقات نشان می دهند که 
فعالیت در این اتاق ها و شبکه های اجتماعی می تواند با 
افسردگی مرتبط باشد. معتادان به اینترنت با ارتباطات انسانی 
واقعی در کشمکش هستند و معمولا نگاه شان به دنیا غیر 
واقعی است. برخی متخصصین حتی آن را " افسردگی فیس 
بوکی " می نامند. در یک تحقیق که در سال 2010 انجام 
گرفت، محققان دریافتند که حدود دو درصد از افراد بین 16 
تا 51 سال بیش از اندازه در اینترنت حضور دارند و در معرض 

افسردگی قرار دارند.
6. اتمام برنامه تلویزیونی یا فیلم

وقتی چیز مهمی تمام می شود، مثل یک برنامه تلویزیونی، 
فیلم یا بازسازی خانه، می تواند در برخی افراد سبب ابتلا به 
افسردگی شود. در سال 2009 برخی طرفداران فیلم آواتار 
احساس افسردگی و حتی میل به خودکشی داشتند، چون 
دنیای ساختگی فیلم واقعی نبوده است. واکنش مشابهی نیز 
در مورد تماشاگران فیلم های هری  پاتر نیز گزارش شده 

است.
7. محل زندگی

بحث بر سر این که زندگی شهری بهتر است یا روستایی 
بحثی بی پایان است اما تحقیقات نشان داده افرادی که در شهر 
زندگی می کنند تا 39 درصد بیشتر در معرض اختلالات روحی 
هستند تا آنها که در نواحی روستایی زندگی می کنند. تحقیقی 
که در سال 2011 انجام گرفت، برای این مسئله توضیح ارائه 
می دهد: شهرنشینان در بخشی از مغز که اضطراب را تنظیم و 
تعدیل می کند فعالیت بیشتری دارند. مقدار بیشتر اضطراب 
می تواند موجب اختلالات روانی شود. میزان افسردگی در 
کشورها و شهرهای مختلف نیز متفاوت است. افسردگی در 

برخی کشورها شایع تر است.

عادات و رفتارهای منفی ممکن است 
آسیب  حرفه ای تان  فعالیت  و  به کار 
ممکن  مثال  برای  کند.  وارد  جدی 
که  باشید  افرادی  دسته  آن  از  است 
هنگام جلسات، ایمیل های خود را چک 
می کنید یا زمانی که باید به طور دقیق بر 
کاری تمرکز کنید، به طور دائم با تلفن 

صحبت می کنید؟
یا حتی ممکن است به تماشای تلویزیون 
یا جست وجو در اینترنت آن قدر عادت کرده 
باشید که برنامه های یادگیری تان را تحت 
تاثیر قرار داده باشد.  عادات بد مشابه مواردی 
که به آن اشاره شد، می تواند آسیب زیادی 
به اعتبار شما وارد کند و محدودیت هایی در 
زندگی حرفه ای و شخصی به وجود آورد.  
در این نوشتار، به عادات بد نگاهی جزئی تر 
خواهیم داشت و ابزاری برای توقف آنها ارائه 

خواهد شد.
معرفی ابزار

واژه عادت در لغت به معنای خوی است 
تکرار  اثر  در  رفتاری  اصطلاح هرگاه  در  و 
چنان مورد قبول و خوشایند فرد قرار گیرد، 
به طوری که انجام مکرر آن خوشایند و ترک 
داشتن  می شود.   گفته  باشد،  دشوار  آن 
که  است  سودمند  این جهت  از  »عادت« 
به صورت رفتاری خودکار درآمده است، چرا 
که وقتی به چیزی عادت داریم، بدون آنکه 
ذهن و فکر خود را درگیر کنیم، به انجام آن 

می پردازیم.
برای مثال وقتی عادات خوبی مانند به 
موقع رسیدن به محل کار، خوش بینی یا 
چیزهایی شبیه به این در خود داشته باشیم، 
برای ایجاد آنها در ذهن خود، نیازی به فکر 
کردن نداریم و به این ترتیب می توانیم انرژی 

خود را در جای دیگری صرف کنیم.
به همین اندازه عادت های بد نیز می تواند 
خطرناک باشد، چرا که ممکن است فرد 
بدون فکر دست به کارهایی بزند که زندگی 
شخصی و شغلی اش را در معرض خطرات 
جدی قرار دهد. برای مثال به چند نمونه از 

عادات بد اشاره می شود:
• دیر رسیدن به جلسات کاری

• منفی گرایی
• دروغگویی

• تمارض
• مقاومت در برابر تغییر
• تصمیم گیری عجولانه

اما خبر خوش آن است که عادت های بد 
در همه، قابلیت توقف و جایگزینی با عادات 
خوب را دارد، ولی متاسفانه این جایگزینی 
نیاز به زمان دارد. در پژوهشی که در سال 
2009 انجام پذیرفته این نتیجه به دست 
آمده است که برای جایگزینی یک عادت 
خوب به جای یک عادت بد، به طور متوسط 
66 روز زمان لازم است )این زمان می تواند 
بین 15 تا 254 روز بسته به رفتار و شخص 

متغیر باشد(.
توقف عادات بد ابزار

 غلبه بر رفتارهای منفی
با وجود این با توجه به آسیب هایی که 
عادت های بد به اعتبار و شخصیت حرفه ای 
افراد وارد می کند، این موضوع ارزشش را دارد 
که با استفاده از اقدامات زیر برآنها غلبه کنیم. 
برای غلبه بر عادات بد خود گام های زیر را 

بردارید:
گام اول-یک برنامه تهیه کنید. مطالعات 
آگاهانه  برنامه  یک  داشتن  می دهد  نشان 

می تواند در غلبه بر عادات منفی بسیار موثر 
باشد. شما نمی توانید تنها با گفتن شفاهی 
عبارت»من قصد دارم از هدر رفتن وقت خود 
در اینترنت جلوگیری کنم«، انتظار موفقیت 
در توقف آن داشته باشید، بلکه باید برای این 
کار برنامه ای مشخص داشته باشید. یک راه 
خوب برای این موضوع، آن است که توقف 
اهداف شخصی  به عنوان  را  عادات منفی 
خود تعریف کنید. این موضوع باعث می شود 
بتوانید پیشرفت خود را به طور منظم بررسی 
کنید، تا عادات بد به طور کامل از میان برود.

گام دوم- خودانضباطی و خودآگاهی تان 
می دهد  نشان  مطالعات  دهید.  توسعه  را 
خودآگاهی برای رهایی از عادت های بد یک 
مهارت الزامی است. »خودآگاهی« توانایی 
شناخت خود و آگاهی از خصوصیات، نقاط 
که  ترس هایی  خواسته هاو  قوت،  و  ضعف 
با داشتن  در زندگی ما وجود دارد، است. 
خودآگاهی به خوبی از دلایل توقف عادات 
بدی که در خود داریم، مطلع خواهیم بود. 
از  یکی  نیز  فردی  انضباط  و  نظم  داشتن 
مواردی است که می تواند کمک زیادی به 
غلبه بر عادات منفی کند و تنها با ممارست 

فراوان در افراد ایجاد می شود.
بد،  عادات  بر  غلبه  سوم-برای  گام 
رویکردهای مناسبی انتخاب کنید. بعضی از 
افراد برای غلبه بر عادات بد، تصمیمی انقلابی 
می گیرند و سعی می کنند تا یک شبه آن 
روندی  با  نیز  دیگر  بعضی  کنند.  ترک  را 
کاهشی و به تدریج عادات بد را در خود از 
بین می برند. برای مثال، می توانید عادت بد 
وب گردی در خود را روزانه پنج دقیقه کاهش 
دهید تا به زمان مناسب و قابل قبولی برای 

ترک این عادت برسید.
گام چهارم-موانع ترک عادات بد را از بین 
جایگزینی  راه های  بهترین  از  یکی  ببرید. 
عادات خوب به جای عادت های بد، از بین 
بردن موانع است. برای مثال، اگر عادت دارید 
ناهار،  در جمع همکاران در هنگام صرف 
از دیگران غیبت کنید، می توانید تا زمان 
برطرف شدن این عادت بد، ناهار خود را در 
محلی دیگر و به صورت انفرادی صرف کنید.

عادت های  جایگزینی  برای  پنجم-  گام 
خوب آگاهانه تلاش کنید. در اغلب موارد، 
با اقدام عملی استفاده از رفتارهای خوب، 
می توانید موجب توقف عادات بد شوید. برای 
مثال اگر شما فردی ایرادگیر در تیم کاری 
خود هستید، پیشنهاد می شود تمرین کنید 
تا در جلسات به جای انتقاد، از افراد تعریف 

و تمجید کنید.
یا تصور کنید از جمله کسانی هستید 
جلسات  در  دائم  به طور  دارید  عادت  که 
ایمیل های خود را کنترل کنید، کافی است با 
برداشتن یک کاغذ و قلم از تمامی تصمیمات 
و جزئیات جلسه یادداشت برداری کنید. به 
این ترتیب خواهید دید به تدریج عادت بد 

قبلی شما از بین خواهد رفت.
گام ششم-به خود پاداش بدهید. هرگاه 
در خود شدید،  بد  عادتی  ترک  به  موفق 
بلافاصله به خود پاداش بدهید. پاداش دادن 
نگهداری  برای  تا  به خود، کمک می کند 
انگیزه  اید،  داده  انجام  که  خوبی  عادات 

بیشتری پیدا کنید.
گام هفتم-از دیگران کمک بخواهید. در 
خود  دوستان  و  خانواده  از  می توانید  آخر 
بخواهید برای توقف عادت های بد به شما 

کمک کنند.

7 علت تعجب  آور افسردگی

عادت های بد را 
چگونه ترک کنیم؟
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جدید  کل  رئیس  به  خطاب  قضاییه  قوه  اول  معاون 
دادگستری کرمانشاه توصیه کرد که اجرای احکام را جدی 
بگیرد، چرا که اگر حکم قاضی به درستی و به موقع اجرا نشود 

تمام زحمات سیستم قضایی به هدر می رود.
حجت الاسلام والمسلمین "محسنی اژه ای"دیروز در مراسم تودیع 
و معارفه رئیس کل دادگستری استان کرمانشاه، اظهارداشت: امروز 
مجد و عظمت اسلام در دنیا طنین انداز شده و انقلاب اسلامی ایران 

به همه جا صادر شده است.
معاون اول قوه قضاییه گفت: امروز قدرت اسلام ناب را همه 
سلطه گران باور کرده اند و امروز ایران به برکت اسلام در معادلات 
جهانی اثرگذار است و در مسائل منطقه ای نیز نقشی بی بدیل دارد.

وی ادامه داد: امروز همه نهضت های به پاخواسته دنیا برای مقابله 
با حکام جور از الگوی جمهوری اسلامی ایران پیروی می کنند و 
امروز امثال کسینجر که مغز متفکر دنیای غرب به شمار می آید 
اقرار می کنند که قدرت آینده ایران یک قدرت ممتاز خواهد بود.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای افزود: مردم این ملت 
سرافراز هر روز در صحنه های مختلف مبارزه و جهاد می کنند که 
روز به روز نام ایران پرافتخار تر شود.وی تاکید کرد: آنقدر عظمت 
ملت ایران بالاست و آنقدر این مردم شایستگی خدمت دارند که 
به هیچ وجه ملاک نیست ما تحت چه عنوانی و در چه استانی 
خدمت کنیم و تنها آن چیزی که مهم است، خدمت به مردم در 
نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران و زیر چتر مقام معظم رهبری 

تنفس کردن است.
معاون اول دستگاه قضا ادامه داد: یکی از وظایف اصلی حکومت 
نسبت به مردم، فراهم ساختن محیط مساعد برای رشد همه 
فضائل اخلاقی است و اگر جامعه ای می خواهد رشد پیدا کند، 
اقتصاد شکوفا داشته باشد، پله های علم را یکی یکی طی کند، 
امنیت و اخلاق داشته باشد و ... باید محیطی سالم و مساعد برای 
رشد فضائل اخلاقی در اختیار داشته باشد و این چیزی است که در 

قانون اساسی بدان اشاره شده است.
وی تصریح کرد: برای این مهم، باید هم کارهای ایجابی انجام 
داد و هم کارهای سلبی، یعنی هم باید کارهای مثبت انجام شود و 
هم باید جلوی کارهای منفی گرفته شود. هم باید معروفات را در 
جامعه گسترش دهیم و هم باید از گسترش منکرات در جامعه 
جلوگیری کنیم و این وظیفه حکومت است که منکرات را از جامعه 
بردارد.حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح کرد: دولت 
موظف است برای آحاد مردم جامعه شغل ایجاد کند، در حد ممکن 
مسکن مناسب ایجاد کند، زمینه تعلیم و تربیت را برای همگان 
فراهم کند. قوه قضاییه نیز موظف است امنیت قضایی را در جامعه 
فراهم کند، مفسدین و متخلفین را تعقیب و دستگیر کند و اقدامات 

قضایی را بدون تبعیض در جامعه انجام دهد.
تکالیفی در  ما موظفیم که هم  امروز همه  تاکید کرد:  وی 

راستای سلامت جسم و هم تکالیفی در راستای سلامت روح 
جامعه انجام دهیم، یعنی باید جان و روح مردم را در فضایی سالم 
نگهداری کنیم.سخنگوی قوه قضاییه اظهارداشت: اینکه بگوییم 
چون نمی توانیم قطره قطره های آب های جاری در تمام کشور را 
بهداشتی کنیم، پس این کار را رها کنیم آیا منطقی است و آیا این 
گفتار با عقل منطقی جور در می آید؟ یقینا عقل این را نمی گوید و 
می گوید باید همه تلاش و همت خود را به کار ببندیم، تصفیه خانه 
درست کنیم و تا جایی که می توانیم آب را بهداشتی کنیم و اگر 

این کار را نکردیم، ما محکومیم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ادامه داد: امروز از 
طریق ماهواره ها به صورت شبانه روز هزاران مفسده در سطح 

جامعه ما پمپاژ می شود و از طریق فضای مجازی نیز به همین 
جوانان  و  بچه ها  روح  و  ذهن  به  مفسده  هزاران  روزانه  صورت 
پمپاژ می شود، آیا می توانیم بگوییم که ما نسبت به این مسائل 
بی تفاوت هستیم و ادعا کنیم چون ما نمی توانیم جلوی همه 
اینها را بگیریم، پس رهایش کنیم.وی تاکید کرد: مردم این کشور 
می توانند  که  داده اند  نشان  بارها  و  بارها  مختلف  در حوزه های 
کارهای نشدنی را شدنی کنند، لذا ما باید در راستای بومی کردن 
زیرساخت های فضای مجازی حرکت کرده و در این جهت کار 
کنیم که کمترین آسیب ها از این طریق متوجه جوانان ما شود.

معاون اول قوه قضاییه خاطرنشان کرد: بسیاری از هنجارشکنان 
باید  لذا  می کنند،  آزرده  را  مردم  خاطر  که  هستند  جامعه  در 

و  مناسب  برخوردهای  و  پیشگیری  تامین،  با همکاری شورای 
 بازدارنده با آنها صورت گیرد که در نهایت رضایت مردم جلب شود. 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه گفت: وقتی نام 
کرمانشاه را می شنویم بعضی واژه ها همچون غیرت دینی، شجاعت، 
پهلوانی و استقامت در اذهانمان نقش می بندد و وقتی نام کرمانشاه 
را می شنویم بی اختیار یاد هشت سال جنگ تحمیلی برایمان زنده 
می شود.وی به رییس کل دادگستری جدید کرمانشاه توصیه کرد 
که اجرای احکام را جدی بگیرد، چرا که اگر حکم قاضی به درستی 
و به موقع اجرا نشود تمام زحمات سیستم قضایی به هدر می رود.

در این مراسم محمدرضا عدالتخواه بعنوان رییس کل دادگستری 
استان کرمانشاه معرفی شد.

فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینکه ناجا امروز افتخار دارد که اگر درون 
سازمانش غده چرکی پیدا شد، آن را شناسایی و به مردم معرفی کند، گفت: 
امروز هوشمندی جامعه ایرانی در اوج خود قرار دارد و نمی توان چیزی را از این 

جامعه پنهان کرد. 
 به گزارش ایسنا، سردار اسماعیل احمدی مقدم در سی و چهارمین دوره دانش 
آموختگی دانشگاه علوم انتظامی امین که صبح دیروز در محل این دانشگاه برگزار شد، 
با اشاره به قرار گرفتن در میان دو واقعه تاریخی مهم اظهار کرد: در میان دو واقعه 17 
شهریور و هفته دفاع مقدس قرار داریم که 17 شهریور ماه به مانند یک نقطه عطفی در 
پیروزی انقلاب اسلامی بود و در هفته دفاع مقدس نیز هشت سال جنگ تحمیلی نهال 

انقلاب اسلامی را به ثمر نشاند. 
 وی با بیان اینکه امروز از یک سو مدیون میلیون ها شهید انقلاب اسلامی و دفاع 
مقدس هستیم و از سوی دیگر مدیون رهبری های خداگونه و ارتباط دو سویه امام و امت 

هستیم گفت: این موارد سبب سربلندی و عزت کشورمان شده است. 
 احمدی مقدم با تاکید بر اینکه نیروی انتظامی باید در مسیر مقدس و نورانی دفاع از 
انقلاب و مردم، مبارزه با مفسدان، توسعه ارزش ها و ... گام بردارد، اظهار کرد: این ارزش ها 

همان ارزش هایی هستند که شهدای ما جانشان را هدیه کرده اند. 
 وی با بیان اینکه داشتن یک هدف و آرمان هرچقدر هم که مشخص باشد برای 
نیل به هدف  کافی نیست خاطر نشان کرد: باید عزم و مدیریتی جهادی در کار باشد و 
شناخت محیط و میدانی که در آن کار می کنیم نیز از مواردی است که ضرورت دارد 
آن را بشناسیم و شناخت همان بصیرت است و بصیرت مانند قطب نمایی عمل می کند 
که در بیابان و تاریکی شب مسیر درست را به ما نشان می دهد تا در فتنه ها دچار تردید 

نشویم. 
 وی با بیان اینکه ایمان و بصیرت عناصر مهمی هستند که به تنهایی کافی نیستند 
خاطر نشان کرد: باید در کنار این موارد قدرت، اقتدار، آمادگی، شجاعت و دلیری هم 
وجود داشته باشد و ترکیب این عناصر با یکدیگر بنیان های اصلی نیروی انتظامی را 

شامل می شود. 
 فرمانده نیروی انتظامی اضافه کرد: امروز دشمنان با تزویر، دروغ، تکیه بر قدرت 
رسانه ای و تسلط به محیط اطلاعاتی تلاش دارند ملت ها را با یک سری نیرنگ و فریب 
به بند خودشان دربیاورند و به بهانه مقابله با گروهی تروریستی که خود تربیت کرده اند 

استقلال کشوری را لگدمال می کنند. 
 احمدی مقدم ادامه داد: همین کشورها به اسم دفاع از آزادی و مردم سالاری از 
دیکتاتورها حمایت می کنند و در مقابل مردمی ترین کشورها که در راس آن می توان به 

ایران اشاره کرد را متهم می کنند. 
 فرمانده نیرروی انتظامی با اشاره به تلاش دشمنان برای ضربه زدن به نظام جمهوری 
اسلامی خاطر نشان کرد: بارها تلاش کردند و ابتدای انقلاب با توطئه ها و اقدامات 
سرویس های اطلاعاتی سعی در از پای درآوردن نظام کردند اما موفق نشدند و پس از 
آن هشت سال جنگ را آن هم با حمایت از طرف مقابل به ما تحمیل کرده باز هم به 
هدفشان نرسیدند و پس از آن نیز تلاش کردند با تخریب جامعه و تحریم ها و غیره به 

اهدافشان برسند که ناکام ماندند. 
 

جمهوری اسلامی نظامی درخشان در جهان است 
نظامی  اسلامی  جمهوری  امروز  اینکه  بیان  با  سخنانش  ادامه  در  مقدم  احمدی 
درخشان است که در جهان مقبولیت دارد گفت: این نظام اسلامی برای به بهبود زندگی 

دنیا و آخرت می اندیشد. 
 

تلاش دشمنان تخریب وجهه رحمانی اسلام است 
رئیس پلیس کشور با بیان اینکه تلاش دشمنان تخریب وجهه رحمانی اسلام است، 
گفت: آنان در تلاشند تا یک وجهه تروریسم، برادر کش و بی منطق از اسلام را ترویج 

کنند.  احمدی مقدم اقتدار را لازمه بقای هر حکومتی دانست و گفت: امروز همین 
امنیت و اقتدار به زور بازو نیست بلکه عنصر اصلی اقتدار در خدمت به مردم و استفاده 

از تفکر و اندیشه است. 
 

فرمانده ناجا قدرت دانش، پیش بینی، اقدام اطلاعاتی و پیشدستانه نسبت به مجرمان 
را از دیگر ویژگی های اقتدار دانست و گفت: شما ببینید امروز دزدان عرصه مجازی از 

زور بازو استفاده نمی کنند. 
 وی با تاکید بر اینکه پلیس باید مسلط به دانش های جدید باشد گفت: اقتدار قدرتی 
مشروع و برگرفته از قانون و مورد قبول جامعه است که باید خودش را در لباس کارآمدی 
به مردم عرضه کند.   احمدی مقدم با اشاره به تلاش قدرتهای جهانی برای ایجاد ناامنی 
در منطقه خاطر نشان کرد: امروز جمهوری اسلامی مانند جزیره ای امن در اقیانوسی 
متلاطم است که به نقطه اتکا ملت ها بدل شده و اگر این قدرت نبود شاید اوضاع در 

منطقه جور دیگری می شد. 
وی با بیان اینکه برخورد پلیس تنها برخورد با دزدان و مجرمان نیست، خاطر نشان 
کرد: امروز به عنوان مثال در مجموعه ای مانند پلیس راهور، نیروهای پلیس از طریق 
فرهنگ سازی و ارتباط با مردم کاهش 10 هزار نفری آمار تصادفات طی 10 سال را رقم 

زده اند که البته ظرفیت کشور ما بیش از این تعداد است. 
 

بقای هر نظام در گرو کارآمدی و مبارزه با فساد است 
فرمانده ناجا کارآمدی و مبارزه با فساد را دو عنصری دانست که موجب بقای هر 
نظامی می شود و افزود: در بحث برخورد با فساد، پلیس در دو جبهه فعالیت می کند که 

جبهه اول مبارزه با فساد بیرونی و برخورد با ریزه خواران و مفسدان و غیره است که در 
این حوزه نیروی انتظامی نباید هیچ تفاوتی میان افراد قائل شود. 

 وی مبارزه با فساد درونی را بعد دیگر کار پلیس دانست و گفت: با توجه به شرایط کار 
پلیس باید مادر درون خودمان نیز با شیطان درون مبارزه کنیم چرا که در میدان هایی 

که پلیس در آن حضور می یابد آلودگی و لغزش زیاد است. 

 ناجا غده های چرکین درونش را با افتخار معرفی می کند 
احمدی مقدم با بیان اینکه ناجا امروز افتخار دارد که اگر درون سازمانش غده چرکی 
پیدا شد، آن را شناسایی و به مردم معرفی کند، گفت: امروز هوشمندی جامعه ایرانی در 

اوج خود قرار دارد و نمی توان چیزی را از این جامعه پنهان کرد. 
 رئیس پلیس کشور با بیان اینکه رفتار پلیس با عنوان ویترینی در مقابل ملت قرار 
دارد گفت: مبارزه با فساد موجب افزایش کارآمدی می شود و این اقدام باید متکی بر 

حرکتی جهادی باشد. 
 

تلاش پلیس تامین زندگی آبرومندانه کارکنان است 
احمدی مقدم با بیان اینکه نباید به لباس نیروی انتظامی به عنوان لباسی شغلی برای 
امرار معاش نگاه کرد، تصریح کرد: ماموران باید به این لباس به عنوان لباس جانبازی 
و فداکاری نگاه کنند البته ما هم می دانیم که مشکلات زیاد است و تلاشمان بر این 
است که برای نیروهایمان یک زندگی آبرومندانه تامین کنیم و رفاه خود، خانواده ها و 
فرزندانشان را در نظر بگیریم.  احمدی مقدم رمز موفقیت نیروی انتظامی را کار کردن 

مخلصانه برای مردم دانست. 

مدارس  و  خانواده  جمعیت،  سلامت  دفتر  مدیرکل 
وزارت بهداشت به تشریح چالشهای پیش روی افزایش 
را  وزارتخانه  این  اولویت  و  پرداخت  کشور  در  جمعیت 

کاهش فاصله تولد اولین فرزند بعد از ازدواج عنوان کرد.
دکتر محمد اسماعیل مطلق در گفتگو با خبرنگار مهر به 
موضوع ایجاد بسترهای مناسب برای تکثیر نسل در کشور اشاره 
کرد و افزود: اگر زیرساختهاي لازم فراهم شود، برخي از موانعي 
که در حال حاضر بر سر راه ارتقاي نرخ باروری کلي در کشور 

وجود دارد، برطرف خواهد شد.
به گفته وی، یکي از اصلي ترین موانع بر سر راه افزایش نرخ 
باروری در جامعه، کم بودن تعداد ازدواجها در مقایسه با جمعیت 

در آستانه ازدواج است.
مطلق ادامه داد: اگر جمعیت بالغ بر 11 میلیون نفر در کشور 
اقدام به ازدواج کنند، فرزندآوری آنان نرخ باروري کلي را افزایش 
خواهد داد و بسیاري از مشکلات اجتماعي موجود نیز با افزایش 

ازدواجها کاهش خواهد یافت.
وی تاکید کرد: یکي از مهمترین بسترها براي افزایش ازدواج، 
فرهنگ سازي برای ازدواج مناسب و نیز ارتقای آگاهي جوانان 

در ارتباط با مزایاي ازدواج خواهد بود. بنابراین از دستگاههاي 
فرهنگ ساز انتظار مي رود که با اتخاذ رویکردهاي مشتري محور 

به این امر مهم اقدام کنند.
وزارت  مدارس  و  خانواده  جمعیت،  سلامت  دفتر  مدیرکل 
بهداشت، در ادامه با اعلام اینکه بالغ بر سه میلیون زوج نابارور در 
کشور داریم، اظهارداشت: فرآیندهای حمایتي از این افراد توسط 
وزارت بهداشت آغاز شده و اگر حمایت سایر دستگاههای ذیربط 
را به همراه داشته باشد، مانع مهمي از سر راه فرزندآوری خانواده 

ها برداشته می شود.
پایداري  دیگر  مهم  بسیار  زیرساخت  یک  مطلق،  گفته  به 
خانواده هاست. متاسفانه بیش از 50 درصد طلاقها در پنج سال 
اول زندگي رخ مي دهد. این امر به این مفهوم است که تعداد 
قابل توجهي از خانواده ها، در بهترین سنین فرزند آوري و باروري 

از هم پاشیده مي شوند.
وی تاکید کرد: همه زیرساختهایي که سبب تحکیم بنیان 
خانواده ها شود، مي تواند بستر مناسبي براي تکثیر نسل در 

کشور فراهم آورد.
مطلق ادامه داد: فرهنگ رو به رشد تک فرزندي یکي دیگر 

از نقاط مهم مداخله و بسترسازي است. از همه دستگاههاي 
ذیربط انتظار مي رود که با رویکرد علمي در این زمینه برنامه 
ریزي کنند. وزارت بهداشت نیز به نوبه خود وارد این عرصه 
شده و این مسئله را در چارچوب ابعاد مختلف سلامت، بررسي 
جمعیت،  سلامت  دفتر  مدیرکل  گفته  به  کند.  مي  تبیین  و 
اولین  تولد  فاصله  کاهش  بهداشت،  وزارت  مدارس  و  خانواده 
فرزند بعد از ازدواج و نیز کاهش فاصله بین فرزندان از دیگر 

اولویتهاي وزارت بهداشت است.
وی افزود: دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت 
کاهش  راستاي  در  را  ها  مشاوره  سازي  مناسب  بهداشت، 
سلامت  ارتقاي  و  حفظ  به  توجه  با  و  شده  یاد  فاصله هاي 
در  فعالیتهاي  با  است  امید  و  نموده  آغاز  کودکان  و  مادران 
رفتار  تغییر  و  مخاطب  جامعه  آگاهي  ارتقای  اجرا،  دست 

خانواده ها را موجب شود.
مهم،  زیرساختهاي  از  دیگر  یکي  گفت:  پایان  در  مطلق 
ساز و کارهای اقتصادی است که امید می رود دولت یازدهم 
بتواند با برنامه ریزی ها و اقدامات کارآمد، در این زمینه نیز به 

موفقیت هاي قابل قبولي دست یابد.

مدیرکل دفتر سلامت جمعیت، خانواده و مدارس وزارت بهداشت  اعلام کرد :

مهمترین موانع افزایش نرخ باروری در کشور

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه:

برخورد با هنجارشکنان مناسب و بازدارنده باشد
اخبــار

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 

دانشگاه آزاد بنگاه اقتصادی نیست 
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام به بیان فعالیت های عام المنفعه دانشگاه 
آزاد در راستای رفع نیازهای علمی مردم پرداخت و اظهار داشت: دانشگاه آزاد 

اسلامی بنگاه اقتصادی نیست. 
جلسه هیأت امنای دانشگاه آزاد خراسان بزرگ صبح دیروزبا حضور آیت الله هاشمی 
رفسنجانی رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در تالار آیینه حرم مطهر رضوی برگزار 
شد. آیت الله علی اکبر هاشمی رفسنجانی در این نشست گفت: در واقع دانشگاه آزاد بر 
اساس احساس نیاز مردم به وجود آمده و برای هیچ کار اقتصادی و به نفع یک شخص 
یا گروه به وجود نیامده است و تنها به دلیل رفع نیازهای علمی مردم این دانشگاه فعالیت 
می کند.وی افزود: مسأله مهم این است که تاکنون در دانشگاه آزاد 5 میلیون فارغ التحصیل  
وجود داشته که باید ارتباط با فارغ التحصیلان بیشتر شود و درهمین راستا باید طرح جامعی 
تهیه شود تا این ارتباط برقرار و بیشتر گردد.حمید میرزاده، رییس دانشگاه آزاد اسلامی 
آزاد اسلامی نیز با بیان این که افتخارمن این است که کار رسمی خود را در دانشگاه آزاد 
مشهد آغاز کرده ام و امروز نیز در این جلسه هیئت امنا در مضجع شریف رضوی و شهر پر 
برکت امام هشتم حضور یافته ام که نتایج ارزشمندی را به همراه دارد.وی درادامه به تشریح 
فعالیت های دانشگاه آزاد اسلامی در سال جاری و سال های آینده پرداخت و اظهار داشت: 
تا پایان سال 96 تعداد اعضای هیئت علمی دانشگاه آزاد در کشور به 50 هزار نفر می رسد 
که این نشان می دهد دانشگاه آزاد در مسیر نور چراغ پرفروغ علم و دانش حرکت می کند.

وی ادامه داد: نکته قابل ذکر این است که دانشگاه آزاد ساختار جدیدی را شکل داده که 
شوراهای راهبردی شامل شورای راهبردی اقتصاد دانش بنیان، شورای راهبری آی تی، 
شورای راهبردی امور بین الملل، شورای راهبری بانوان، شورای راهبردی معماری ایرانی 
اسلامی و شورای راهبردی سیاستگذاری مدارس سما و شورای راهبردی جذب نخبگان در 
دانشگاه تعریف کرده است که سبب آثار مثبت برای دانشگاه آزاد اسلامی می شود.گفتنی 
است، رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام از روز پنج شنبه 20 شهریور ماه به مشهد 
مقدس سفر کرده که در طی این سفر دیدار با فعالان اقتصادی خراسان رضوی، بازدید از 

بیمارستان رضوی و دانشگاه آزاد واحد گلبهار داشته است.

بررسی مسائل مهم روز در دیدار 
لاریجانی و هاشمی با واعظ طبسی 

علی لاریجانی، رییس مجلس شورای اسلامی و آیت الله هاشمی رفسنجانی 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام میهمان آیت الله واعظ طبسی تولیت 

محترم آستان مقدس حضرت رضا)ع( بودند. 

به  گزارش ایسنا،  در این جلسه که در محل دفتر تولیت آستان قدس رضوی برگزار شد، 
درباره مباحث مهم داخلی و بین المللی بحث و تبادل نظر گردید و رؤسای مجلس و مجمع 
تشخیص مصلحت نظام ناهار میهمان آیت الله واعظ طبسی بودند. لازم به ذکر است که علی 
لاریجانی صبح  شنبه در همایش اختتامیه انتخاب کتاب سال رضوی در مرکز پژوهش های 
رضوی آستان قدس سخنرانی و از نویسندگان و پژوهشگران برتر در حوزه کتب تحقیقی 

پیرامون شخصیت حضرت رضا)ع( تقدیر کرد. 

پایان دانشگاه احمدی نژاد 

وزارت علوم: دانشگاه ایرانیان غیرقانونی است
سیاست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری برای صدور مجوز تأسیس مؤسسات 
آموزش عالی، مبتنی بر قانون و توسعه هدفمند آموزش عالی، با رویکرد تضمین 

کیفیت است.
به گزارش واحد مرکزی خبر، روابط عمومی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری با صدور 
اطلاعیه ای اعلام کرد: با توجه به سوالات مطرح شده در مورد جایگاه قانونی مؤسسه ای 
موسوم به »دانشگاه ایرانیان« به اطلاع می¬رساند: سیاست وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری برای صدور مجوز تأسیس مؤسسات آموزش عالی اعم از دولتی و غیردولتی � 
غیرانتفاعی، مبتنی بر قانون مداری و توسعه هدفمند آموزش عالی، با رویکرد تضمین 
کیفیت و حفظ حقوق کلیه ذی نفعان، صیانت از حیثیت و کیان آموزش عالی و شفافیت 
در اقدام و اطلاع رسانی است. در این اطلاعیه آمده است؛ متقاضیان ثبت نام در موسسات 
آموزش عالی غیردولتی – غیر انتفاعی برای اطمینان از قانونی بودن تأسیس مؤسسه های 
 msrt.ir آموزش عالی پذیرنده دانشجو، لازم است قبل از هر اقدامی به نشانی اینترنتی
مراجعه و از صدور مجوز تأسیس مؤسسه مورد نظر خود در شورای گسترش آموزش عالی 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری اطمینان حاصل کنند. این اطلاعیه می افزاید: آنچه از آن 
به عنوان »دانشگاه ایرانیان« یا »دانشگاه غیردولتی � غیرانتفاعی جامع بین المللی ایرانیان« 
یاد می شود، فاقد مجوز راه اندازی و انجام امور آموزشی و پژوهشی از جمله پذیرش دانشجو 
از سوی شورای گسترش آموزش عالی این وزارت است؛ ضمن این که مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگی درخصوص اعطای مجوز به آقای دکتر محمود احمدی نژاد برای تأسیس 

دانشگاه بین المللی در تهران نیز لغو و بلااثر اعلام شده است.
بنابراین هرگونه فعالیت آموزشی و پژوهشی مؤسسه ای با عنوان »دانشگاه ایرانیان« یا 
»دانشگاه غیردولتی � غیرانتفاعی جامع بین المللی ایرانیان« وجاهت قانونی ندارد و مورد 

تائید وزارت علوم، تحقیقات و فناوری نیست.

معاونت اموز زنان و خانواده ریاست جمهوری خواستار لحاظ در قانون شد 

اولویت استخدام یکی از فرزندان 
زنان سرپرست خانوار 

در حوزه  را  پیشنهاداتی  ریاست جمهوری،  خانواده  و  زنان  امور  معاونت 
استخدامی زنان شاغل به منظور لحاظ در لایحه اصلاح قانون مدیریت خدمات 

کشوری، به کمیسیون اجتماعی دولت ارائه کرد. 
به گزارش ایرنا از معاونت امور زنان و خانواده، از آنجا که مهلت آزمایشی قانون مدیریت 
خدمات کشوری به اتمام رسیده و ضروریست اصلاحات مربوطه در قانون دائم آن پیش 
بینی شود، معاونت امور زنان و خانواده، پیشنهادات اصلاحی و الحاقی خود را در مواد قانون 
مذکور در حوزه بانوان شاغل تدوین و جهت بررسی و تصویب به کمیسیون اجتماعی دولت 
ارسال کرد. بر اساس این گزارش، مفاد پیشنهادی به شرح ذیل است: - پیشنهاد الحاق یک 

تبصره به ماده 42 )افزودن سه سال به حداکثر سن استخدام زنان شاغل( 
- اولویت در استخدام یکی از فرزندان زنان سرپرست خانوار پس از بازنشستگی، از کار 

افتادگی یا فوت زنان سرپرست خانوار شاغل 
- تبدیل وضعیت استخدامی زنان سرپرست خانوار 

- استفاده از توان و ظرفیت زنان توانمند در پست های مدیریتی و تکلیف دستگاه ها 
در این زمینه 

- اصلاح مقررات عائله مندی و رفع ابهام موجود در قانون و توجه به وضعیت زنان 
بد سرپرست یا زنان مجرد خودسرپرست که بیش از 40 سال داشته و یا متکفل مخارج 

والدین باشند 
- پرداخت پاداش برای تولد فرزند در راستای سیاست افزایش جمعیت 

- پرداخت کمک هزینه تهیه شیر مصنوعی و وسایل بهداشتی به کارمندان دارای فرزند 
دو قلو و بیشتر 

- حق امنیت شغلی، اخلاقی، بهداشتی و ایمنی و رعایت عفاف در محیط کار
- کاهش ساعات کار بانوان معلول و یا دارای فرزند معلول، زنان سرپرست خانوار و یا 
دارای همسر و فرزند بیمار صعب العلاج و نیز کارکنان مردی که دارای این شرایط خاص 
باشند - بازنشستگی پیش از موعد بانوان به نحوی که بتوانند بنا به درخواست خود با 20 
سال خدمت بدون لحاظ شرط سنی با حقوق به نسبت سنوات بازنشسته شوند و مادران 
شاغل دارای سه فرزند و بیشتر که بتوانند به ازای هر فرزند از یک سال افزایش سنوات 

برخوردار شوند. 
- رفع مشکلات فعلی افزایش مرخصی زایمان و پیش بینی 12 ماه برای دو قلو و بیشتر 
و مرخصی دو هفته پدران صرف نظر از شاغل یا غیر شاغل بودن مادران و پیش بینی بار 

مالی و امنیت شغلی آنان.

آگهی افراز
موضوع: نظر به اینکه آقای حسین فرزانه موحد از مالکین مشاعی پلاک 10257 
اصلی بخش 1 ثبت قم تقاضای افراز سهم خود و صدور سند مالکیت افرازی را نموده 
است لذا جهت انجام عملیات افراز نماینده و نقشه بردار این اداره روز یکشنبه مورخ 
93/7/6 از ساعت 9 الی 12 در محل وقوع ملک میشوند لذا از شما دعوت میشود در 
موعد مذکور در محل وقوع ملک حضور بهمرسانید تا از شما حقی ضایع نگردد. ضمنا 
عدم حضور شما مانع از ادامه عملیات نخواهد شد. نام و نام خانوادگی خوانده افراز: کلیه 

مالکین مشاعی به شرح پرونده ثبتی. آدرس: مجهول المکان. 
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

سردار احمدی مقدم:
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نماز را در وقت مقرّرش بخوان و به دليل بيكار بودن، آن 
را جلو نينداز، و به دليل اشتغال به كارى، آن را به تأخير 

نيفكن و بدان كه همه كارهايت تابع نماز توست.
نهج البلاغة: نامه ۲۷ 
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قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

دعا می کنیم رهبر معظم انقلاب سریعتر بهبود یابند 
گفته می شود: آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفته است : 
دعا می کنیم رهبر معظم انقلاب هر چه سریعتر بهبود یابند. وی روز یکشنبه پس از جلسه هیات امنای 
دانشگاه های آزاد اسلامی استان های خراسان رضوی ، شمالی و جنوبی در پاسخ به پرسش یکی از 
خبرنگاران در باره عیادت ایشان از رهبر معظم انقلاب افزوده است: آن روز از صبح ما را دعوت کرده بودند، 
اما صبر کردیم حال ایشان مساعد شود و سپس به عیادت ایشان رفتیم. وی در جواب پرسش خبرنگاری 
دیگر در باره علت بازتاب گسترده این عیادت در رسانه های خارجی افزوده است : شاید به خاطر آن بوده 

که اولین بار عیادت من از ایشان را دیده بودند.

خداوند ذهن های بیمار را شفا بدهد
گفته می شود: در روزهای اخیر خبر انتشار نامه ابراز خرسندی مجمع روحانیون مبارز از سلامتی 
مقام معظم رهبری با واکنش تند بعضی رسانه ها مواجه شده است و برخی آن را تلاش برای بازگشت 
بدون هزینه به دامان نظام و عرصه فعالیت های سیاسی تلقی کردند. حجت الاسلام والمسلمین »سید 
عبدالواحد موسوی لاری عضو شورای مرکزی مجمع روحانیون مبارز در پاسخ به واکنش این رسانه ها 
اظهار کرده است: کسی از دامان نظام خارج نشده  است که بخواهد بازگردد، بنابراین، نامه مجمع روحانیون 
مبارز یک نامه نگاری، درون نظام بوده  است.موسوی لاری ادامه داده است: نام مجمع روحانیون مبارز با 
نظام و انقلاب گره خورده و نظام با آنها قهر نکرده  است. تازه به دوران رسیده هایی که می خواهند آبی را 
گل آلود کنند و از آن ماهی بگیرند، باید بروند به حال خودشان فکری کنند. موسوی لاری ادامه داده است: 
مروری بر اندیشه های امام خمینی و مواضع ایشان درباره این افراد به روشنی نشان می دهد که این افراد 
در حاشیه نبوده اند که اکنون بخواهند به متن بازگردند. این حرف ها مربوط به ذهن های بیمار و جریان 

های حاشیه ای است که  ان شاء الله خدا شفایشان بدهد.

فیلترینگ از حوزه اختیارات وزارت ارشاد خارج است
گفته می شود: غلامحسین محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه در پاسخ به سوالی در مورد فیلتر 
شدن سایت ها و رسانه های مجازی توسط وزارت ارشاد اظهار داشته است: وزارت ارشاد حق وارد شدن و 
دخالت در اموری که به این وزارت مربوط نیست را ندارد.وی افزوده است: یک شورای عالی فضای مجازی 
تشکیل شده که ریاست آن بر عهده رئیس جمهور است و اعضای حقیقی و حقوقی دارد که نظارت کلی 
و در پاره ای از مسائل اجرایی بر عهده آن است.محسنی اژه ای گفته است: برای رسیدگی به مصادیق 
مجرمانه در فضای مجازی کارگروهی تشکیل شده که دادستان کل کشور ریاست آن را بر عهده دارد، اما 
هیچ یک از این وظایف نافی اختیارات قوه قضائیه و قاضی نیست.معاون اول قوه قضائیه در رابطه با ماهواره 
و برنامه های آن نیز گفته است: باید با فراهم کردن زیر ساخت ها یک محصول سالم و بهداشتی تحویل 
مردم شود تا شاهد این نباشیم که در فضای مجازی محصولات مسموم به خورد مردم داده می شود. 
معاون اول قوه قضاییه گفته است: موضوع رانت 650 میلیون یورویی وزارت صنعت یک پرونده نظارتی 
است و تا کنون پرونده قضایی در این رابطه تشکیل نشده است.  وی در خصوص روند پیگیری پرونده 
مهدی هاشمی گفته است: زمان رسیدگی به این پرونده بستگی به میزان دفاع دارد و دادگاه نیز با حضور 

وکیل وی برگزار خواهد شد.

فشار برنمایندگان پی گیر پرونده زنجانی
گفته می شود: امیرعباس سلطانی رئیس کمیته پیگیری پرونده بابک زنجانی گفته است: بعضا کسانی 
که پرونده زنجانی را در مجلس پیگیری می کنند تحت فشار قرار می گیرند که پرونده را   رها کنید چون 
امیدی ندارند که به جایی برسد.وی با اشاره به طرح ادعای یک ایرانی خارج نشین در خصوص پرداخت 
بدهی زنجانی گفته است: متاسفانه حاشیه های این پرونده بسیار زیاد شده است و این دست ادعا ها نیز 
تلاش برای به حاشیه بردن این پرونده است. نماینده مردم بروجن در مجلس شورای اسلامی در تشریح 
دلایل طولانی شدن روند رسیدگی به این پرونده گفته است: متاسفانه بابک زنجانی احساس خطر جدی 

نمی کند و بعضا این پرونده درگیر حاشیه شده است.

اشتباه استراتژیک اصول  گرایان 
گفته می شود : حسین مرعشی سخنگوی حزب کارگزاران گفته است:  اشتباه استراتژیک 
اصول  گرایان امید بستن به شورای نگهبان برای حذف رقیب است و باید از این اشتباه فاصله بگیرند. وی 
همچنین تاکید کرده است  اصلاح طلبان و کارگزاران به شکل متحد و با محوریت سید محمد خاتمی 

وارد عرصه انتخابات خواهند شد.

وفاق حداکثری برای انتخابات مجلس
گفته می شود: سیدحسن رسولی عضو هئیت مدیره بنیاد امید ایرانیان گفته است: آقایان خاتمی، 
هاشمی و عارف بنا دارند با بکارگیری تجربه موفقیت آمیز ریاست جمهوری سال 92 با حداکثر وفاق، 
وحدت و همگرایی همه جانبه به صورت حزبی، جبهه ای و دور از هرگونه تفرقه به وظیفه خویش به گونه ای 
عمل کنند که شاهد خلق حماسه سیاسی دیگری باشیم. وی افزوده است: امکان ائتلاف میانه روها در دو 
جناح بستگی به بروز و ظهور جریان های انتخاباتی رادیکال دارد. البته سمت گیرهای متولیان امر انتخابات 
درحوزه نظارت و اجرا و تریبون های رسمی که قبلا به آن اشاره کردیم در وقوع یا عدم وقوع  این نوع 
همگرایی موثر خواهد بود .رسولی با بیان اینکه اصلاح طلبان و اصولگرایان همه مردم ایران هستند و از حق 
یکسان در انتخابات برخوردارندگفته است:اگر زمینه بایسته های که ذکر کردم فراهم شود از همه آسیب ها 

در فضای انتخابات به دور خواهیم بود.

قیمت لبنیات آزاد شد 
گفته می شود : رضا باکری دبیر انجمن صنایع لبني گفته است: قیمت محصولات لبنی آزاد شده است 
و کارخانه ها در رقابت آزاد تلاش می کنند تا جلب مشتری بیشتری داشته باشند و همچنین سرویس دهی 
انجام دهند. وی افزوده است: به همه کارخانه ها اعلام شده است براساس عرضه و تقاضا قیمت را تعیین 
کنند و طبیعی است هر کارخانه  ای نتواند در این رقابت پیروز شود بازار خود را از دست خواهد داد. حتی 
برخی کارخانه ها 15 درصد افزایش قانونی را نیز به دلیل حذف نشدن در بازار رقابت اعمال نکرده اند.باکری 
در پاسخ به اینکه آیا احتمال دارد در آینده هم برخی محصولات لبنی کاهش قیمت داشته باشند، گفته 
است: به هر حال کارخانه ها در رقابت ها هستند و برای حذف نشدن در بازار احتمال کاهش قیمت هست.

دولت برای تامین نان چقدر هزینه می کند؟ 
گفته می شود: در حال حاضر در بخش صنعت نان، دولت پول هنگفتی را هزینه می کند. دولت 
به هر فرد ایرانی سالیانه 50 هزار تومان یارانه نان می دهد که با نرخ فعلی 20دلار می شود. در مجموع 
دولت 1,4میلیارد دلار فقط بابت خرید نان مردم هزینه می کند و حدود 3میلیارد دلار زیان می دهد. بابت 
پایین نگه داشتن قیمت نان. 4,2میلیارد دلار هر سال هزینه می شود و این در حالی است که نه مردم و 

نه کشاورزان راضی هستند نه نانواها و نه کارخانه داران.

اخبـــار
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم:

سطح ایمنی و نگهداری 
آزادراه قم-تهران ارتقاء می یابد

ایمان: مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  گفت : ارتقاء سطح 
پرتردد  محور  که سومین  قم-تهران  آزادراه  نگهداری  و  ایمنی 
کشوری می باشد در اولویت برنامه های بخش راهی این اداره کل 

می باشد.
محسن بهشتی در حاشیه بازدید از عملیات بازیافت آسفالت در محور 
آزادراه قم-تهران افزود : از اهم اقداماتی که در راستای تامین ایمنی این محور 
می توان انجام داد بحث کاهش بار ترافیکی آن است که انشاءاله با بهره برداری 
از محور قم-گرمسار حجم قابل توجهی ازتردد آزادراه قم-تهران به این محور 
انتقال خواهد یافت. بهشتی در خصوص عملیات ساخت آزادراه قم-گرمسار 
نیز گفت: بخش اعظم کار به پایان رسیده و عملیات تکمیلی این آزادراه در 
حال انجام است که با توجه به برنامه ریزی های به عمل آمده انشاءاله شاهد 
بهره برداری از این آزادراه مهم باشیم.مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در 
خصوص عملیات بازیافت آسفالت گرم در آزادراه قم-تهران نیز گفت: همانگونه 
که از نام این نوع روکش آسفالت نیز پیداست بازیافت آسفالت سطح می باشد 
که با مکانیسم خاصی براساس نمونه برداری های آسفالتی، نسبت به عملیات 
بهسازی و روکش آسفالت اقدام می شود که از بسیاری جهات چه از نظر 
سرعت عمل و چه از نظر صرفه اقتصادی و مسائل زیست محیطی مطلوب 

و قابل توجه می باشد.

معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان:

سقف وام ازدواج کاهش نمی یابد 
ایمان: معاون ساماندهی امور جوانان وزارت ورزش و جوانان با 
اشاره به نادرست بودن خبر کاهش سقف وام ازدواج از سه به دو 
میلیون تومان، گفت: سقف وام ازدواج کاهش نمی یابد و همچنان به 

هر یک از زوجین سه میلیون تومان پرداخت می شود. 
دکتر محمود گلزاری با اعلام این خبر اظهار کرد: من در هیچ برنامه ای 
نگفته ام که قرار است سقف وام ازدواج کاهش یابد. از سوی دیگر موضوع 
پرداخت وام در اختیار وزارت ورزش و جوانان نیست؛ بلکه بانک مرکزی 
عهده دار این کار است. وی با اشاره به صحبت های خود در زمینه نقش خیرین 
حوزه ازدواج در رفع موانع ازدواج، گفت: خیرین حوزه ازدواج می توانند در کنار 
دولت به این حوزه کمک کنند و از مشکلات آن بکاهند. معاون ساماندهی 
امور جوانان وزارت ورزش و جوانان درباره اخباری مبنی بر احتمال اتمام مهلت 
پرداخت وام ازدواج تا پایان شهریورماه جاری گفت: طبق صحبتی که با علی 
طیب نیا وزیر امور اقتصاد و دارایی داشته ام، او گفته که مرحله اول اعطای وام 
ازدواج شهریورماه پایان می یابد و مرحله دوم بدون وقفه از مهرماه همچنان با 

همان مبلغ سابق آغاز می شود. 

معاون آموزش و پرورش استثنایی قم:

2۱ هزار نوآموز در قم 
سنجش سلامت شدند

ایمان: معاون اداره کل آموزش و پرورش استثنایی قم گفت: تاکنون 
2۱ هزار و ۴2۴ نوآموز در این استان سنجش سلامت شده اند.

'فضل الله علوی یگانه' روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا، با اشاره به 
اینکه سنجش نوآموزان تا اول مهرماه ادامه دارد، افزود: از تعداد نوآموزانی 
که سنجش سلامت شده اند، 18 هزار و چهار نفر در مرحله اولیه سالم 
تشخیص داده شده اند و پرونده سلامت برای آن ها تشکیل شده است.

وی با بیان اینکه سه هزار و 420 نفر نیز مشکوک به بیماری تشخیص داده 
شده اند، اضافه کرد: این نوآموزان برای سنجش دقیق تر به پایگاه تخصصی 
ارجاع داده شده که تعداد زیادی از آن ها پس از سنجش مجدد، به مدارس 
عادی معرفی شده اند.به گفته وی، سنجش نوآموزان در مواردی از جمله 
بینایی، شنوایی، آمادگی تحصیلی، پایش رشد، سلامت دهان و دندان و 
اختلالات پوست و مو انجام می شود.علوی با اشاره به آغاز طرح سنجش 
سلامت نوآموزان از دهم خردادماه امسال، افزود: 10 پایگاه اولیه و یک پایگاه 
تخصصی وظیفه سنجش دانش آموزان را توسط کارشناسان مربوطه عهده 
دار است.وی اضافه کرد: در حال حاضر تنها یک پایگاه اولیه شهید قریشی 
واقع در خیابان توحید، روبروی مسجد دوطفلان تا ابتدای مهرماه امسال 
فعال و پاسخگوی کسانی است که تاکنون موفق به سنجش فرزندان خود 
نشده اند.به گفته وی، پایگاه تخصصی نیز تا اول مهرماه در بلوار امین، کوچه 

دوم آماده پاسخگویی به مراجعان است. 

ایمان: استاندار قم تاکید کرد که هیچ مقامی 
حق ندارد از ظرفیت هیئت های مذهبی استفاده 

ابزاری کند.
حجت الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش 
پیش از ظهر یکشنبه در دیدار حجت الاسلام اسکندری 
مدیرکل تبلیغات اسلامی و اعضای شورای هیئت های 
مذهبی استان قم با ابراز خرسندی از این دیدار اظهار 
موید  و  نظام  از  بخشی  مذهبی  هیئت های  امروز  کرد: 
نظام هستند که گرایش خوبی نسبت به مسائل فرهنگی 
امام  و مذهبی داشته و دارند. وی اضافه کرد: حضرت 
خمینی)ره( نگاه ویژه ای به امر مداحی و مرثیه سرایی، 
هیئت های مذهبی و محرم و صفر داشته اند و در جایی 
فرموده اند که این محرم و صفر بوده که اسلام را زنده 
نگه داشته است.استاندار قم افزود: بعد از ارتحال بنیانگذار 
انقلاب اسلامی نیز مقام معظم رهبری اهمیت ویژه ای 
نسبت به هیئت های مذهبی قائل هستند و نگرانی ایشان 
از برخی آسیب ها موجب شده امر ساماندهی هیئت های 
کنند. محول  اسلامی  تبلیغات  سازمان  به  را  مذهبی 

حجت الاسلام صالحی منش حمایت از تشکل های دینی 
را یکی از برنامه های دولت ذکر کرد و افزود: امروز نگاه 
دولت این است که علاوه بر حفظ هیئت های مذهبی، 
فعالیت های دشمنان  به  توجه  با  این تشکل ها  فعالیت 
و رویدادهای منطقه باید توسعه یابد.وی اظهار کرد: با 
وجود اینکه هیئت های مذهبی به وجود آورنده شجاعت و 
رشادت اجتماعی و تقویت کننده روحیه ستیز با استکبار 
هستند، ولی عده ای نمی خواهند هیئت های مذهبی رشد 
کنند.وی قم را مهد رونق هیئت های مذهبی و مداحی 
اهل بیت)ع( دانست و با اشاره به تاثیرگذاری تشکل های 
مذهبی در این استان گفت: قم جایگاه ویژه ای در امور 

مداحی و مرثیه سرایی در کشور و حتی ایام حج دارد.
شورای هیئت های مذهبی جلوی آسیب های 

عزاداری را بگیرد
بخش  در  که  آسیب هایی  برخی  ذکر  با  قم  استاندار 
به دست  گزارش هایی  کرد:  تصریح  دارد،  وجود  عزاداری 
ما رسیده که برخی ها دنبال استفاده ابزاری از هیئت های 
مذهبی هستند، از این رو شورای هیئت های مذهبی و 
این گونه مسائل  به  باید نسبت  این تشکل ها  مسئولان 
حساسیت داشته و بیدار باشند و مانع این آسیب شوند.

حجت الاسلام صالحی منش تاکید کرد که هیچ مقامی 
حق ندارد از ظرفیت هیئت های مذهبی استفاده ابزاری کند. 
هیئت های مذهبی تشکل های خودجوش مردمی هستند که 
به عشق عزاداری برای اباعبدالله الحسین)ع( تشکیل شده 
و باید اهداف والای مذهبی و فرهنگی خود را دنبال کنند.

وی مردمی بودن اداره هیئت های مذهبی را یکی از امتیازات 
ویژه این تشکل های مذهبی ذکر کرد و گفت: استانداری قم 
هیئت های مذهبی این استان را مورد حمایت قرار می دهد تا 

شور و شعور عزاداری در ماه محرم رونق بگیرد.
ساماندهی هیئت های مذهبی برای مقابله با 

آسیب های عزاداری
در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین عباس 
اسکندری مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم گزارشی از 
فعالیت های هیئت های مذهبی در این استان ارائه کرد 
و از ساماندهی این تشکل ها به عنوان مهم ترین برنامه 
شورای هیئت های مذهبی نام برد.وی با اشاره به کاهش 
بیشتر  حمایت  خواستار  قم،  در  عزاداری  آسیب های 
پژوهشی  و  آموزشی  برنامه های فرهنگی،  از  استانداری 
شورای هیئت های مذهبی استان شد.مدیرکل تبلیغات 
با  فرهنگی  مقابله  و  آسیب شناسی  قم  استان  اسلامی 
آسیب های عزاداری را یکی از برنامه های محوری شورای 

هیئت های مذهبی نام برد و تصریح کرد: در این فعالیت، 
با دعوت از هیئت های دارای آسیب به طور جداگانه و 
جلسه خاص، موارد ناصحیح و غیرمنطقی و آسیب های 
موجود به آن هیئت تذکر داده می شود و خواستار حذف 
برنامه های هیئت می شویم. حجت الاسلام  از  موارد  آن 
اسکندری اضافه کرد: تاکید بر نظم و انضباط و همکاری و 
همراهی با مسئولان انتظامی، برگزاری دوره های آموزشی 
و ارتقای سطح فکری، اعتقادی و آگاهی های مرتبط با 
هیئت ها از دیگر برنامه های محوری شورای هیئت های 
و  زیارتی  اردوهای  برگزاری  وی  است.  استان  مذهبی 
سیاحتی و برنامه های قرآنی و مسابقات فرهنگی به منظور 
جذب جوانان به هیئت، برگزاری همایش ها در آستانه 
ماه محرم و دیدار با مراجع عظام تقلید و شخصیت ها 
و مسئولان استان را از دیگر برنامه های این شورا بیان 
کرد.سید محمدجواد آل احمد عضو شورای هیئت های 
مذهبی قم نیز در این جلسه به نقش آفرینی هیئت های 
مذهبی در زمینه های مختلف اشاره کرد و از استاندار قم 
خواست این شورا را در برگزاری نمایشگاه توانمندی های 
هیئت های مذهبی، اختصاص زمین مناسب برای ایجاد 
مجموعه فرهنگی و ورزشی و اجرای فعالیت های آموزشی 

و فرهنگی یاری کند.

استاندار در دیدار با شورای هیئات مذهبی استان قم:

هیچ مقامی حق استفاده ابزاری از هیئت های مذهبی ندارد

شرکت تعاونی آماد پویان قم
دعوت به عمل مي آید تا درجلسه مجمع عمومي  فوق العاده شرکت تعاوني که مورخ ۱۳9۳/07/0۱ درمحل  نماز 

خانه ساختمان شماره یک راه و شهرسازی  راس ساعت  ۱۴  تشکیل مي گردد،حضوربهم رسانند.
ضمنا اعضایی که مایلند نماینده آنان به عنوان وکیل تام الاختیار در جلسه مذکور شرکت نمایند، دعوت   می شود 
تا  تاریخ ۱۳9۳/06/25  از  با نماینده مزبور و وکالتنامه مربوطه،  جهت اخذ برگ ورود به جلسه مذکور، همراه 
تاریخ۱۳9۳/06/۳۱ در ساعات اداری )به جز ایام تعطیل( به  آقای  مهندس اسحاق مراجعه نمایند. بدیهی است 
همراه داشتن مدارک شناسایی معتبر جهت کلیه اعضاء و نمایندگان آنان به منظور صدور برگ ورود به جلسه، 

ضروری است.
دستورجلسه به شرح زیرمي باشد:

انتخاب اعضاي جدیدهیات مدیره وعلي البدل
انتخاب بازرس وعلي البدل

سایر وظایفی لازم وضروری که قوانین و مقررات بر عهده مجمع عمومی قرار می دهد. لازم به توضیح است آن 
دسته ازاعضایي که علاقمند به پذیرش مسئولیت هیات مدیره یابازرسي رادارند خواهشمنداست درخواست کتبي 

خودراتا تاریخ۱۳9۳/06/۳0 به آقای مهندس اسحاق ارایه نمایند.
شرکت تعاونی آمادپویان قم

بدینوسیله ازکلیه اعضاءمحترم شرکت تعاوني 
به شماره ثبت7867


